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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ'

Τετάρτη 25 Νοεµβρίου 1998 (απόγευµα)

Αθήνα, σήµερα στις 25 Νοεµβρίου 1998, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.24' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
Αθανάσιο Αλευρά, Βουλευτή Α' 3Αθηνών, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ορυζοκαλλιεργητές του Νοµού Αιτωλ/νίας
ζητούν να ενταχθούν στην Α' Περιφέρεια.
2) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνολογικό Εκπαιδευτικό 'Ιδρυµα
Μεσολογγίου ζητεί τη δηµιουργία νέων τµηµάτων βάσει του
προγράµµατος "∆ιεύρυνση της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης".
3) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αχιλλείων Κέρκυρας ζητεί τη
χορήγηση οικοπεδικής έκτασης για την ανέγερση σχολικού κτιρίου.
4) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΑΓΓΙΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Τ.Ο.Ε.Β. Τρύπου Ξυνοροδιάς Αιτωλ/νίας
ζητεί χρηµατοδότηση για την πληρωµή των δαπανών λειτουργίας
γεωτρήσεων.
5) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΑΓΓΙΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ορυζοκαλλιεργητών Νεοχωρίου
- Κατοχής του Νοµού Αιτωλ/νίας ζητούν την ένταξη της Αιτωλ/νίας
στην Α' Περιφέρεια για την είσπραξη των αιτούµενων επιδοτήσεων
των µελών του.
6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι ∆ήµοι Ανδανίας, Οιχαλίας και
Μελιγαλά Μεσσηνίας ζητούν την ολοκλήρωση έργων στη Μεσσηνία.
7) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΦΩΤΗΣ ΧΑΤΖΗΜΙΧΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Λάρισας ζητεί την επέκταση
της κατάργησης του ειδικού φόρου των τραπεζικών εργασιών στα
δάνεια των τραπεζών.
8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά

µε την οποία ο Σύλλογος Ελαιοτριβέων του Νοµού Μαγνησίας
διαµαρτύρεται για την απαγόρευση της πώλησης µη
προσυσκευασµένου ελαιολάδου στα ελαιοτριβεία.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Τεχνικό
Επιµελητήριο Ελλάδος - Τµήµα Μαγνησίας ζητεί την εφαρµογή του
νέου Κανονισµού Τεχνολογίας Σκυροδέµατος.
10) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό
Τµήµα Λέσβου της Α∆Ε∆Υ ζητεί τη µετατροπή της σχέσης εργασίας
υπαλλήλων της Σχολής Ξεναγών Μυτιλήνης, σε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.
11) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Τεχνικό
Επιµελητήριο Ελλάδος Τµήµα Μαγνησίας επισηµαίνει παρανοµίες
στη σύνταξη ή στην έγκριση µελετών του δηµοσίου.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Οµοσπονδία Βενζινοπωλών Ελλάδας ζητεί την επίλυση των
προβληµάτων του κλάδου από την εφαρµογή της υπουργικής
απόφασης ΠΟΛ. 1144/1998.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός
Συνεταιρισµός Νέας Καλλικράτειας Ν.Χαλκιδικής διαµαρτύρεται για
τον τρόπο ένταξης περιοχής σε σχέδιο πόλης.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Σωµατείο Εργαζοµένων στο ΞΕΝΙΑ Λαγονησίου διαµαρτύρεται για
την προκήρυξη για την µακροχρόνια µίσθωση του συγκροτήµατος
ΞΕΝΙΑ Λαγονησίου που πρόσφατα δόθηκε στη δηµοσιότητα.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Ανθηρού Καρδίτσας "Η Αγία Παρασκευή" ζητεί να ενταχθεί και η
περιοχή της Αργιθέας στο πρόγραµµα ανάπλασης περιοχών
ιδιαίτερου φυσικού κάλλους.
16) Οι Βουλευτές κύριοι ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ  κατέθεσαν  αναφορά  µε  την  οποία  ο
Εξωραϊστικός  -  Εκπολιτιστικός  Σύλλογος  "ΠΡΟΦ.  ΗΛΙΑΣ"
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Μεταµόρφωσης Αττικής ζητεί να εγκριθεί η τροποποίηση των Ο.Τ.
392 και 393 για τη στέγαση του Λυκείου της περιοχής του.
17) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Αµβυκούχων - Αµπελουργών Νοµού Σερρών ζητεί νέα φορολόγηση
του τσίπουρου - τσικουδιάς.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία
Εκτελωνιστών της Ελλάδας αντιτίθεται στο σχέδιο τροποποίησης
του Κοιν. Τελ. Κώδικα.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Οµοσπονδία Εξωραϊστικών και Εκπολιτιστικών Συλλόγων
Κοινότητας Αρτέµιδας Αττικής διαµαρτύρεται για την επιφανειακή
κατασκευή της περιφερειακής λεωφόρου Υµηττού.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Καταναλωτών Λέσβου ζητεί να δηλώνεται υποχρεωτικά από τους
παρασκευαστές φαγητών το είδος του λαδιού που χρησιµοποιούν.
21) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Εργαζόµενοι
στον ΥΗΣ 'Αγρα - Εδεσσαίου Πέλλας καταγγέλλουν την απόφαση
της ∆ΕΗ να καταργηθεί η φύλαξη των εγκαταστάσεων του
Εδεσσαίου καθώς και η νυχτερινή βάρδια των χειριστών θυρίδων
στη λίµνη του Εδεσσαίου.
22) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Εταιρεία
Βιοµηχανικής 'Ερευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης Μετάλλων ΑΕ
(ΕΒΕΤΑΜ) ζητεί να συµπεριλαµβάνεται στους όρους διακήρυξης
όλων των δηµοσίων έργων.
23) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωσις
Συνταξιούχων ∆ΕΗ Αλιβερίου Εύβοιας ζητεί τη στελέχωση του
ΠΕΚΑ Αλιβερίου µε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.
24) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το
Σωµατείο Ναυτικών και Συνταξιούχων ΝΑΤ - Ν.Εύβοιας ζητεί την
κάλυψη του ταµείου ΝΑΤ µε γιατρούς όλων των ειδικοτήτων.
25) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
∆ασικός, Αγροτικός Συνεταιρισµός Ροβιών Εύβοιας ζητεί να
ενταχθεί στη νέα κατανοµή του καν. 867/90 για αλυσιοπρίονα και
µηχανήµατα.
26) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Ξενοδοχοϋπαλλήλων και Εργατών Επισιτισµού Νοµού Ζακύνθου
καταγγέλλει την ποινικοποίηση των εργατικών αγώνων.
27) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Κέντρο Υγείας
Αλεξανδρείας Νοµού Ηµαθίας επισηµαίνει τον κίνδυνο να γίνει το
Κ.Υ., Αγροτικό Ιατρείο.
28) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ,
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζεφυρίου Αττικής ζητεί
την αντιπληµµυρική προστασία της περιοχής του ∆ήµου.
29) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ

ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Κοινότητα
Εµπορείου Θήρας Νοµού Κυκλάδων διαµαρτύρεται για τις διακοπές
ηλεκτροδότησης της περιοχής.
30) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ, ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ και ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η 'Ενωση Ξενοδόχων Νοµού Μαγνησίας ζητεί οικονοµική
βοήθεια στην προσπαθεια της τουριστικής προβολής της περιοχής
στο εσωτερικό και το εξωτερικό.
31) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Εργατικό
Κέντρο Νάουσας Νοµού Ηµαθίας καταγγέλλει τα όσα
διαδραµατίζονται στην πτωχευµένη εταιρεία ΒΕΤΛΑΝΣ ΝΑΟΥΣΑ.
32) Οι Βουλευτές κύριοι ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Μορφωτικός Εξωραϊστικός και
Πολιτιστικός Σύλλογος ∆ικαιούχων Εργατικών Κατοικιών "Αγιος
Νικόλαος ο Νέος" διαµαρτύρεται για την κακή κατασκευή των
εργατικών κατοικιών των µελών του στη Βοιωτία.
33) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ΤΕΙ Μεσολογγίου ζητεί την ίδρυση
περισσότερων τµηµάτων βάσει του προγράµµατος "∆ιεύρυνση της
τριτοβάθµιας εκπαίδευσης".
34) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Μυτιληναίος, Νοµαρχιακός
Σύµβουλος Κυκλάδων, ζητεί την ολοκλήρωση των εργασιών στο
νέο Αεροσταθµό Σαντορίνης.
35) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Μυτιληναίος, Νοµαρχιακός
Σύµβουλος Κυκλάδων, ζητεί να γίνουν έργα στο λιµάνι του Αθηνιού.
36) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Μυτιληναίος, Νοµαρχιακός
Σύµβουλος Κυκλάδων, ζητεί την ολοκλήρωση της κατασκευής του
κλειστού γυµναστηρίου Θήρας.
37) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Μυτιληναίος, Νοµαρχιακός
Σύµβουλος Κυκλάδων, ζητεί την ίδρυση τοπικής υπηρεσίας του
ΟΑΕ∆ στη Σαντορίνη.
38) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κυκλάδων επισηµαίνει την
ακαταλληλότητα του πλοίου "Σύρος" στην ακτοπλοϊκή σύνδεση της
Σύρου.
39) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κυκλάδων ζητεί
την κατασκευή της λιµνοδεξαµενής Μήλου βάσει του Β' ΚΠΣ.
40) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος της 8ης Εδαφικής Περιφέρειας
του Νοµού Κυκλάδων ζητεί την επίλυση του προβλήµατος της
διάθεσης των απορριµµάτων στην περιοχή.
41) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κυκλάδων ζητεί
την επίλυση των προβληµάτων λειτουργίας του Κέντρου Υγείας
Μήλου και των Π.Ι.
42) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλλογος "Η Αγία
Παρασκευή" του Νοµού Κυκλάδων ζητεί την προστασία
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του δάσους των κέδρων στην περιοχή του.
43) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Οικοδοµικός Συνεταρισµός Π.Ε. "Μέγας
Αλέξανδρος" ζητεί τη χορήγηση άδειας οικιστικής καταλληλότητας
της έκτασής του στη Χαλκιδική για την ανέγερση παραθεριστικής
κατοικίας.
44) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ διαµαρτύρεται για την υποχρεωτική υπαγωγή
όλων των πρακτόρων στο νέο ασφαλιστικό φορέα.
45) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι ∆ήµοι Ανδανίας, Μελιγαλά και
Οιχαλίας ζητούν την ολοκλήρωση των αντιπληµµυρικών έργων στο
Νοµό Μεσσηνίας.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στις µε αριθµό 33/15.7.1998, 58/15.7.1998, 493/22.7.1998,
1837/28.8.1998, 1839/28-8-98, 1879/1.9.1998 ερωτήσεις δόθηκε µε
το υπ' αριθµόν 12/8.10.1998 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις 33/15.7.1998, 58/15.7.1998, 493/22.7.1998,
1837/28.8.1998, 1839/28-8-98, 1879/1.9.1998 ερωτήσεις που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Α. Παπαληγούρας, Ν. Τσιαρτσιώνης,
Ε. Αποστόλου, ∆. Πιπεργιάς, Σ. Παναγιώτου, Α. Τασούλας, Β.
Μπούτας, Ν. Λεβογιάννης, και Π. Τατούλης για τα θέµατα της
αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η ∆ιϋπουργική Επιτροπή στις 6.8.98 ενέκρινε πρόταση του
Υπουργού Γεωργίας ύψους 20 δισ. ∆ρχ. που αφορά την
αποκατάσταση των δασικών εκτάσεων από τις πρόσφατες
πυρκαγιές καθώς επίσης και την αποζηµίωση των αγροτικών
καλλιεργειών.
Αναλυτικά:
Α. 15 δισ. για έργα αποκατάστασης δασικών εκτάσεων δηλαδή για
αντιδιαβρωτικά, αντιπληµµυρικά και έργα αναδασώσεων και
Β. 5 δισ. δραχµές για αποζηµιώσεις σε αγροτικές καλλιέργιες που
επλήγησαν από τις πυρκαγιές.
Η συνολική δαπάνη των έργων αποκατάστασης για το 1998 θα
ανέλθει σε 2,7 δις δρχ. Το 1999 σε 8 δις και το 2000 σε 4,8 δις.
Αποκατάσταση δασικών εκτάσεων
Η αποκατάσταση πραγµατοποιείται σε τρεις φάσεις:
Α' φάση : Αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα
Β' φάση: Τεχνητή αναδάσωση
Γ' φάση: Φυσική αναδάσωση
Παρακολούθηση του έργου
Την παρακολούθηση των έργων αναλαµβάνουν εκ µέρους του
Υπουργείου Γεωργίας ο Υφυπουργός ∆. Σωτηρλής και ο Γενικός
Γραµµατέας Β.Σιουµαλάς και εκ µέρους του ΥΠΕΧΩ∆Ε ο
Υφυπουργός Θ. Κολιοπάνος και ο Γενικός Γραµµατέας Η.
Μπεριάτος.
Επιτροπές κοινωνικού ελέγχου για την παρακολούθηση εκτέλεσης
των έργων
Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών ΠΕΧΩ∆Ε Κ. Λαλιώτη και
Γεωργίας Στ. Τζουµάκα συγκροτήθηκαν επιτροπές κοινωνικού
ελέγχου που προεδρεύονται από τους Γενικούς Γραµµατείς των
Περιφερειών Αττικής, Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας και
συµµετέχουν Νοµάρχες εκπρόσωποι των Τοπικών Ενώσεων
∆ήµων και Κοινοτήτων των Νοµαρχιακών Συµβουλίων, του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, της Γενικής ∆ιεύθυνσης ∆ασών και Φυσικού
Περιβάλλοντος, του Υπουργείου Γεωργίας, του Γεωτεχνικού
Επιµελητηρίου Ελλάδας, οικολογικών οργανώσεων καθώς και
υπαλλήλων των ∆ιευθύνσεων Αναδασώσεων και των ∆ασαρχείων.
'Εργο των επιτροπών είναι η παρακολούθηση των µελετών και της
εκτέλεσης των έργων αποκατάστασης.
Τεχνικές οµάδες παρακολούθησης
Οι Γενικοί Γραµµατείς των Περιφερειών Αττικής, Πελοποννήσου και

∆υτικής Ελλάδας, συγκρότησαν τεχνικές οµάδες παρακολούθησης
για την εκτέλεση των έργων µε εκπροσώπους από την
Αυτοδιοίκηση και υπαλλήλους των ∆ιευθύνσεων δασών των
δασικών υπηρεσιών των περιοχών και των τεχνικών διευθύνσεων
των Περιφερειών.
Κήρυξη αναδασωτέων δασικών εκτάσεων
α) Κηρύχθηκαν αναδασωτέες από τον Γενικό Γραµµατέα
Περιφέρειας Αττικής (Αυλώνας, Χαλκούτσι, Συκάµινο) όπου κάηκαν
40.000 στρέµµατα.
β) Οργανώθηκαν οι ενέργειες για την κήρυξη αναδασωτέων µέχρι
22/9/98 οι εκτάσεις στον Υµηττό όπου κάηκαν 4.000 στρέµµατα.
γ) Εώς 8/10/98 θα κηρυχθούν αναδασωβτέεςε οι εκτάσεις στην
Πεντέλη όπου κάηκαν πλέον των 100.000 στρεµµάτων.
Επίσης θα κηρυχθούν αναδασωτέες εντός του ίδιου χρονικού
διαστήµατος 2.000 στρέµµατα που κάηκαν στη Σαλαµίνα και 1.000
στρέµµατα στη ∆υτική Αττική.
Οι ίδιες διαδικασίες ακολουθούνται από τους Γενικούς Γραµµατείς
Περιφέρειας Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας για την κήρυξη
αναδασωτέων των εκτάσεων που κάηκαν στις περιοχές της
αρµοδιότητάς τους.
Για την υλοποίηση των ανωτέρω η Γεωγραφική Υπηρεσία Στρατού
ανέλαβε την έγχρωµη αεροφωτογράφιση των περιοχών
αρµοδιότητας των ∆ασαρχών Πεντέλης, Καπανδριτίου, Μεσσηνίας
και Πύργου. Μετά την αεροφωτογράφιση ακολούθησαν αυτοψίες
και αποτυπώσεις στις καµένες δασικές εκτάσεις και
προετοιµάζονται η εµβαδοµέτρηση και η ανάλυση των χρήσεων
γης, καθώς και οι προτάσεις για κήρυξη ως αναδασωτέων των
εκτάσεων που υπάγονται στην αρµοδιότητα των ανωτέρω
δασαρχείων.
Αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα:
(όπως στις αντίστοιχες περιπτώσεις της Πεντέλης του 1995 και του
δάσους Θεσσαλονίκης το 1997).
α) Υµηττός:
Στις 28 Αυγούστου περατώθηκε και εγκρίθηκε η µελέτη
αντιδιαβρωτικών και αντιπληµµυρικών έργων για τον Υµηττό, και η
ανάθεση του έργου σε συνεταιρισµό υλοτόµων δασεργατών.
Στις 31 Αυγούστου άρχισαν οι εργασίες (υλοτόµηση και έργα) οι
οποίες περατώθηκαν στις 12 Σεπτεµβρίου. Συνολικά έγιναν
φράγµατα ορεινής υδρονοµίας και κορµοπλέγµατα σε έκταση 65
χλµ. Παράλληλα δύο φράγµατα προετοιµάζει η ΕΥ∆ΑΠ σε
συνεργασία µε το ∆ήµο στην ίδια περιοχή.
β) Πεντέλη: Την 1η Σεµπτεµβρίου άρχισαν οι εργασίες υλοτόµησης,
στις 14 Σεπτεµβρίου περατώθηκε και εγκρίθηκε η µελέτη.
Στις 15 Σεπτεµβρίου άρχισαν τα αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα. Παράλληλα αντιπληµµυρικά έργα και φράγµατα προετοιµάζει
η ΕΥ∆ΑΠ στην περιοχή.
γ) Αυλώνας:
Το ∆ασαρχείο Καπανδριτίου περατώνει τη µελέτη αντιδιαβρωτικών
και αντιπληµµυρικών έργων που στη συνέχεια θα αναθέσει την
κατασκευή τους.
δ) Σαλαµίνα.
'Ηδη η ΕΥ∆ΑΠ υλοποιεί ανάλογα έργα στην περιοχή µε καθαρισµό
ρεµάτων και αντιπληµµυρικά έργα και παράλληλα το ∆ασαρχείο
Πειραιά σύντοµα θα εγκρίνει τη µελέτη αντιδιαβρωτικών και
αντιπληµµυρικών έργων που θα εκτελέσουν οι ∆ασικές υπηρεσίες.
ε) Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδας:
Μέχρι τέλος Οκτωβρίου θα έχουν υλοποιηθεί τα επείγοντα
αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα στις περιοχές που
επλήγησαν από τις πυρκαγιές. ∆ηλαδή:
-'Εργα βαθµίδωσης εδάφους µε µηχανικά µέσα.
-'Εργα συγκράτησης εδαφών µε κορµοφράγµατα-κλαδοπλέγµατα.
-Σκυρόδµητα ή ξύλινα φράγµατα σε µικροχειµµάρους.
-Φράγµατα και τεχνικά έργα στο ορεινό τµήµα των χειµµάρων.
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-∆ιευθετήσεις κοίτης.
-'Aλλα τεχνικά έργα προστασίας οικισµών, υποδοµών.
Στην εν λόγω Περιφέρεια και συγκεκριµένα στο Νοµό Αιτ/νίας έχουν
καεί και 31.000 στρέµµατα και θα πραγµατοποιηθούν έργα ύψους
320 εκατοµµυρίων δραχµών.
Στο νοµό Αχαϊας έχουν καεί 14.000 σρέµµατα και θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 340 εκατοµµυρίων δραχµών.
Στο νοµό Ηλείας έχουν καεί 125.000 στρέµµατα και θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 1 δις δραχµών.
Τα προαναφερόµενα κονδύλια θα διατεθούν µέσα σε µία τριετία.
Στ) Περιφέρεια Πελοποννήσου:
Ανάλογα έργα αποκατάστασης θα πραγµατοποιηθούν µέχρι τέλος
Οκτωβρίου, αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά και συγκεκριµένα:
- Στο 'Αργος όπου κάηκαν 1.300 στρέµµατα θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 10 εκατ. δρχ.
- Στην Αρκαδία όπου κάηκαν 19.000 στρέµµατα θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 50 εκατ. δρχ.
- Στην Κορινθία όπου κάηκαν 63.000 στρέµµατα θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 215 εκατ. δρχ.
- Στη Μεσσηνία όπου κάηκαν 64.000 στρέµµατα θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 620 εκατ. δρχ.
- Στη Λακωνία όπου κάηκαν 18.000 στρέµµατα θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 160 εκατ. δρχ.
Τα προαναφερόµενα κονδύλια θα διατεθούν µέσα σε µία τριετία.
Αναδασώσεις
Προετοιµάζονται οι µελέτες αναδασώσεων και θα έχουν
ολοκληρωθεί ως τα τέλη Σεπτεµβρίου αρχές Οκτωβρίου.
Παράλληλα βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαδικασίες δηµοπράτησης και
ανάθεσης των σχετικών εργολαβιών (προετοιµασία τευχών,
προσλήψεις εποχικού προσωπικού για συµπληρωµατικές εργασίες
σε φυτώρια και επίβλεψη εργασιών).
Το Σεπτέµβριο και τον Οκτώβριο θα πραγµατοποιηθεί οργανωµένη
σπορά (σε πινάκια) σε επιλεγµένες από τους µελετητές περιοχές
τεχνητής αναδάσωσης.
Την 1η Νοεµβρίου θα γίνει η έναρξη της τεχνητής αναδάσωσης
(φύτευση δενδρυλλίων) σε διπλοκαµένες και άλλες κρίσιµες
περιοχές, η οποία θα διαρκέσει µέχρι το Μάρτιο 1999. Θα
επιδιωχθεί η αξιοποίηση της εθελοντικής προσφοράς πολιτών,
δηµοτών, µαθητών και οργανώσεων που θα θελήσουν να
συµµετάσχουν στα προγράµµατα αναδάσωσης και αποκατάστασης
του φυσικού περιβάλλοντος. Κάθε οµάδα εθελοντών µπορεί να
αναλαµβάνει επώνυµα και σε βάθος χρόνου την περιοχή της
οποίας θα επιδιώξει την αποκατάσταση µε φύτευση φυτών που θα
διατεθούν από τις αρµόδιες υπηρεσίες.
Τη σύνταξη των µελετών για τα αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα πραγµατοποίησε η ∆ιεύθυνση Αναδασώσεων και Ορεινής
Υδρονοµίας.
Τη σύνταξη για τις µελέτες αναδασώσεων πραγµατοποίησε η
∆ιεύθυνση Αναδασώσεων Περιφέρειας Αττικής σε συµεργασία µε τη
γενική διεύθυνση ∆ασών και Φυσικού Περιβάλλοντος του
Υπουργείου Γεωργίας.
Στα τέλη Σεπτεµβρίου θα έχουν περατωθεί οι εκθέσεις για την
αποφυγή βόσκησης και την ένταση των ελέγχων για την εφαρµογή
της νοµοθεσίας, που απαγορεύει τη βόσκηση στο νοµό Αττικής και
σε αναδασωτέες περιοχές και για το πρόγραµµα εθελοντικής
αναδάσωσης.
Β. Αποζηµιώσεις για καταστροφές στον αγροτικό τοµέα
Υπεγράφησαν δύο Υπουργικές Αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας
Σ. Τζουµάκα και του Υφυπουργού Οικονοµικών κ. Ν.
Χριστοδουλάκη ύψους 300 εκ. και 600 εκ. δρχ. για άµεση ενίσχυση
σε ζωοτροφές προς τους πληγέντες κτηνοτρόφους λόγω των
πυρκαγιών που υπέστησαν βοσκότοποι και χορτολιβαδικές
εκτάσεις.
Για τις υπόλοιπες αποζηµιώσεις στον αγροτικό τοµέα υπεβλήθη
σχέδιο προς έγκριση στην Ε.Ε. ύψους 6 δις δρχ. Η καταγραφή των
ζηµιών βρίσκεται στην τελευταία φάση της εξατοµίκευσης στις

περιοχές που επλήγησαν. Οι εξατοµικεύσεις πραγµατοποιούνται
από τις υπηρεσίες γεωργίας των νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων των
πληγέντων περιοχών.
Μετά το πέρας των εξατοµικεύσεων και την έγκριση του σχεδίου
από την Ε.Ε. θα αποδοθούν στους δικαιούχους οι αντίστοιχες
αποζηµιώσεις.
Σας ενηµερώνουµε επίσης:
Αρµοδιότητες που µεταβιβάστηκαν από τις ∆ασικές Υπηρεσίες στο
Πυροσβεστικό Σώµα (ν. 2612/1998)
- Η ευθύνη και ο επιχειρησιακός σχεδιασµός της καταστολής των
πυρκαγιών στα δάση και στις δασικές εν γένει εκτάσεις (άρθρο 1
παρ. 1)
- Η έκδοση σχετικών µε την πρόληψη των δασικών πυρκαγιών
πυροσβεστικών κανονισµών και διατάξεων (άρθρο 1 παρ. 2)
- Η ενηµέρωση και ευαισθητοποίηση των πολιτών σε θέµατα
πυροπροστασίας του δάσους (άρθρο 1 παρ. 2)
- Η οργάνωση περιπόλων (άρθρο 1 παρ. 2)
- Η επιτήρηση των δασών µε επίγεια και εναέρια µέσα (άρθρο 1
παρ. 2)
- Η κατανοµή των πυροσβεστικών δυνάµεων (άρθρο 1 παρ. 2)
- Η συνεργασία µε άλλες αρχές και φορείς (άρθρο 1 παρ. 2)
- Η φύλαξη της περιοχής όπου εξερράγη πυρκαγιά για τυχόν
αναζωπυρώσεις (άρθρο 1 παρ. 2)
- Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα εγκλήµατα εµπρησµού
σε δασικές και αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ. 1)
- Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα αδικήµατα που
αναφέρονται στο άρθρο 69 του ν. 998/1979 και αφορούν την
αντιµετώπιση πυρκαγιών (άρθρο 5 παρ. 1)
- Η άσκηση έργου δηµόσιου κατήγορου για πταισµατικές
παραβάσεις, καθώς και για όποιες άλλες από την κείµενη
νοµοθεσία αφορούν στην πρόληψη πυρκαγιών στις δασικές και
αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ. 3)
- Οι αρµοδιότητες, υποχρεώσεις και δικαιώµατα του ∆ασάρχη, που
προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 23 εώς 27, εκτός του
άρθρου 35, του ν. 998/1979, καθώς και όποιες άλλες αφορούν
θέµατα δασοπροστασίας από τις πυρκαγιές (άρθρο 6).
Αρµοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας σε θέµατα δασικής
πολιτικής
Στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Γεωργίας ανήκει η πρόληψη των
δασικών πυρκαγιών, όπως η φροντίδα των δασών, οι
αναδασώσεις, οι φυτεύσεις, η διευθέτηση χειµάρρων και η
οργάνωση αντιπληµµυρικών έργων, η προστασία από
καταπατήσεις και διεκδικήσεις, η ανάπτυξη, η καλλιέργεια και η
εκµετάλλευση των δασών, η οργάνωση της δασικής αναψυχής.
Το Υπουργείο Γεωργίας είναι αρµόδιο για όλες εκείνες τις ενέργειες
που έχουν ως σκοπό την µείωση της ευελικτικότητας των δασών,
την αύξηση της παραντοχής τους και τη µείωση του κινδύνου
έκρηξης πυρκαγιών σε δάση.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

2. Στην µε αριθµό 307/16.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
1136/13.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 307/16.7.98 των Βουλευτών
κυρίων Στ. Παναγιώτου, Απ. Τασούλα και Χαρ. Αγγουράκη, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Στη Βάδη-Βυτεµβέργη υπηρετούσαν εκατόν εβδοµήντα δύο (172)
δάσκαλοι, εκ των οποίων οι εκατόν εξήντα οκτώ (168) στα σχολεία
και οι τέσσερις στο γραφείο.
'Οµως οι ανάγκες του διδακτικού προσωπικού είναι εκατό δάσκαλοι.
Αλλά για να µην δηµιουργηθούν κοινωνικά προβλήµατα µε
µετακινήσεις δασκάλων, προτάθηκε να παραµείνουν εκατόν
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τριάντα δύο (132) δάσκαλοι, δηλαδή να µην αναπληρωθούν τριάντα
έξι (36) δάσκαλοι, που έληξε η θητεία τους τη σχολική χρονιά 1997-
98.
Επισηµαίνεται ότι κανένα σχολείο της περιοχής Βάδης-Βυτεµβέργης
µητρικής γλώσσας Α/θµιας Εκπαίδευσης δεν καταργήθηκε ή
συµπτύχθηκε µε άλλο σχολείο ακόµη και όταν η απόσταση ήταν
πολύ µικρή και θα µπορούσε να δικαιολογηθεί µια τέτοια ενέργεια.
Πρόθεση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. είναι να προσφέρει την ελληνόγλωσση
εκπαίδευση σε όλα τα ελληνόπουλα που το επιθυµούν.
Παράλληλα όµως υποχρέωση είναι να διασφαλίσουµε την καλύτερη
δυνατή λειτουργία των σχολικών µονάδων και την ταυτόχρονη
χρηστή διαχείριση των χρηµάτων του ελληνικού λαού. Πιστεύουµε
ότι οφείλουµε να στέλνουµε δασκάλους για να εξυπηρετήσουµε τις
ανάγκες των παιδιών και όχι να δηµιουργούµε ή να διατηρούµε
θέσεις για να αποσπάσουµε περισσότερους δασκάλους.
Οι συντονιστές εκπαίδευσης έχουν επιλεγεί και αναλαµβάνουν
υπηρεσία. Αρµόδια για τον προγραµµατισµό των κενών και των
µετακινήσεων των εκπαιδευτικών είναι τα συντονιστικά γραφεία.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. κάνει πάντα τις σχετικές ενέργειες για την έγκαιρη
αποστολή του διδακτικού υλικού.

Ο Υφυπουργός
Ι. ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

3. Στην µε αριθµό 641/30.7.1998 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 3878/13.10.98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 641/30.7.98 ερώτησης που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Θεοφάνη ∆ηµοσχάκη σας
γνωρίζουµε ότι:
Η ανάδειξη των παράκτιων περιοχών πρέπει να εντάσσεται σε ένα
ολοκληρωµένο σχεδιασµό για την ανάπτυξη και την ανάδειξη όλης
της παράκτιας ζώνης που γειτνιάζει µε αυτές.
Ειδικότερα για τον 'Εβρο ο οποίος είναι γνωστός για τα ευαίσθητα
οικοσυστήµατά του, η παράλια ζώνη αποτελεί συνέχεια και στοιχείο
ενός συστήµατος το οποίο δεν µπορεί να αντιµετωπισθεί
µεµονωµένα και αφορά πολλούς φορείς τόσο σε κεντρικό όσο και
σε τοπικό επίπεδο.
∆εδοµένων των µελετών που βρίσκονται σε εξέλιξη, κάθε επέµβαση
και έργο που πρόκειται να γίνει στις παράκτιες περιοχές θα ήταν
σκόπιµο να λάβει υπόψη τις κατευθύνσεις και τις προτάσεις που θα
προκύψουν από αυτές τις µελέτες.
Ο ΕΟΤ θεωρεί ότι οι παράκτιες περιοχές αποτελούν σηµαντικό
τουριστικό πόρο και είναι έτοιµος να συµβάλλει τόσο στο στάδιο του
σχεδιασµού όσο και στο στάδιο της υλοποίσης έργων και
επεµβάσεων που αφορούν την προστασία και ανάδειξη των
παραπάνω περιοχών µε στόχο πάντα την εξασφάλιση µιας
ανάπτυξης µε µακροπρόθεσµη προοπτική.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

4. Στην µε αριθµό 691/29.7.98 ερώτηση δόθηκε µε τον υπ' αριθµόν
165/13.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 691/29.7.1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Π. Τατούλης και µας διαβίβασε το Υπουργείο
Γεωργίας µε το 31 από 1.9.1998 έγγραφό του, σε ό,τι µας αφορά
σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Πυροσβεστικό Σώµα για την κατάσβεση της αναφερόµενης
πυρκαγιάς στην περιοχή των κοινοτήτων της Γορτυνίας, διέθεσε το
σύνολο των δυνάµεών του και των διαθέσιµων µέσων των
Πυροσβεστικών Υπηρεσιών των περιφερειών Πελοποννήσου και
∆υτικής Ελλάδας, ενώ το ίδιο χρονικό διάστηµα σε πολλές περιοχές
της χώρας υπήρχαν σε εξέλιξη µεγάλες και δύσκολες πυρκαγιές,
που απειλούσαν και κατοικηµένες περιοχές. Πέραν αυτών στην
κατάσβεση συµµετείχαν 15 άντρες της Ε.Μ.Α.Κ., 40 στρατιώτες, 7
αεροσκάφη και 4 µηχανήµατα έργων.
Η πυρκαγιά αυτή, λόγω των ιδιαίτερα δυσµενών καιρικών

συνθηκών που επικρατούσαν στην περιοχή, επεκτάθηκε µε µεγάλη
ταχύτητα µε αποτέλεσµα να προκληθούν πράγµατι εκτεταµένες
καταστροφές σε καλλιεργήσιµη και µη έκταση. Το πυροσβεστικό
προσωπικό σε συνεργασία βέβαια µε τις λοιπές αρχές και τους
κατοίκους, κατέβαλε υπεράνθρωπες προσπάθειες, αντιµετώπισε
την πυρκαγιά και κατάφερε να µην επεκταθεί αυτή σε κατοικηµένες
περιοχές.
Σε ό,τι αφορά την πρόληψη και τον εντοπισµό των δασικών
πυρκαγιών, το Πυροσβεστικό Σώµα, µετά την ανάληψη και του
έργου αυτού, προέβη στη λήψη συγκεκριµένων µέτρων, όπως είναι
η επάνδρωση ικανοποιητικού αριθµού πυροφυλακίων, η διασπορά
πυροσβεστικών οχηµάτων εντός των δασών για συνεχείς
περιπολίες σε ευαίσθητες περιοχές και η οργάνωση συστήµατος
εποχούµενων µικτών περιπολιών µε στρατιωτικό, αστυνοµικό και
πυροσβεστικό προσωπικό.
Επίσης, για την ενηµέρωση και ευαισθητοποίηση των πολιτών σε
θέµατα πυροπροστασίας, η Υπηρεσία φρόντισε για τη µετάδοση
σχετικών ραδιοφωνικών και τηλεοπτικών µηνυµάτων. Επιπλέον για
πρώτη φορά φέτος, το Πυροσβεστικό Σώµα συνεργάστηκε και µε
τις κατά τόπους αερολέσχες, οι οποίες διέθεσαν τα εναέρια µέσα
τους, κατά τις κρίσιµες ηµέρες και ώρες, για τον εντοπισµό και την
έγκαιρη αναγγελία της πυρκαγιάς.
Τέλος, σε ό,τι αφορά τη δηµιουργία αντιπυρικών ζωνών, τη διάνοιξη
δρόµων και τη συντήρηση αυτών στις δασικές εκτάσεις, σας
γνωρίζουµε ότι οι αρµοδιότητες αυτές εξακολουθούν και µετά την
εφαρµογή του ν. 2612/98 να ανήκουν στην ∆ασική Υπηρεσία.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

5. Στις µε αριθµό 1399/20.8.98, 1404/20.8.98, 1786/26.8.98,
1956/3.9.98 ερωτήσεις δόθηκε µε το υπ' αριθµόν 10/8.10.98
έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις 1399/20.8.98, 1404/20.8.98, 1786/26.8.98,
1956/3.9.98 ερωτήσεις που κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Ε.
Πολύζος, Γ. Καρασµάνης, Θ. Γεωργιάδης, Ν Κατσαρός για τα
θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Α. Σχετικά µε τον ανατοκισµό των τόκων:
Η ΑΤΕ, µετά τη δηµοσίευση του νόµου 2601/98 και ειδικότερα του
άρθρου 12 που αφορά τον ανατοκισµό των τόκων των δανείων,
εφαρµόζει τον εξάµηνο ανατοκισµό σε όλες τις περιπτώσεις
βραχυπρόθεσµων δανείων πλην των δανείων σε συνάλαγµα και
των δανειών που δίνονται µε επιτόκιο της διατραπεζικής αγοράς.
Σε όσες περιπτώσεις αγροτικών επιχειρήσεων υφίστανται
ανεξόφλητα υπόλοιπα βραχυπρόθεσµων δανείων στα οποία
εφαρµόσθηκε κατά το παρελθόν τρίµηνος ανατοκισµός, η ΑΤΕ
έδωσε οδηγίες στα καταστήµατά της να γίνει επαναϋπολογισµός
των υπολοίπων µε εξάµηνο ανατοκισµό.
Σηµειώνεται ότι η ΑΤΕ εκτόκιζε κάθε εξάµηνο το βραχυπρόθεσµα
δάνεια των κατά κύριο επάγγελµα αγροτών, ενω στα
µεσοπρόθεσµα δάνεια του αγροτικού τοµέα δεν εφαρµόσθηκε ποτέ
ο τρίµηνος ή εξάµηνος ανατοκισµός αλλά οι δόσεις τους είναι
ετήσιες και αν δεν πληρώνονται στη λήξη τους επιβαρύνονται µε
επιτόκιο υπερηµερίας, το οποίο σήµερα είναι 2,5 εκατοµµύρια
µονάδες πάνω από το συµβατικό.
Β. Σχετικά µε την εκχώρηση των επιδοτήσεων:
Η ΑΤΕ βάσει συµβάσεως που υπογράφεται µεταξύ αυτής και των
πιστούχων της συµφωνείται ότι "σε περίπτωση επιδότησης από την
Τράπεζα, ή Οργανισµό, ή το ∆ηµόσιο στον πιστούχο που είναι
συναφής προς το σκοπό της πίστωσης, η επιδότηση αυτή κατά την
κρίση της τράπεζας θα φέρεται σε πίστωση των δανείων". Ο όρος
αυτός συµπεριλαµβάνεται στη σύµβαση προκειµένου η τράπεζα να
µπορεί να ρευστοποιεί τις οφειλές των πιστούχων της.
Ωστόσο η τράπεζα επιδιώκει πάντοτε τη συναίνεση των δικαιούχων
και φέρει σε πίστωση των δανείων τους ένα µέρος της επιδότησης
σταθµίζοντας παράλληλα τις ανάγκες τους.
Εξαίρεση αποτελούν ορισµένες κατηγορίες επιδοτήσεων



1664 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

όπως παραδείγµατος χάρη οι εξισωτικές αποζηµιώσεις οι οποίες
δεν παρακρατούνται σε καµία περίπτωση εκτός εάν ο πιστούχος
µετά από ενηµέρωσή του για επιβαρύνσεις που συνεπάγεται η
καθυστέρηση πληρωµής των οφειλών του συναινεί ένα µέρος της
επιδότησης να φέρεται σε πίστωση των οφειλών του.
Τέλος η εξόφληση των ληξιπρόθεσµων οφειλών των δανειοληπτών
είναι αυτονόητη υποχρέωσή τους και βέβαια η άρνηση επιστροφής
στην τράπεζα των δανειακών κεφαλαίων που χορηγούνται καθιστά
δυσχερή την εκπλήρωση του σκοπού της και οπωσδήποτε
αποβαίνει σε βάρος των πελατών της που είναι συνεπείς στις
δοσοληψίες τους.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

6. Στην µε αριθµό 1421/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
1375/13.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1421/20.8.98. σχετικά µε τη
λειτουργία των σχολείων Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης στο νοµό
Αρκαδίας, που κατέθεσαν οι Βουλευτές κ. Πέτρος Κουναλάκης και
κ. Ανδριανή Λουλέ, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Μετά την απόσπαση έντεκα δασκάλων και ενός νηπιαγωγού, το
διορισµό σαράντα δασκάλων και δεκαπέντε νηπιαγωγών πρόκειται
να αποσπαστούν άλλοι δώδεκα δάσκαλοι, ύστερα από την
εισήγηση του ΚΥΣΠΕ στις 2.10.98. Με αυτόν τον τρόπο
καλύπτονται τα µέχρι τώρα λειτουργικά κενά σε διδακτικό
προσωπικό στις σχολικές µονάδες του νοµού Αρκαδίας.

Ο Υφυπουργός
Ι. ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

7. Στην µε αριθµό 1506/59/21.8.98 ερώτηση ΑΚΕ59 δόθηκε µε το
υπ' αριθµόν 36/12.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού, η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 1506/21.8.98 ερώτηση και αίτηση κατάθεσης
εγγράφων των Βουλευτών κυρίων Σ. Παναγιώτου και Σ. Κόρακα,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
Α. Το θέµα των βακουφικών ιδιοκτησιών Καβάλας και Θάσου
(αιγυπτιακές ιδιοκτησίες προερχόµενες από µουσουλµανικές
δωρεές και αφιερώσεις για φιλανθρωπικούς σκοπούς)
αντιµετωπίστηκε µε τον Ν. 1490/84 ΦΕΚ Α' 172/13.11.84 περί
"κυρώσεως Πρακτικού µεταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου για τις
βακουφικές ιδιοκτησίες Καβάλας και Θάσου" (το Πρακτικό είχε
υπογραφεί την 1η Αυγούστου 1984 από τους Αρχηγούς των
Αντιπροσωπειών Ελλάδας και Αιγύπτου). Με το Νόµο αυτό
καθορίστηκαν στο σύνολό τους και αναλυτικά οι βακουφικές
ιδιοκτησίες Καβάλας και Θάσου (όπως αυτές περιελήφθησαν στο
ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ Ι του νόµου), και συµφωνήθηκε το τίµηµα
(72.220.000 δρχ.) που θα κατέβαλε η ελληνική πλευρά στην
αιγυπτιακή πλευρά ως αποζηµίωση για τη µεταβίβαση στο Ελληνικό
Κράτος όλων των δικαιωµάτων επί τεσσάρων βακουφικών
ιδιοκτησιών, δύο στην Καβάλα και δύο στη Θάσο (όπως αυτές
περιγράφονται στο ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ ΙΙ του νόµου).
Τα ανωτέρω τέσσερα ακίνητα έχουν ήδη µεταβιβασθεί κατά πλήρη
κυριότητα, νοµή και κατοχή στο Ελληνικό ∆ηµόσιο έναντι σχετικού
τιµήµατος όπως αναφέρεται στο 1076043/5163/Α0010/15.7.97
έγγραφο του Υπουργείου Οικονοµικών/ Γεν.∆/νση ∆ηµόσιας
Περιουσίας και Εθνικών Κληροδοτηµάτων.
Στο άρθρο 2 του ίδιου νόµου αναφέρεται ότι: "...Η αιγυπτιακή
αντιπροσωπεία ανακοίνωσε την αποφασή της να παραµείνουν υπό
αιγυπτιακή ιδιοκτησία η οικία του Μωχάµεντ 'Αλυ και το Ιµαρέτ,
λόγω της µεγάλης ιστορικής σπουδαιότητάς τους για την Αίγυπτο
και διατύπωσε πρόταση για συνεργασία µεταξύ των δύο χωρών και
για συνεννοήσεις µεταξύ των αρµοδίων αρχών, µε σκοπό τη
διατήρηση και συντήρηση των παραπάνω δύο ακινήτων.
Η Ελληνική πλευρά θεώρησε την αιγυπτιακή πρόταση
ενδιαφέρουσα και εποικοδοµητική και πρότεινε την προετοιµασία
µιας συναντήσεως αντιπροσωπειών των Υπουργείων Πολιτισµού

των δύο χωρών, µε σκοπό τον καθορισµό τρόπων και µεθόδων,
που θα επιτρέψουν την υλοποίηση της προτάσεως επ' ωφελεία
µορφωτικών σκοπών των δύο πλευρών".
Το Μάιο του 1986 πραγµατοποιήθηκε στο Υπουργείο Εξωτερικών
ελληνοαιγυπτιακή συνάντηση για τη ρύθµιση οικονοµικής φύσεως
εκκρεµοτήτων. Συζητήθηκε και το θέµα των δύο κτιρίων της
Καβάλας (Οικία Μωχάµετ 'Αλυ και Ιµαρέτ) υπό το πνεύµα του Ν.
1490/84 και τα συµπεράσµατα περιελήφθησαν στην παράγραφο 3
του σχετικού από 23.5.1986 ελληνοαιγυπτιακού Πρακτικού, το
οποίο επισυνάπτεται.
Σχετικά µε τις δύο αιγυπτιακές βακουφικές ιδιοκτησίες στην Καβάλα,
δηλαδή Ιµαρέτ (συγκρότηµα κτιρίων: φιλανθρωπικό ίδρυµα,
ιεροδιδασκαλείο, τέµενος, που βρίσκεται σήµερα σε κακή
κατάσταση) και Οικία Μωχάµετ 'Αλυ (όπου γεννήθηκε ο ιδρυτής της
τελευταίας αιγυπτιακής δυναστείας και βρίσκεται σε µέτρια
κατάσταση), που είναι ιστορικά διατηρητέα µνηµεία και
προστατεύονται από την αρχαιολογική νοµοθεσία, η αιγυπτιακή
πλευρά µέχρι σήµερα δεν έχει αναλάβει καµία πρωτοβουλία για την
εφαρµογή του πρακτικού. ∆εν έδειξε επίσης κανένα ενδιαφέρον για
τις ζηµιές που προκάλεσε στο Ιµαρέτ ο ενοικιαστής, που έχει
εγκαταστήσει σ' αυτό, α) τη λειτουργία καφενείου έναντι χαµηλού
µισθώµατος. Σηµειώνεται ότι η Πολεοδοµία Καβάλας έχει εκδόσει
κατά το παρελθόν πρωτόκολλα ετοιµορροπίας για το Ιµαρέτ, τα
οποία δεν εκτελέσθηκαν από την αιγυπτιακή πλευρά.
Β. Για το αποτέλεσµα της δηµοπρασίας της 16ης Αυγούστου 1998
που έγινε στο Κάιρο, µετά από ενέργειες του Αιγυπτιακού
Οργανισµού Βακουφίων, το Ελληνικό ΥΠ.ΠΟ δεν έχει µέχρι στιγµής
ενηµερωθεί.
Γ. Η χρήση των κτιρίων Ιµαρέτ και Οικίας Μωχάµετ 'Αλυ, υπόκειται
στις διαδικασίες ελέγχου και προστασίας της Αρχαιολογικής
Υπηρεσίας του ΥΠ.ΠΟ, αφού πρόκειται για κηρυγµένα ιστορικά
διατηρητέα µνηµεία ΥΑ 10980/473/27.1.1954, ΦΕΚ 44/4.3.1954.
∆. Η Αρχαιολογική Υπηρεσία έχει πληροφορίες ότι στην ιδιοκτησία
του Αιγυπτιακού Κράτους ανήκουν βιβλία που βρέθηκαν στο Ιµαρέτ
και ότι στη διάρκεια του Α' Παγκοσµίου Πολέµου πολλά από αυτά
αφαιρέθηκαν από τους Βούλγαρους.
Επισυνάπτονται τα στοιχεία που ζητά ο κ. Βουλευτής.

Ο Υπουργός
Ε. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
8. Στην µε αριθµό 1947/2.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
129/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας, η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 1947/2.9.98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Φ. Κουβέκης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η έγκριση επέµβασης σε δηµόσια δασική έκταση για λατοµική
εκµετάλλευση (λατοµείο µαρµάρου) στη θέση "Ντεπελίνα" ή "Μικρή
Κορυφή" κοινότητας Βώλακα ∆ράµας, χορηγήθηκε σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις της ∆ασικής Νοµοθεσίας (Ν. 1734/87 και Ν.
998/79 άρθρο 57), κατά τις οποίες ο Υπουργός Γεωργίας εγκρίνει,
κατόπιν αιτήµατος, την επέµβαση για την εκµετάλλευση λατοµικού
χώρου, εφ' όσον διαπιστώνεται από αρµόδιους φορείς ότι η
εκµετάλλευση αυτή εµπίπτει εντός των νόµιµων πλαισίων.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση:
- Ο ∆ασάρχης ∆ράµας µε το αριθµ. 1240/9.6.86 έγγραφό του
συνήνεσε για τη διενέργεια ερευνητικών εργασιών προς διαπίστωση
µαρµάρου στο δηµόσιο αυτό λατοµικό χώρο.
-  Το  ∆ασαρχείο  ∆ράµας  µε  το  αριθµ.  9704/9.9.86  έγγραφό  του
δεν  ήταν  αρνητικό  στην  ως  άνω  έρευνα,  αλλά  έθετε  θέµα
ύπαρξης  µελέτης  περιβαλλοντικών  επιπτώσεων  η  οποία
εκπονήθηκε  και  εγκρίθηκε  µε  την  αριθµ.  69885/17.8.94  Κοινή
Απόφαση  των  Υπουργών  ΠΕ.ΧΩ.∆Ε.  και  Β.Ε.Τ.  (Ανάπτυξης)
και  αφού  προηγήθηκε  η  σύµφωνη  γνώµη  του  Νοµαρχιακού
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Συµβουλίου ∆ράµας µε την 50/93 απόφασή του. Η µελέτη αυτή
προβλέπει την λήψη όλων των κατάλληλων µέτρων για την
προστασία του περιβάλλοντος της περιοχής.
- Το Υπουργείο Ανάπτυξης µε το αριθµ. ∆10/399/19821/ 16.9.94
έγγραφό του κρίνει την αιτούµενη εκµετάλλευση ως ιδιαίτερα
συµφέρουσα για την Εθνική Οικονοµία.
- Το Επαρχιακό Συµβούλιο Κάτω Νευροκοπίου µε το αριθµ.
3/3.12.96 πρακτικό του εξέφρασε τη θετική επί της ουσίας άποψή
του για τη µίσθωση και εκµετάλλευση του λατοµείου µαρµάρου στην
ως άνω θέση.
- Το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Ν. ∆ράµας ήταν σύµφωνο µε τη
χορήγηση έγκρισης επέµβασης, καθ' όσον είχε παρέλθει προ
πολλού το απαιτούµενο χρονικό διάστηµα απάντησης του στο
αριθµ. 80762/5039/11.7.97 υποµνηστικό έγγραφο του Υπουργείου
Γεωργίας.
- Ο χαρακτηρισµός της περιοχής ως προστατευτικής και ως δάσος
αναψυχής από το ∆ασαρχείο ∆ράµας (µε το 7363/4.8.88 έγγραφό
του), το οποίο επικαλέσθηκε η Περιφ/κή ∆/ντρια ∆ράµας για να µην
εγκρίνει την εκµετάλλευση του λατοµείου µαρµάρο, δεν είναι
νόµιµος. Και τούτο διότι η αρµόδια επιτροπή του άρθρου 10 και 3 Ν.
998/79, σύµφωνα µε τη διαδικασία που ακολουθήθηκε ήταν
αρµόδια µόνο για το ζήτηµα του χαρακτήρα της έκτασης (δασική ή
όχι) και όχι για την κήρυξής της ως προστατευτικού δάσους ή
δάσους αναψυχής, αρµοδιότητες που κατά περίπτωση ανήκουν
στον Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας και στους συναρµόδιους
υπουργούς Γεωργίας και ΠΕ.ΧΩ.∆Ε. αντίστοιχα (άρθρο 70 Ν∆
86/69 και άρθρο 31 Ν. 1650/86).
Η εισήγηση της αρµόδιας ∆/νσης Προστασίας ∆ασών της Γενικής
Γραµµατείας ∆ασών και Φυσικού Περιβάλλοντος του Υπουργείου
Γεωργίας ήταν θετική για την έγκριση της ως άνω επέµβασης και
στην ίδια εισήγηση τονίζεται εξάλλου "ότι οι µη ανανεώσιµοι φυσικοί
πόροι, χάριν της Εθνικής Οικονοµίας, πρέπει να εκµεταλλεύονται
και να χορηγείται προς τούτο απαιτούµενη έγκριση όταν
διασφαλίζεται η αποκατάσταση του θιγόµενου περιβάλλοντος".
Είναι δε σαφές ότι µε την προαναφερόµενη µελέτη περιβαλλοντικών
επιπτώσεων προβλέπεται η λήψη όλων των κατάλληλων µέτρων
για την προστασία της περιοχής.
Επισηµαίνεται ότι στην ίδια θέση λειτουργούν από δεκαετίας άλλα
δύο (2) λατοµεία µε τις αυτές προϋποθέσεις.
Από όλους αυτούς τους λόγους γίνεται σαφές ότι η χορηγηθείσα
έγκριση επέµβασης είναι σύννοµη και εναρµονισµένη µε τις ανάγκες
προστασίας και ανάπτυξης της περιοχής.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 1964/3.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
150/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1964/3.9.98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Σπ. Π. Σπηλιωτόπουλος, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το ∆ασαρχείο Πατρών, στην περιοχή ευθύνης του οποίου ανήκει το
εκτροφείο Καλουσίου ενηµέρωσε την κοινότητα Καλουσίου ότι δεν
είναι δυνατή η τουριστική αξιοποίηση του χώρου αυτού.
Ο χώρος του εκτροφείου πρέπει να βρίσκεται σε καθεστώς
συνεχούς απολύµανσης για την αποφυγή µετάδοσης ασθενειών,
ιδιαίτερα στα πτερωτά θηράµατα, που είναι δυνατόν να
προκαλέσουν και τον αποδεκατισµό του πληθυσµού τους.
Για το λόγο αυτό ακόµη και η επίσκεψη στο χώρο του εκτροφείου
θηραµάτων δεν επιτρέπεται. Κατά συνέπεια η κατασκευή έργων
αναψυχής ή εκθετηρίου δεν είναι επιτρεπτές επεµβάσεις στο χώρο
αυτό.
Τέλος η Κοινότητα Καλουσίου θα µπορούσε να υποδείξει στο
∆ασαρχείο Πατρών κάποια άλλη έκταση για τη δηµιουργία χώρων
αναψυχής.

Ο Υπουργός

Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"
10. Στην µε αριθµό 1965/3.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
151/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 1965/3.9.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Θ. Πασσαλίδης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι καταστάσεις πληρωµής των δικαιούχων οικονοµικής ενίσχυσης
αγροτών που καλλιέργειες χειµερινών σιτηρών τους ζηµιώθηκαν
από ξηρασία κατά το έτος 1997, έχουν ήδη συνταχθεί και σύντοµα
θα αποσταλεί η σχετική πίστωση στα αρµόδια καταστήµατα ΑΤΕ
νοµού Κιλκίς, για την πληρωµή των δικαιούχων.
Η όλη διαδικασία εξατοµίκευσης των ζηµιών και σύνταξης των
καταστάσεων πληρωµής, καθυστέρησε, γιατί: α) η εξατοµίκευση
των ζηµιών είναι εργασία χρονοβόρα και επίπονη και β) οι
υπηρετούντες στη ∆ιεύθυνση Γεωργίας Ν.Α. Κιλκίς Γεωπόνοι, είναι
λίγοι.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

11. Στην µε αριθµό 1972/3.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
153/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 1972/3.9.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Β. Κεδίκογλου για τα θέµατα της αρµοδιότητάς µας,
σας πληροφορούµε εξής:
Η αρµοδιότητα του Υπουργικού Συµβουλίου για την έκδοση της
αριθµ. 59/22.5.1991 πράξης του, µε την οποία παραχωρήθηκε
δωρεάν και κυριότητα κοινόχρηστη χορτολιβαδική έκταση 266
στρεµµάτων από αγρόκτηµα ∆ροσιάς Ευβοίας, στη θέση Ριτσώνα
στο Ταµείο Χρηµατοδοτήσεως ∆ικαστικών κτιρίων για την ανέγερση
των νέων φυλακών Χαλκίδας καθορίζεται από την περί
παραχωρήσεως διάταξη του άρθρου 6 του Ν. 994/79, που
αντικατέστησε τις διατάξεις της παρ. 10 του άρθρου 12 του Αγρ.
Κώδικα, όπως τροποποιήθηκαν µε την παρ. 1 του άρθρου 7 του
Α.Ν. 431/68, σύµφωνα µε την οποία επιτρέπεται η µε απόφαση του
Υπουργικού Συµβουλίου δωρεάν κατά κυριότητα ή για ορισµένο
χρόνο κατά χρήση, νοµή και κατοχή παραχώρηση έκτασης πέραν
των εκατό στρεµµάτων, προς το ∆ηµόσιο, ευαγή ιδρύµατα,
εκπληρούντα κοινωφελείς σκοπούς, άλλα Νοµικά Πρόσωπα
∆ηµοσίου ή Ιδιωτικού ∆ικαίου για την εκπλήρωση του κοινωφελούς
σκοπού.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

12. Στις µε αριθµό 2010/3.9.98, 2108/9.9.98, 2205/14.9.98,
2469/22.9.98 ερωτήσεις δόθηκε µε το υπ' αριθµόν 65/13.10.98
έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των 2010/3.9.98, 2108/9.9.98, 2205/14.9.98,
2469/22.9.98 ερωτήσεων που κατέθεσαν οι Βουλευτές κ. Γ.
Καρατζαφέρης, Π. Σκανδαλάκης, Θ. Νάκος και Π. Κρητικός, σας
γνωρίζουµε ότι το Υπουργείο µας επειδή εκτιµά το έργο που
επιτελεί το προσωπικό και γνωρίζει τα οικονοµικά του προβλήµατα,
συνεχίζει τις προσπάθειες για τη βελτίωση της οικονοµικής του
θέσης και µετά την ολοκλήρωση του ενιαίου µισθολογίου, που έγινε
την 1.7.1998 και τις διορθωτικές παρεµβάσεις που προηγήθηκαν,
κυρίως προς όφελος του χαµηλόβαθµου προσωπικού.
Στα πλαίσια αυτά, για την απασχόληση του αστυνοµικού,
πυροσβεστικού και πολιτικού προσωπικού του Υπουργείου µας σε
εκλογικής φύσεως εργασίες κατά την τρέχουσα εκλογική περίοδο,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του Ν. 2386/96 χορηγήθηκε επίδοµα, το
ύψος του οποίου, µε Κοινή Υπουργική Απόφαση, καθορίστηκε στα
πλαίσια που παρέχουν αυτή τη στιγµή οι δηµοσιονοµικές
δυνατότητες της χώρας στις 100.000 δραχµές, για όλο το
προσωπικό.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"
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13. Στην µε αριθµό 2043/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
161/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 2043/4.9.98 ερώτηση που κατέθεσε η
Βουλευτής κα Σ. Αλφιέρη για τα θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Στις 3.9.98 δεν άρχισε η εκκαθάριση της ΣΥΝΕΛ αλλά συζητήθηκε η
αίτηση εκκαθάρισης που υπέβαλε η χρηµατοδότρια τράπεζα ΑΤΕ
στο Εφετείο. Εκκαθαριστές θα ορισθούν από την ΑΤΕ εφόσον γίνει
δεκτή η αίτηση.
Η ΑΤΕ αποφάσισε την εκκαθάριση της ΣΥΝΕΛ διότι η εταιρεία
βρέθηκε σε αδυναµία εξυπηρέτησης των βραχυπρόθεσµων
υποχρεώσεών της προς αυτή. Οι βραχυπρόθεσµες υποχρεώσεις
της ΣΥΝΕΛ προς την ΑΤΕ υπερβαίνουν τα 10 δις συν 12 περίπου
δις µακροπρόθεσµες υποχρεώσεις.
Επίσης η ΣΥΝΕΛ έχει ληξιπρόθεσµες οφειλές σε προµηθευτές της
2,9 δις δρχ. Και βρίσκεται σε αδυναµία εξόφλησής τους.
Προς το ∆ηµόσιο και ασφαλιστικούς φορείς δεν οφείλονται
σηµαντικά ποσά παρά µόνο οι τρέχουσες υποχρεώσεις.
Το εργοστάσιο λιπασµάτων της ∆ραπετσώνας δεν ανήκει στη
ΣΥΝΕΛ αλλά στην Εθνική Τράπεζα. Η ΣΥΝΕΛ Α.Ε.
(ΣΥΝΕΤΑΙΡΙΣΤΙΚΑ ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΛΙΠΑΣΜΑΤΑ Α.Ε.) η οποία είναι
θυγατρική εταιρεία της ΣΥΝΕΛ (µε ποσοστό 80%) και συµµετέχουν
η ΑΤΕ µε 10% και η Εθνική Τράπεζα µε 10% έχει αναλάβει την
εκµετάλλευση του εργοστασίου µέχρι το 2000.
Η ΣΥΝΕΛ από το 1984 εώς και το 1992 λειτούργησε ως
εντολοδόχος του ελληνικού δηµοσίου στην µονοπωλιακή διαχείριση
των λιπασµάτων. Η δοµή και η οργάνωση της εταιρείας
εξυπηρετούσε µε τον καλύτερο τρόπο τις ανάγκες της περιόδου
αυτής. ∆ιακινούσε το σύνολο των παραγωµένων λιπασµάτων και
των τεσσάρων ελληνικών εργοστασίων και είχε πελάτες το σύνολο
των συνεταιριστικών οργανώσεων.
Μετά το 1992 χωρίς η ΣΥΝΕΛ να αλλάξει σηµαντικά τη δοµή και
λειτουργία της έχασε σταδιακά το προνόµιο της αποκλειστικής
συνεργασίας µε όλα τα ελληνικά εργοστάσια καθώς και την
αποκλειστική συνεργασία µε την ΕΑΣ.
Η µείωση του κύκλου εργασιών, ο έντονος ανταγωνισµός, η έλλειψη
ρευστότητας, η άσχηµη οικονοµική κατάσταση των συνεταιριστικών
οργανώσεων-πελατών της, το υψηλό κόστος λειτουργίας της ήταν
οι αιτίες που η ΣΥΝΕΛ µετά από 15 χρόνια λειτουργίας βρέθηκε σε
αδυναµία να επιστρέψει αφενός τα κεφάλαια κίνησης προς την ΑΤΕ
και αφ' ετέρου να εξοφλήσει τους προµηθευτές της.
Εάν οι απαιτήσεις της Εταιρίας από πελάτες και ελληνικό δηµόσιο
(ΦΠΑ) ικανοποιούνται άµεσα, η Εταιρία θα ξεπερνούσε την
οικονοµική κρίση. ∆υστυχώς όµως οι πελάτες-ΕΑΣ βρίσκονται σε
αδυναµία εκπλήρωσης των υποχρεώσεών τους προς τη ΣΥΝΕΛ.
Με το ελληνικό δηµόσιο η Εταιρία βρίσκεται σε δικαστική διένεξη και
πρωτόδικα έχει δικαιωθεί. Εώς ότου όµως τελεσιδικήσουν οι
αποφάσεις θα περάσουν αρκετά χρόνια.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

14. Στην µε αριθµό 2094/9.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
168/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 2094/9.9.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆. Πιπεργιάς, σας πληροφορούµε τα εξής:
∆άση ή δασικές εκτάσεις, ανεξαρτήτως της ειδικοτέρας κατηγορίας
αυτών της θέσεως που βρίσκονται κηρύσσονται υποχρεωτικά
αναδασωτέες εάν καταστραφούν λόγω πυρκαγιάς ή άλλης αιτίας και
απαγορεύεται η παραπέρα αλλαγή χρήσης αυτών.
Το Σύνταγµα, η ∆ασική νοµοθεσία και η ύλη νοµολογία που έχει
διαµορφωθεί επιτρέπουν την οικιστική αξιοποίηση και
πολεοδόµηση δασικών εκτάσεων υπό ορισµένες προϋποθέσεις.
Σχετικά αιτήµατα τοπικών φορέων που ενδιαφέρονται για επέκταση
σχεδίων πόλεων ή ορίων οικισµών υποβάλλονται στις τοπικές

δασικές υπηρεσίες και αντιµετωπίζονται στα πλαίσια των διατάξεων
τα άρθρα 13 του Ν. 1734/87 και του άρθρου 49 του Ν. 998/79
κατόπιν ειδικής διαδικασίας και αποφάσεων των εξουσιοδοτηµένων
προς τούτο οργάνων.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

15. Στην µε αριθµό 2113/9.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµόν
172/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 2113/9.9.98 ερώτηση που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Β. Μπούτας, Σ. Παναγιώτου, Α. Κανταρτζής για τα
θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Από το Νοέµβριο του 1997 η ∆ιοίκηση της Βιοµηχανίας Ζάχαρης
εξήγγειλε σειρά µέτρων για τη µείωση του κόστους παραγωγής
1998 που αναφέρονται στον περιορισµό των δαπανών για την
αγορά της πρώτης ύλης, το κόστος συντήρησης της λειτουργίας των
µονάδων καθώς και τη µείωση των εργατικών, ώστε να
εξασφαλιστεί η ανταγωνιστικότα της Ελληνικής Ζάχαρης έναντι της
Ευρωπαϊκής εισαγόµενης.
Θα πρέπει να αναφερθεί ότι η συµµετοχή των εργατικών δαπανών
είναι διπλάσια της αντίστοιχης στο κόστος παραγωγής των άλλων
Ευρωπαϊκών Ζαχαροβιοµηχανιών.
Στο σύνολο λοιπόν αυτών των αναγκαίων µέτρων από τα οποία
αναµένεται εξοικονόµηση της τάξεως των 8.0 και πλέον
δισεκατοµµυρίων δραχµών οι 1.230 µόνιµοι υπάλληλοι της Ε.Β.Ζ.
καλούνται να συνεισφέρουν µε κάποιες περικοπές τους το ποσό
των 480.000 δρχ. περίπου κατά µέσο όρο.
Τα οικονοµικά στοιχεία της χρήσεως 97-98 που έκλεισε την 30.6.98
και τα οποία έχουν ανακοινωθεί, δίνουν αρνητικά αποτελέσµατα
(ζηµιές) που ξεπερνούν τα 3,6 δδισεκατοµµύρια δρχ. και κατά
συνέπεια η επιχείρηση δεν είναι κερδοφόρα. Αναµένονται βέβαια
θετικά αποτελέσµατα για την νέα χρήση 1996-1998 ως αποτέλεσµα
όµως των µέτρων που αναφέρθηκαν παραπάνω και τα οποία είναι
αναγκαίο να εφαρµοστούν για να αναστραφεί η πορεία των
οικονοµικών της επιχείρησης.
Ο Γενικός ∆ιευθυντής της Ε.Β.Ζ, κ. Αντώνιος Βαφειάδης στο
διάλογο που είχε µε τους εργαζόµενους του Εργοστασίου της
Λάρισας που απεργούσαν και οι οποίοι ισχυρίσθηκαν ότι οι
περικοπές είναι παράνοµες, τους πρότεινε να σταµατήσουν τις
κινητοποιήσεις τους και να προσφύγουν στη δικαιοσύνη αφού ήταν
βέβαιοι για το παράνοµο των µέτρων.
Τέλος, µε την εφαρµογή της 35ετίας για συνταξιοδότηση και την
θέσπιση µέτρων ως κίνητρα εθελουσίας εξόδου η Εταιρεία
εξοικονοµεί για την τρέχουσα χρήση δαπάνες ύψους 1,2
δισεκατοµµυρίων χωρίς οι ρυθµίσεις αυτές να θίγουν τους
υπηρετούντες.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

16. Στην µε αριθµό 2124/10.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 173/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2124/10.9.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Κουράκης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι κυνηγετικοί σύλλογοι (οι αναγνωρισµένοι από το Υπουργείο
Γεωργίας ως συνεργαζόµενοι) δύνανται να προσλαµβάνουν
ιδιωτικούς φύλακες Θήρας µε δικές τους δαπάνες σύµφωνα µε το
άρθρο 267 παρ. 3 του Ν.∆. 86/1969 του ∆ασικού Κώδικα, που
αναγνωρίζονται από το Υπουργείο Γεωργίας (Γενικό Γραµµατέα
Περιφέρειας) µετά από πρόταση της εποπτεύουσας ∆ασικής Αρχής.
Σύµφωνα  µε  το  άρθρο  2  παρ.  7  του  Καταστατικού  των
Κυνηγετικών  Οµοσπονδιών  (ΦΕΚ  640/Β/4.5.1976)  µπορεί  να
γίνει  οικονοµική  ενίσχυση  από  τη  Οµοσπονδία  προς  τους
οικονοµικούς  ασθενείς  κυνηγετικούς  Συλλόγους  της  δικαιοδοσίας
της.  Η  Οικονοµική  ενίσχυση  δεν  µπορεί  να  γίνει  από  Κ.Σ.
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σε Κ.Σ. ή από το Υπουργείο Γεωργίας.
Σε ό,τι αφορά τη τοποθέτηση δασοφυλάκων, µετά το νόµο 2503/97
(ΦΕΚ 107/30.5.1997) "∆ιοίκηση, οργάνωση, στελέχωση της
περιφέρειας, ρύθµιση θεµάτων για την τοπική αυτοδιοίκηση και
άλλες διατάξεις" η οργάνωση και στελέχωση των Υπηρεσιών (εν
προκειµένω η ∆ασική Υπηρεσία) ανήκει στην Περιφέρεια.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

17. Στην µε αριθµό 2127/10.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 110/13.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2127/10.9.98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Β. Κορκολόπουλος, σε ό,τι µας αφορά, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Το Πυροσβεστικό Σώµα, για την κατάσβεση των πυρκαγιών στις
περιοχές των αναφερόµενων κοινοτήτων του νοµού Ηλείας, διέθεσε
το σύνολο των δυνάµεών του και των διαθεσίµων µέσων, ενώ το
ίδιο χρονικό διάστηµα σε πολλές περιοχές της χώρας υπήρχαν σε
εξέλιξη µεγάλες και δύσκολες πυργαγιές, που απειλούσαν και
κατοικηµένες περιοχές.
Οι πυρκαγιές στο νοµό Ηλείας, λόγω των ιδιαίτερα δυσµενών
καιρικών συνθηκών που επικρατούσαν στην περιοχή, επεκτάθηκαν
µε µεγάλη ταχύτητα µε αποτέλεσµα να προκληθούν πράγµατι
εκτεταµένες καταστροφές σε καλλιεργήσιµη και µη έκταση. Το
Πυροσβεστικό προσωπικό, σε συνεργασία βέβαια µε τις λοιπές
Αρχές και τους κατοίκους κατέβαλε υπεράνθρωπες προσπάθειες,
αντιµετώπισε τις πυρκαγιές και κατάφερε να µην επεκταθούν αυτές
σε κατοικηµένες περιοχές.
Για τα λοιπά θέµατα, αρµόδια να σας πληροφορήσουν είναι τα
συνερωτώµενα Υπουργεία.

Ο Υπουργός
Γ. ΡΩΜΑΙΟΣ"

18. Στην µε αριθµό 2129/10.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 36090/13.10.98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2129/10.9.98, ΑΚΕ 78 ερώτησης που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κ. Σ. Παναγιώτου και κ. Μ. Μπόσκου, σας
πληροφορούµε τα ακόλουθα:
α. Η TVX - HELLAS Α.Ε. είναι θυγατρική της Καναδικής TVX -
GOLD, η οποία προφανώς δεν έχει υποχρέωση να ενηµερώνει, για
τις συµφωνίες που υπογράφει, την Ελληνική Κυβέρνηση. Οι
Υπηρεσίες του Υπουργείου έχουν υποχρέωση να παρακολουθούν
και να ελέγχουν τις ενέργειες της TVX - HELLAS Α.Ε. και µόνον. β.
Η πώληση της ΑΕΕΧΠ και ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ στην TVX - HELLAS Α.Ε.
έγινε, όπως είναι γνωστό, µε διεθνή πλειοδοτικό διαγωνισµό, µε
βάση τη σχετική νοµοθεσία περί αποκρατικοποιήσεων.
γ. Οι προτάσεις της µελέτης του ΙΓΜΕ θα ληφθούν υπόψη κατά τον
έλεγχο της µελέτης, που έχει υποβάλει η εταιρεία στο ΥΠΕΧΩ∆Ε
σχετικά µε την προέγκριση των εγκαταστάσεων παραγωγής
χρυσού.
δ. Η προβλεπόµενη από τη νοµοθεσία τεχνική µελέτη δεν έχει
υποβληθεί ακόµη στη Γενική Γραµµατεία Ενέργειας του Υπουργείου
Ανάπτυξης, η οποία προκειµένου να προχωρήσει στην έγκρισή της
θα ελέγξει τόσο την προτεινόµενη µέθοδο ανάκτησης του χρυσού
από το µετάλλευµα, όσο και τις επιπτώσεις, που τυχόν θα
προκαλέσει αυτή στο περιβάλλον. Τα στοιχεία αυτά τα ελεγχθούν
και κατά το στάδιο έγκρισης των περιβαλλοντικών όρων, αλλά και
κατά το στάδιο χορήγησης της άδειας εγκατάστασης.
ε. Η σύµβαση, που έχει υπογραφεί µε την TVX - HELLAS Α.Ε. και
κυρώθηκε οπως είναι γνωστό, µε νόµο από τη Βουλή, θα ελέγχεται
για την πιστή τήρησή της, από τις αρµόδιες ∆ηµόσιες Υπηρεσίες, οι
οποίες επίσης θα µεριµνούν για τη συµµόρφωση της εταιρείας µε
τους όρους έγκρισης των προβλεπόµενων να εκπονηθούν από
αυτήν µελετών.
στ. Η µελέτη για την προέγκριση χωροθέτησης των µεταλλουργικών

εγκαταστάσεων, έχει υποβληθεί σύµφωνα µε τον Ν. 1650/86 (για
την προστασία του περιβάλλοντος) και την ΚΥΑ 69269/5387/90
(Κατάταξη έργων και δραστηριοτήτων σε κατηγορίες κλπ.) στο
ΥΠΕΧΩ∆Ε, το οποίο είναι αρµόδιο για την έκδοση της σχετικής
απόφασης.
ζ. Η τεχνική µελέτη στην οποία θα αναλύεται λεπτοµερώς, η
επιλεγµένη από την εταιρεία µέθοδος ανάκλησης χρυσού, δεν έχει
ακόµη υποβληθεί στο Υπουργείο Ανάπτυξης για έγκριση, χωρίς να
σηµαίνει αυτό ότι έχει γίνει υπέρβαση καθορισµένων ηµεροµηνιών.
η. Τέλος, όσον αφορά τα προγράµµατα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
έχουν ενταχθεί στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Βιοµηχανίας δύο
δραστηριότητες της εταιρείας στη ∆ράση 2.3.2 (Μεταλλουργία
Χρυσού) µε ύψος εθνικής χρηµατοδότησης περίπου 16 δις δρχ.
(ποσοστό 35%) και στη ∆ράση 3.3.5 (Υγιεινή και Ασφάλεια των
Εργαζοµένων) µε ύψος εθνικής συµµετοχής 25 εκατοµµύρια
δραχµές (ποσοστό 50%).
Η πρώτη από αυτές τις δραστηριότητες, η οποία δεν έχει ακόµη
ξεκινήσει, µε βάση την Τρι-Υπουργική Απόφαση
30600/Ν.Ν461/Ν.1892/90 Υπαγωγής της επένδυσης στις διατάξεις
του Ν. 1892/90, έχει ενσωµατωθεί στον Κυρωτικό Νόµο 2436/96.

Η Υφυπουργός
Α. ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

19. Στην µε αριθµό 2134/10.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 175/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2134/10.9.98 ερώτηση που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Σ. Παναγιώτου, και Μ. Μπόσκου, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Η ετήσια αναπαραγωγική περίδος του Μυδιού (Mytilus galloprovin
cielis) είναι διπλή, η πρώτη και µεγαλύτερη εµφανίζεται το
φθινόπωρο, µε κορύφωση διαδικασίας το Σεπτέµβριο και η δεύτερη
την 'Ανοιξη µε κορύφωση το Μάρτιο, µε κάποιες µικρές αποκλίσεις
ανάλογα µε τα φυσικοχηµικά δεδοµένα της περιοχής
(θερµοκρασίες, αλατότητα κλπ.).
Ο χρονικός περιορισµός του άρθρου 2 του Π.∆. 86/98 (χρονική
απαγόρευση από 1ης Αυγούστου-31ης Μαρτίου ακριβώς στοχεύει
στην προστασία της αναπαραγωγικής φάσης των µυδιών.
Πάντως, είναι στις προθέσεις του Υπουργείου Γεωργίας η
επανεξέταση ορισµένων σηµείων της ως άνω ρυθµιστικής διάταξης
(Π.∆. 86/98) µεταξύ αυτών δε και της περιόδου απαγόρευσης της
αλιείας µυδιών.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

20. Στην µε αριθµό 2161/11.9.98 ερώτηση ΑΚΕ80 δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 176/14.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2161/80/11.9.98 ερώτηση ΑΚΕ που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Τρυφωνίδης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι αεροφωτογραφήσεις των διαφόρων περιοχών της χώρας και κατ'
επέκταση και των καµµένων εκτάσεων γίνονται από την
Γεωγραφική Υπηρεσία Στρατού σε συνεργασία µε το ΥΠΕΧΩ∆Ε,
από τους οποίους το Υπουργείο Γεωργίας προµηθεύεται τις
αερτοφωτογραφίες για τη σύνταξη κτηµατικών χαρτών και πινάκων
δασικών εκτάσεων.
Η Γεωγραφική Υπηρεσία Στρατού έχει αεροφωτογραφήσει τις
περιοχές της Πεντέλης και του Υµητού που κάηκαν φέτος το
καλοκαίρι και έχει διαθέσει τις αεροφωτογραφίες στο ∆ασαρχείο
Πεντέλης.
Για ενηµέρωσή σας όσον αφορά τις αεροφωτογραφήσεις θα πρέπει
να ενηµερωθείτε από το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας στο οποίοι
κοινοποιείται η ερώτηση ΑΚΕ.

Ο Υπουργός
Σ.ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"



1668 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

21. Στις µε αριθµό 2181/14.9.98, 2352/16.9.98 ερωτήσεις δόθηκε µε
το υπ' αριθµόν 179/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις 2181/14.9.98, 2352/16.9.98 ερωτήσεις που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Ε. Αποστόλου και Α. Παπαληγούρας
σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι διαδικασίες για την καταβολή της οικονοµικής ενίσχυσης στους
ρητινοκαλλιεργητές, για τις εργασίες καθαρισµού της υποφόρου
βλάστησης που πραγµατοποιούν στα ρητινευόµενα πευκοδάση,
έχουν ολοκληρωθεί και σύντοµα θα καταβληθεί η οικονοµική
ενίσχυση στους δικαιούχους ρητινοκαλλιεργητές.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

22. Στην µε αριθµό 2182/14.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 180/8.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2182/14.9.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Π. Σκανδαλάκης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η χώρα µας σαν µέλος της Ε.Κ. εφαρµόζει τους ίδιους
φυτοϋγειονοµικούς κανονισµούς που ισχύουν για όλα τα Κ.Μ.
Πέραν όµως αυτών απαγόρευσε την εισαγωγή καρπών
εσπεριδοειδών από τις τρίτες χώρες µε την υπ' αριθµόν
72401/19.4.96 Υπουργική απόφαση.
Από τους ελέγχους που γίνονται από τις αρµόδιες υπηρεσίες του
Υπουργείου µας δεν προκύπτει ότι έχουν εισαχθεί καρποί
εσπεριδοειδών από Τρίτες χώρες, ούτε µας έχει καταγγελθεί
συγκεκριµένη περίπτωση εισαγωγέα ή διακινητή.
'Οσον αφορά για την ασθένεια "τριστέτσα" είναι ιολογική ασθένεια
και δεν µεταφέρεται µε τους καρπούς εσπεριδοειδών αλλά µε το
πολ/κό υλικό το οποίο απαγορεύεται να εισαχθεί από Τρίτες χώρες.
Για τα άλλα επικίνδυνα παθογόνα η επιτροπή της Ε.Κ. έχει θεσπίσει
αυστηρούς φυτοϋγειονοµικούς κανονισµούς που εµποδίζουν την
εισαγωγή τους στην Κοινότητα.

Ο Υπουργός
Σ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

23. Στην µε αριθµό 2199/14.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 39/13.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2199/14.9.98 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Η. Βεζδρεβάνης, σας γνωρίζουµε ότι το Υπουργείο
µας, προκειµένου, να αντιµετωπίσει αποτελεσµατικότερα το
φαινόµενο της παράνοµης εισόδου αλλοδαπών στη χώρα και να
τονώσει ακόµη περισσότερο το αίσθηµα ασφαλείας των κατοίκων
των παραµεθορίων περιοχών, στις οποίες το εν λόγω πρόβληµα
εµφανίζεται εντονότερο και για να αποδοθούν οι υπηρετούντες
σήµερα σε ανάλογες Υπηρεσίες αστυνοµικοί στη µάχη για την
πρόληψη και καταστολή της εγκληµατικότητας, προέβη µε το ν.
2622/1998 στην σύσταση Υπηρεσιών Συνοριακής Φύλαξης.
Σύµφωνα µε τις διατάξεις του π.δ. 310/1998 ιδρύθηκαν η Κεντρική
και Περιφερειακές Υπηρεσίες Συνοριακής Φύλαξης. Οι τελευταίες
ιδρύθηκαν και θα λειτουργήσουν σύντοµα στα πλαίσια των
Αστυνοµικών ∆ιευθύνσεων Θεσπρωτίας, Ιωαννίνων, Καστοριάς και
Φλώρινας. Για τη στελέχωση των Υπηρεσιών αυτών συσντάθηκαν,
µε τις διατάξεις του ανωτέρω νόµου, χίλιες (1000) οργανικές επί
θητεία θέσεις συνοριακών φυλάκων, ο δε καθορισµός του αριθµού
των προσλαµβανοµένων από κάθε νοµό έγινε µε την 7002/2/94
από 31.8.98 απόφασή µας. 'Ηδη έχει προκηρυχθεί η κάλυψη των εν
λόγω θέσεων. Για το νοµό Θεσπρωτίας θα προσληφθούν διακόσιοι
συνοριακοί φύλακες, εκ των οποίων εκατόν ογδόντα άντρες και
είκοσι γυναίκες.
Επισηµαίνεται ότι οι προσλήψεις αυτών θα γίνουν µε σύστηµα
αντικειµενικών κριτηρίων σύµφωνα µε τις διατάξεις του π.δ.
311/1998, µε τις οποίες καθορίσθηκαν τα προσόντα, τα κριτήρια και
γενικά η διαδικασία των προσλήψεων αυτών.
Αυτή είναι η αλήθεια και κάθε άλλη διάσταση που επιχειρείται να

δοθεί στο θέµατα στερείται ηθικής και νοµικής βάσης.
Ο Υπουργός

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"
24. Στην µε αριθµό 2212/15.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 27/13.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2212/15.9.98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σε ό,τι µας αφορά σας γνωρίζουµε
τα εξής:
Το θέµα της οδικής ασφάλειας των µαθητών κατά την προσέλευση
και αποχώρησή τους από το σχολείο αντιµετωπίζεται από τις
αρµόδιες Υπηρεσίες µας µε ιδιαίτερη ευαισθησία.
Από της ενάρξεως της σχολικής περιόδου, µετά από σαφείς εντολές
και οδηγίες µας, λαµβάνονται µέτρα ρύθµισης της κυκλοφορίας σε
όλα τα σχολεία που παρουσιάζουν ιδιαίτερα κυκλοφοριακά
προβλήµατα, ενώ καταβάλλονται προσπάθειες για την επέκταση
του θεσµού του σχολικού τροχονόµου σε όσο το δυνατόν
περισσότερα σχολεία.
Επιπλέον από τις Υπηρεσίες µας διενεργήθηκε έλεγχος όλων των
οδών που περιβάλλουν τα σχολικά συγκροτήµατα για τη
διαπίστωση της πληρότητας και ορθότητας της οδικής σήµανσης.
Για τις ελλείψεις ή βλάβες που εντοπίστηκαν ενηµερώθηκαν οι
αρµόδιοι φορείς για τη λήψη των επιβαλλόµενων µέτρων.
Επίσης, ελέγχονται συστηµατικά τα σχολικά και λοιπά λεωφορεία
που µεταφέρουν µαθητές για να διαπιστωθεί αν πληρούν τους
όρους ασφαλούς µεταφοράς τους.
Σε ό,τι αφορά το θέµα της πάταξης της µάστιγας των ναρκωτικών,
το Υπουργείο µας καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για την
προστασία της νεολαίας µας σε συνεργασία µε τα συναρµόδια
Υπουργεία και άλλους φορείς και για το σκοπό αυτό ιδιαίτερη
βαρύτητα έχει δοθεί σήµερα στην αυστηρή επιτήρηση από τις
Υπηρεσίες Τάξης, Ασφάλειας και 'Αµεσης ∆ράσης, σχολείων,
φροντιστηρίων, αθλητικών και λοιπών ευαίσθητων χώρων, στους
οποίους σπουδάζουν, αθλούνται και συχνάζουν οι νέοι για
αποτροπή εµφάνισης σε αυτά υπόπτων και κακοποιών στοιχείων
(τοξικοµανών, επιδειξιών, παιδεραστών, µοτοσικλετιστών "καµικάζι"
κλπ.) και παραποµπή στη δικαιοσύνη εκείνων που παραβιάζουν τις
περί ναρκωτικών και λοιπές διατάξεις της ισχύουσας νοµοθεσίας.
Επίσης, οι ∆ιοικητές των υπηρεσιών, στην τοπική αρµοδιότητα των
οποίων περιλαµβάνονται σχολεία, έρχονται σε άµεση επαφή µε
διευθυντές και καθηγητές, µε συλλόγους, περιοίκους και την τοπική
αυτοδιοίκηση, για καλύτερη αλληλοενηµέρωση σε επιµέρους
θέµατα και βελτίωση της συνεργασίας. Στις περιπτώσεις που
εντοπίζονται ύποπτα ή κακοποιά στοιχεία, σε σχολεία ή στους πέριξ
αυτών χώρους, η επέµβαση τφων Αστυνοµικών εκδηλώνεται άµεσα
και αποτελεσµατικά.
Τέλος, επειδή το Υπουργείο µας, για το θέµα αυτό, αποδίδει
ιδιαίτερη σηµασία στον προληπτικό τοµέα έχει δώσει εντολές για
την πραγµατοποίηση από εξειδικεευµένους αξιωµατικούς οµιλιών-
διαλέξεων τόσο στους µαθητές όσο και στους γονείς, σε συνεργασία
µε τις διευθύνσεις των σχολείων και τους συλλόγους γονέων και
κηδεµόνων.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

25. Στην µε αριθµό 2351/16.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµόν 1575/13.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2351/16.9.98 που κατέθεσε
η Βουλευτής κ. Βασ. Αράπη-Καραγιάννη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Είναι  αυτονόητο  ότι  η  εν  εξελίξει  εκπαιδευτική  µεταρρύθµιση
έχει  δυναµικό  και  εξελικτικό  χαρακτήρα.  'Εχει  προσλάβει
γιγαντιαίες  διαστάσεις,  καθώς  αγγίζει  όλες  τις  βαθµίδες  της
εκπαίδευσης.  Εύλογο  λοιπόν  είναι  το συµπέρασµα  ότι  απαιτείται
κινητοποίηση,  ενεργοποίηση  συµµετοχή  και  στήριξη  τόσο
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εκ µέρους του συλλόγου της εκπαιδευτικής κοινότητας όσο και εκ
µέρους της ελληνικής κοινωνίας, η νεολαία της οποίας αποτελεί τον
προνοµιακό "χρήστη" των κυοφορούµενων πρωτοποριακών
αλλαγών που θα οδηγήσουν τη χώρα στον εκπαιδευτικό χάρτη του
21ου αιώνα. Είναι λοιπόν σαφές ότι δεν µπορεί κανείς να µιλά για
διάλυση παρά για "Αναγέννηση" της παιδείας στη χώρα µας.
'Εχουµε χρέος όλοι να συνδράµουµε υποστηρικτικά και µε θετικό
τρόπο στην επιτυχία της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, διότι
αποτελεί ανάγκη των καιρών και µακροχρόνιο αίτηµα της ελληνικής
κοινωνίας.
Οι όποιες φωνές περί "βίαιας επιβολής" της εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης υπαγορεύονται από δυνάµεις της αδράνειας ενώ το
εκπαιδευτικό αύριο δεν µπορεί να περιµένει.
Το ΥΠΕΠΘ µεριµνά για την έγκαιρη εφαρµογή και την επιτυχή
εξέλιξη της µεταρρύθµισης. Στο πλαίσιο αυτής της προσπάθειας
ρυθµίζει και επιλύει άµεσα όποια τυχόν ζητήµατα παρουσιάζονται,
καθώς η µεταρρύθµιση δεν έχει χαρακτήρα στατικό, αλλά δυναµικό,
πάλλεται και δονείται εσωτερικά, παρακολουθώντας τις σύγχρονες
ανάγκες και απαιτήσεις.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ").

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της
Πέµπτης 26 Νοεµβρίου 1998.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 212/20.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου Θεοδώρου προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων αντιµετώπισης των προβληµάτων στη ∆ευτεροβάθµια
Εκπαίδευση κλπ.
2. Η µε αριθµό 207/19.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου Νάκου προς την Υπουργό
Ανάπτυξης, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου να επιτρέψει
στους πρατηριούχους υγρών καυσίµων την ελεύθερη πρόσβαση
στα διϋλιστήρια κλπ.
3. Η µε αριθµό 223/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Αγγουράκη
προς τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε συµµετοχή της
χώρας µας σε αποστολή δυνάµεων ταχείας επέµβασης του ΝΑΤΟ,

σε τυχόν επέµβαση στο Κοσσυφοπέδιο.
4. Η µε αριθµό 205/19.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την ανάκληση
εγκυκλίου της Αγροτικής Τράπεζας για ρευστοποίηση απαιτήσεών
της του αγροτικού τοµέα.
5. Η µε αριθµό 217/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τους Υπουργούς Μεταφορών και Επικοινωνιών,
Ανάπτυξης, σχετικά µε τις προθέσεις του Οργανισµού
Τηλεπικοινωνιών Ελλάδος (ΟΤΕ) για αύξηση της τιµής της αστικής
µονάδος.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 220/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεδίκογλου
προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για
την καλύτερη αστυνόµευση της περιοχής της Βόρειας Εύβοιας.
2. Η µε αριθµό 199/18.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικολάου Παπαφιλίππου προς την Υπουργό
Ανάπτυξης, σχετικά µε τη λειτουργια της Εταιρείας Μεταλλεία
Αµιάντου Βορείου Ελλάδος κλπ.
3. Η µε αριθµό 224/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Παναγιώτου προς
τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
Ανάπτυξης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων διασφάλισης των θέσεων
εργασίας των εργαζοµένων στην Εταιρεία Πετρελαίων Βορείου
Αιγαίου κλπ.
4. Η µε αριθµό 206/19.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Πέτρου Κουναλάκη
προς τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε την υλοποίηση
κυβερνητικών εξαγγελιών για αποµάκρυνση του Κέντρου
Εκπαιδεύσεως Βαρέων 'Οπλων και ∆ιαβιβάσεων από την περιοχή
Χαϊδαρίου.
5. Η µε αριθµό 219/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς
τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και
Ανάπτυξης, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για
προώθηση της ανάπτυξης και καταπολέµηση της ανεργίας στο
Νοµό Αχαϊας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 208/10/20.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου
Αλευρά προς τον κύριο Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
βελτίωσης της αστυνόµευσης στην περιοχή των Αθηνών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλευρά έχει ως εξής:
"Πριν από λίγες ηµέρες στην Πλατεία του Αγίου Παύλου στο κέντρο
της Αθήνας συνέβη ένα ακόµα αιµατηρό επεισόδιο ανάµεσα σε
Αλβανούς, που είχε σαν αποτέλεσµα τον τραυµατισµό ενός νέου
παιδιού, που κατά τις πληροφορίες δεν µετείχε µάλιστα στο
επεισόδιο.
∆εν είναι η πρώτη φορά που στην Πλατεία του Αγίου Παύλου
γίνεται παρόµοιο επεισόδιο και µάλιστα κατά τις απογευµατινές
ώρες µπροστά σε παιδιά και κατοίκους που κάθονται στα
ζαχαροπλαστεία της πλατείας.
Η ασυδοσία των εγκληµατιών οφείλεται κατά κύριο λόγο στην
παντελή έλλειψη αστυνόµευσης, µε αποτέλεσµα παραδοσιακές
γειτονιές της Αθήνες να εγκαταλείπονται από τους παλαιούς
κατοίκους τους και να υποβαθµίζονται όλο και πιο πολύ.
Σε άλλες περιοχές της Αθήνας πολυάριθµοι οίκοι ανοχής
µετατρέπουν τις γειτονιές σε κέντρα εγκληµατικής δράσης, επειδή η
Κυβέρνηση καθυστερεί επί χρόνια να περάσει µία απλή διάταξη,
που να προβλέπει το άµεσο κλείσιµο των υπεράριθµων οίκων
ανοχής.
Κοινή διαπίστωση ότι η κατάσταση στον τοµέα της αστυνόµευσης
δεν είναι καλή και η κατάργηση πολλών αστυνοµικών τµηµάτων
στην Αθήνα δεν είχε θετικά αποτελέσµατα.
Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
Ποια µέτρα προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση, για να βελτιωθεί η
αστυνόµευση στην πόλη της Αθήνας, να προστατευθεί η ασφάλεια
των πολιτών, εάν προτίθεται να προβεί στην επανίδρυση των
αστυνοµικών τµηµάτων και πώς θα αποδεσµευθεί το αστυνοµικό
προσωπικό από διοικητικά καθήκοντα και ασχολίες, ώστε να
αυξηθούν οι περιπολίες στους δρόµους και να ελεγχθούν
αποφασιστικά οι παράνοµες δραστηριότητες;".
Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, επιδίωξή µας είναι να αισθάνεται ο πολίτης
ασφαλής, επιδίωξη µας είναι να επικρατούν σε όλη τη χώρα
συνθήκες οι οποίες εξασφαλίζουν την τάξη, επιδίωξή µας είναι να
είναι η Αστυνοµία αποτελεσµατική.
Για να τα πετύχουµε αυτά προ ολίγων ηµερών ο Υπουργός
∆ηµόσιας Τάξης κ. Πετσάλνικος επανέλαβε ορισµένα µέτρα τα
οποία έχουν ήδη τεθεί σε εφαρµογή και εξήγγειλε και άλλα µέτρα.
Θα αναφερθώ στα πιο σηµαντικά ενδεικτικά.
Χρειάζονται περισσότεροι αστυνόµοι. Χρειάζεται η Αστυνοµία να
είναι στους δρόµους. Χρειάζεται η Αστυνοµία να είναι κοντά στους
πολίτες. Για να εξασφαλίσουµε περισσότερους αστυνόµους θα
υπάρξουν νοµοθετικές ρυθµίσεις, ώστε η Αστυνοµία να µην έχει
στην έκταση, στην οποία έχει σήµερα, τη φύλαξη των φυλακών, να
µη χρησιµοποιείται στην έκταση στην οποία χρησιµοποιείται
σήµερα για τον έλεγχο των αποσκευών στα αεροδρόµια, να µην
έχει η Αστυνοµία ως καθήκον την επίδοση των ποινικών
δικογράφων.
Πιστεύεται ότι µε την απόσπαση ή τη µετάθεση αστυνοµικών από
τα σηµερινά καθήκοντά τους και µε τη χρησιµοποίηση επίσης των
αστυνοµικών, οι οποίοι τώρα φυλάνε τα σύνορα, θα υπάρξουν
γύρω στους τρεις χιλιάδες τουλάχιστον -µπορεί και περισσότεροι,
τέσσερις χιλιάδες- οι οποίοι θα ασχοληθούν, στις µάχιµες µονάδες
της Αστυνοµίας, µε την αστυνόµευση.
Αποφασίστηκε επίσης -και έχει ήδη τεθεί σε εφαρµογή- να υπάρχει
µια πιο πυκνή παρουσία της Αστυνοµίας στις µεγάλες πόλεις, στα
αστικά κέντρα, σε όλη την περίοδο που είναι ανοιχτά τα

καταστήµατα και τα γραφεία. Εδώ στην Αθήνα θα υπάρχουν και
περισσότερες περιπολίες προσωπικού µε αυτοκίνητα, αλλά και
περισσότερες περιπολίες της Αστυνοµίας πεζή. Θα υπάρξει
περισσότερη εκπαίδευση, θα υπάρξει πιο εντατική απέλαση
αλλοδαπών, οι οποίοι δεν έχουν άδειες και θα φροντίσουµε επίσης
την αναδιοργάνωση όλων των υπηρεσιών των κεντρικών της
Αστυνοµίας.
Στο πλαίσιο αυτό θα ιδρυθεί το Αρχηγείο της Αστυνοµίας. Και όπως
αναφέρεται στην ερώτηση, θα εξετάσουµε τη λειτουργία των
πολυδύναµων αστυνοµικών κέντρων τα οποία έχουν δηµιουργηθεί.
Πιστεύουµε ότι αυτά είναι ιδιαίτερα χρήσιµα, γιατί εκεί
συγκεντρώνεται το προσωπικό από περισσότερα τµήµατα και έτσι
δεν χρησιµοποιείται σε δευτερεύουσες υπηρεσίες και υπάρχει
καλύτερη οργάνωση. Θα δούµε, όµως, ποιο θα είναι το
αποτέλεσµα, εάν απέδωσαν καλύτερα στην αστυνόµευση και
ανάλογα µε τα αποτελέσµατα της έρευνας θα αποφασίσουµε εάν θα
συνεχισθεί αυτή η προσπάθεια.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Αλευράς έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η εγκληµατικότητα
ασφαλώς στο σύγχρονο κόσµο είναι εγγενής και δεν είναι
πρωτόγνωρα τα φαινόµενα τα οποία βιώνουµε σήµερα στην Αθήνα.
Και ασφαλώς δεν πιστεύω ότι η εγκληµατικότητα έχει χρώµα ή
γνωρίζει φυλή.
∆εν µπορεί, όµως, παρά να παρατηρήσει κανείς ότι οι πολίτες των
µεγάλων αστικών κέντρων, αλλά και της επαρχίας, αισθάνονται
ανυπεράσπιστοι. Ιδιαίτερα στην Αθήνα θα έλεγα ότι είναι
ανυπεράσπιστοι οι πολίτες σε µία ανοχύρωτη πόλη. Και είναι πάρα
πολλά τα περιστατικά και της τυφλής βίας και των εγκληµάτων κατά
της περιουσίας, που στην ουσία απαξιώνουν τη ζωή των ίδιων των
πολιτών, την ποιότητα της ζωής τους στην πόλη.
∆εν θα µπορούσε να αγνοήσει κανένας επίσης, ότι παραδοσιακές
γειτονιές στην πόλη της Αθήνας εξαιτίας του φαινοµένου αυτού
εγκαταλείπονται από τους παλιούς κατοίκους τους. Χαρακτηριστική
είναι η περίπτωση του Αγίου Παύλου όπου στην κυριολεξία η
γειτονιά είναι γειτονιά µεταναστών πλέον.
'Ενα δεύτερο ζήτηµα, το οποίο θα ήθελα να επισηµάνω είναι το
εξής: Γνωρίζω, κύριε Πρόεδρε, την ευαισθησία µε την οποία εσείς
προσωπικά, αλλά και η Κυβέρνησή σας, αγωνίζεται ώστε να
αντιµετωπίσει το Μινώταυρο αυτής της καθηµερινής βαρβαρότητας,
που στην ουσία δοκιµάζει την αντοχή των πολιτών.
Πιστεύω ότι τα µέτρα, τα οποία ανακοινώσατε και ανακοίνωσε και ο
Υπουργός ∆ηµοσίας Τάξεως είναι στη σωστή κατεύθυνση.
Θα µου επιτρέψετε να θέσω τις δικές µου προτάσεις σε πέντε
άξονες.
Ο πρώτος άξονας είναι η καταπολέµηση της διαφθοράς στο
εσωτερικό της ίδιας της Αστυνοµίας. Νοµίζω ότι οι πρώτες
αποφάσεις που έλαβε ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης είναι πράγµατι
θετικές, γιατί υπάρχουν πολλά κρούσµατα διαφθοράς στο
εσωτερικό της Αστυνοµίας.
Ο δεύτερος άξονας έχει να κάνει µε τη λειτουργία των
πολυδύναµων τµηµάτων. Πρέπει να σας µεταφέρω το αίτηµα
µεγάλης πλειοψηφίας των πολιτών της Αθήνας, να επανέλθουµε
στο προηγούµενο καθεστώς, διότι η κατάσταση στον τοµέα της
αστυνόµευσης έχει γίνει χειρότερη.
Ο τρίτος άξονας αφορά το ζήτηµα των οίκων ανοχής. Κύριε
Πρόεδρε, θα πρέπει η Κυβέρνηση άµεσα, µέχρι τις γιορτές, να
πάρει επιτέλους µία πρωτοβουλία, ώστε να κατατεθεί η σχετική
νοµοθετική διάταξη που να δίνει το δικαίωµα στην Αστυνοµία ή
στους δήµους, να κλείσουν τους υπεράριθµους οίκους ανοχής. ∆εν
είναι ζήτηµα πορνείας, είναι ζήτηµα σύµφυτης εγκληµατικότητας
γύρω από τους οίκους ανοχής.
Ο τέταρτος άξονας, που θεωρώ ότι είναι µείζονος σηµασίας αφορά
την επανεκπαίδευση του προσωπικού της Αστυνοµίας, ώστε να
µπορεί να κάνει αστυνόµευση.
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Ο πέµπτος άξονας αφορά την απαλλαγή από τα διοικητικά
καθήκοντα, όπως σωστά αναφέρατε στην τοποθέτησή σας. Νοµίζω
ότι θα µπορούσε να συνδυαστεί µε απαλλαγή από την υποχρέωση
ελέγχου της στάθµευσης στο κέντρο της Αθήνας και µε µεταφορά
της σχετικής αρµοδιότητας στο ∆ήµο. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος
Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, συµφωνώ µε τον κύριο συνάδελφο ότι οι
πολίτες αισθάνονται ανασφαλείς, ότι βλέπουν ότι υπάρχει µία
αύξηση της εγκληµατικότητας. Ταυτόχρονα όµως θέλω να
σηµειώσω ότι το φαινόµενο αυτό παρατηρείται σε όλη την Ευρώπη
και ότι οι δείκτες εγκληµατικότητας στη χώρα είναι χαµηλότεροι
απ'ό,τι είναι στην υπόλοιπη Ευρώπη. ∆εν υπάρχει ανάλογη αύξηση
µε τις άλλες χώρες, εδώ.
Πιστεύω ότι η αστυνόµευση παρ' όλα τα ελαττώµατα τα οποία έχει,
τις ελλείψεις τις οποίες παρουσιάζει, σε µεγάλα τµήµατα της χώρας,
είναι γενικά αποτελεσµατική.
Κύρια αιτία της εγκληµατικότητας είναι βέβαια οι αλλοδαποί, οι
µετανάστες, οι οικονοµικοί µετανάστες οι οποίοι έχουν πρόβληµα
επιβίωσης. Γι'αυτό ανέφερα πριν ότι θα υπάρξει επαναπροώθηση
όσων δεν βρίσκονται δικαιολογηµένα στην Ελλάδα.
Για τα σηµεία τα οποία έθιξε ο κ. Αλευράς µίλησα πριν. Θέλω να
αναφέρω ότι θα κατατεθεί ένα σχέδιο νόµου για τους οίκους ανοχής,
το οποίο θα αντιµετωπίζει το πρόβληµα, το οποίο αναφέρατε.
Στα θέµατα της εκπαίδευσης, στα θέµατα των πολυδύναµων
αστυνοµικών κέντρων, στα θέµατα της δηµοτικής αστυνόµευσης, θα
υπάρξει µία πρόοδος γιατί έχουν αποφασιστεί ενέργειες.
Πιστεύω ότι όσο περνά ο καιρός, τόσο πιο δυνατή θα είναι η
παρουσία της Αστυνοµίας στους δρόµους, γιατί θέλουµε να
δώσουµε στον πολίτη το αίσθηµα της ασφάλειας, θέλουµε να
δώσουµε στον πολίτη την πεποίθηση ότι η Αστυνοµία βρίσκεται
κοντά του και τον προστατεύει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εύτερη είναι η
υπ'αριθµόν 214/11/23-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη προς τον κύριο
Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις ευθύνες των αρµοδίων φορέων στις
διαπιστωθείσες κακοτεχνίες των δηµοσίων έργων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεφαλογιάννη συνοπτικώς έχει ως εξής:
"Επί ένα και πλέον µήνα ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων και ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας
διαγκωνίζονται σε "σκληρά µηνύµατα" και απειλές κατά των
εργολάβων δηµοσίων έργων.
Επειδή αληθές είναι ότι:
Ο υπεύθυνος και αρµόδιος Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων αρνείται να εφαρµόσει το ν. 2229/1994, ενώ ο
Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας αναρµοδίως απειλεί µε
"κυρώσεις".
Η 'Ενωση Μηχανικών ∆ηµοσίων Υπαλλήλων καταγγέλει ότι
υποβαθµίζεται συνεχώς ο ρόλος των µηχανικών δηµοσίων
υπαλλήλων, ενώ υπάλληλοι του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων αρνούνται να συνεργαστούν µε
τους τεχνικούς του Ελληνικού Συµβουλίου Ποιοτικού Ελέγχου.
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων και
Παιδείας δήλωσαν στη Βουλή αναρµοδιότητα και ότι όλα έχουν
καλώς.
Ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας διόρισε ως "τεχνικούς
συµβούλους" του Υπουργείου και των Περιφερειών της χώρας εν
ενεργεία εργολάβους και µελετητές δηµοσίων έργων.
'Ολες οι "διαδικασίες" κατά των "κακών εργολάβων" τελικώς
ακυρώνονται.
Επί δεκαπέντε χιλιάδων έργων άνω των τεσσάρων
τρισεκατοµµυρίων (4.000.000.000.000) δραχµών κηρύχθηκαν
έκπτωτοι είκοσι οκτώ µικροµεσαίοι εργολάβοι και δαπάνη ενός
δισεκατοµµυρίου (1.000.000.000) δραχµών για την αποκατάσταση

κακοτεχνιών!!!
Η 'Ενωση Ασφαλιστικών Εταιρειών Ελλάδος κατήγγειλε στην
Εισαγγελία του Αρείου Πάγου τη "µετατροπή των οδών σε παγίδες
που αυξάνουν κατακόρυφα τις αιτίες των τροχαίων ατυχηµάτων".
Οι 'Ελληνες συνεχίζουν να σκοτώνονται στους κακότεχνους
δρόµους και να πνίγονται σε κάθε ισχυρή βροχόπτωση.
Η ενεργοποίηση των Υπουργείων Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων και Εθνικής Οικονοµίας οφείλεται στη διαµάχη για
την αναδιανοµή της "πίτας" των δηµοσίων έργων.
Ερωτάσθε εάν δύνασθε και προτίθεσθε να επέµβετε κατά το
Σύνταγµα για την εκκαθάριση των στάβλων του Αυγείου-δηµοσίων
έργων;"
Πριν δώσω το λόγο στον κύριο Πρωθυπουργό, θέλω να
παρατηρήσω το εξής: Αυτή η ανάπτυξη είναι προφανές ότι δεν
µπορεί να νοηθεί στη διαδικασία αυτή των επίκαιρων ερωτήσεων.
Από πλευράς αναπτύξεως, είναι για ολόκληρη επερώτηση, για να
µην πω για περισσότερη της µιας. 'Ολα αυτά τα θέµατα πώς θα τα
απαντήσει ο κύριος Πρωθυπουργός σε τρία λεπτά της ώρας που
έχει από τον Κανονισµό δικαίωµα να µιλήσει;
Σας παρακαλώ να µην καταστρατηγούµε τις σχετικές διατάξεις. Το
έχω πει πολλές φορές.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, µία πρώτη παρατήρηση σε σχέση µε την
ερώτηση.
Ο κ. Κεφαλογιάννης διαµαρτύρεται διότι επιβάλλονται κυρώσεις και
διώξεις στους εργολάβους. Προφανώς συµπεραίνει ότι οι εργολάβοι
εργάζονται ικανοποιητικά. ∆ιαµαρτύρεται επίσης, ότι οι δρόµοι δεν
είναι σε ικανοποιητική κατάσταση και ότι τα έργα δεν εκτελούνται
καλά. Προφανώς συµπεραίνει ότι οι εργολάβοι δεν εργάζονται
ικανοποιητικά. ∆ιαµαρτύρεται ότι κάποιοι υπάλληλοι είναι αντίθετοι
κάποιων άλλων υπαλλήλων και είναι κατά της Κυβέρνησης. Είναι η
γνωστή τακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είµαστε µε όλους ενάντια σε
όλα, θέση δεν παίρνουµε και δεν λέµε ποιος έχει δίκιο και ποιος έχει
άδικο.
'Οσον αφορά στην ουσία του θέµατος, θέλω να τονίσω ότι αυτήν τη
στιγµή βρίσκονται σε εξέλιξη στην Ελλάδα περίπου είκοσι χιλιάδες
έργα. 'Εργα τα οποία είναι εθνικής, περιφερειακής και νοµαρχιακής
κλίµακας. Ποτέ στην Ελλάδα δεν βρίσκονταν σε εξέλιξη τόσα πολλά
έργα.
Τα έργα αυτά αλλάζουν τη φυσιογνωµία της χώρας, δηµιουργούν
νέες υποδοµές, βελτιώνουν κατά πολύ τις υποδοµές, οι οποίες
υπάρχουν, δηµιουργούν δεκάδες χιλιάδες θέσεις εργασίας και
δίνουν µία τεράστια ώθηση στην ελληνική οικονοµία. Είναι βεβαίως
αναγκαίο να ελέγχονται όλα αυτά τα έργα. Μπορώ να πω ότι για
πρώτη φορά ελέγχονται τόσο συστηµατικά αυτά τα έργα. Για πρώτη
φορά έχουν θεσµοθετηθεί διαδικασίες τέτοιες, οι οποίες
εξασφαλίζουν από την αρχή µέχρι το τέλος να υπάρχει µία
παρακολούθηση. ∆εν υπήρχε στο παρελθόν εδώ στην Ελλάδα
τέτοιο ευρύ σύστηµα παρακολούθησης. Τι έχει γίνει µεταξύ άλλων;
Για τα έργα µεγάλης εθνικής κλίµακας υπάρχουν σύµβουλοι
διαχείρισης και σύµβουλοι κατασκευών, οι οποίοι έχουν
προσληφθεί µε διεθνείς διαγωνισµούς. 'Εχει δηµιουργηθεί µε νόµο
ειδικός σύµβουλος ποιοτικού ελέγχου, ο ΕΣΠΕΛ.
Ο ΕΣΠΕΛ έχει προσληφθεί µε διεθνή διαγωνισµό και παρέχει τις
υπηρεσίες του κάτω από την εποπτεία του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων και του
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας. Προχωρεί  σε  δειγµατοληπτικούς
ελέγχους  σε  χίλια  πεντακόσια  έργα  όλων  των  Υπουργείων,
των  περιφερειών  και  των  νοµαρχιών  και  όταν  µε  βάση  αυτούς
τους  ελέγχους  διαπιστωθεί  ότι  τα  πράγµατα  δεν  πηγαίνουν
καλά,  τότε  ενεργοποιούνται  οι  διαδικασίες  για  να  επιβληθούν
κυρώσεις.  Και  κυρώσεις  έχουν  επιβληθεί  πολλές.  'Εχουν
επιβληθεί  πρόστιµα  στους  εργολάβους  ύψους  επτά
δισεκατοµµυρίων  (7.000.000.000)  δραχµών, έχουν κηρυχθεί
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έκπτωτες δεκαοκτώ ατοµικές επιχειρήσεις και ισάριθµες εργολαβίες
και δέκα ανώνυµες εταιρείες και εταιρείες περιορισµένης ευθύνης.
'Εχουν γίνει ειδικές προσκλήσεις σε πολλές άλλες περιπτώσεις και
σε συνεργασία µε το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και το Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας υπάρχει µία ειδική µονάδα, µεικτή επιτροπή
καθοδήγησης για τον εκσυγχρονισµό του συστήµατος παραγωγής
των δηµοσίων έργων.
Θα κλείσω λέγοντας ότι εµείς θέλουµε τα χρήµατα του λαού να
αξιοποιούνται. Και η αξιοποίηση αυτή να γίνεται µε διαφάνεια, µε
συστηµατικότητα, για να έχει τη µέγιστη απόδοση για τον ελληνικό
λαό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει
το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
αρχίσω από την τελευταία παρατήρηση του κυρίου
Πρωθυπουργού, ότι επιθυµία της Κυβέρνησης όπως και όλων µας,
είναι η αξιοποίηση του δηµοσίου χρήµατος.
Αν ρίξει κανείς µία µατιά στις εκθέσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου,
καθ' όλην τη διάρκεια της δεκαετίας 1980 και της δεκαετίας του
1990, θα δει ότι τα έργα κοστίζουν µέχρι και εξακόσια της εκατό του
συµβατικού τους κόστους. Αυτό ίσχυε µέχρι το 1994.
Βεβαίως ψηφίστηκε µία διάταξη, όπου επιτρέπεται από το νόµο το
κόστος να φθάνει µέχρι το 150% του συµβατικού κόστους, όµως τα
έργα δεν ολοκληρώνονται, γίνονται επαναπροκηρύξεις των ιδίων
έργων και φθάνουµε στο ιδιο αποτέλεσµα.
Τα στοιχεία που κατέθεσε ο κύριος Υπουργός ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. στην
Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας της Βουλής για τις ποινές σε
κακοτεχνίες, είναι αυτά ακριβώς που είπατε. Μάλιστα στα δικά του
στοιχεία αναφέρεται ότι έχει επιβληθεί µόνο ένα δισεκατοµµύριο
πρόστιµο για κακοτεχνίες.
'Οµως, κύριε Πρόεδρε, εδώ και τέσσερα χρόνια και τρεις µήνες δεν
έχει υπογράψει το προεδρικό διάταγµα για την επιβολή προστίµων
για τις κακοτεχνίες µε βάση το ν. 2229/94 άρθρο 4 παρ.16. Αυτό δεν
έχει υπογραφεί από τον κύριο Υπουργό. Και γι'αυτό οι ποινές που
επιβάλλονται, δεν εισπράττονται.
Είναι χαρακτηριστικό να πει κανείς ότι σχεδόν ποτέ ή ελάχιστες
φορές το ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει καταπέσει και έχει εισπράξει εγγυητικές
επιστολές το ∆ηµόσιο Ταµείο. Επιβάλλονται οι ποινές αλλά δεν
εισπράττονται. ∆εν εισπράττονται στο ∆ηµόσιο Ταµείο. Αυτή είναι η
αλήθεια. Και όταν προεκλήθη στην Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας ο κύριος Υπουργός ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και όλη η πολιτική
ηγεσία, το µόνο που ανέφεραν ήταν µια µόνο περίπτωση: Είναι
λιγότερες από τα δάχτυλα ενός χεριού αυτές οι ποινές που έχουν
εισπραχθεί στο ∆ηµόσιο Ταµείο τα τελευταία είκοσι χρόνια.
Τέλος, υπάρχει το αλαλούµ µεταξύ των Υπουργείων. Το ένα
Υπουργείο δηλώνει αναρµοδιότητα του Υπουργείου ΠΕ.ΧΩ.∆Ε για
τις κακοτεχνίες, οι υπάλληλοι του ΕΣΠΕΛ δεν είναι ευπρόσδεκτοι
στο ΠΕ.ΧΩ.∆Ε., ο Υπουργός Παιδείας λέει ότι όλα πηγαίνουν καλά
ενώ το ΕΣΠΕΛ οµιλεί για κακοτεχνίες στη σχολική στέγη, σε
σεισµογενείς περιοχές που µπορούν να συνεπάγονται τεράστιους
κινδύνους στο µέλλον.
'Εχουµε την έκθεση της 'Ενωσης Ασφαλειών για τις κακοτεχνίες
στους δρόµους και χιλιάδες θύµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ τελειώνετε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρωθυπουργέ, ο µόνος
τρόπος για να βγούµε απ' αυτό το αδιέξοδο είναι να παραιτηθεί η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ΠΕΧΩ∆Ε και να αναλάβετε εσείς
προσωπικά την ευθύνη αυτού του Υπουργείου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος
Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι η κατάληξη της αγόρευσης του
κυρίου συναδέλφου της Νέας ∆ηµοκρατίας δείχνει και τη
σοβαρότητα της εξέτασης του θέµατος. Η πρόθεσή του είναι µια
πρόθεση καταγγελίας χωρίς να θέλει να µπει στην ουσία. Είναι να
αραδιάσει αριθµούς, να παρουσιάσει το ένα ή το άλλο στοιχείο το

οποίο θα εντυπωσιάσει, αλλά να µην εξετάσει το κεντρικό θέµα του
αν η νοµοθεσία που αφορά τα δηµόσια έργα, αν οι διαδικασίες που
αφορούν τα δηµόσια έργα έχουν βελτιωθεί µε τις παρεµβάσεις που
ανέφερα και έχουν οδηγήσει στην καλύτερη εκτέλεση των δηµοσίων
έργων.
Ο ίδιος ανέφερε ένα παράδειγµα ότι δεν επιτρέπεται πλέον η
υποβολή νέων συγκριτικών πινάκων και έτσι η διόρθωση του
τιµήµατος. Και ερµήνευσε το παράδειγµα αυτό ως µια υποχώρηση,
ότι έτσι δήθεν δίδεται στους εργολάβους η δυνατότητα να αυξάνουν
συνεχώς τις τιµές.
Η αλήθεια είναι ακριβώς αντίθετη. Στη νοµοθεσία αυτή ορίστηκε ότι
η αύξηση των τιµών δεν µπορεί να υπερβεί το 50% ενώ πριν
έφθανε το 150%-200%. Και σήµερα λόγω αυτής της νοµοθεσίας
έχει περιοριστεί το φαινόµενο.
Θέλω επίσης να σας υπενθυµίσω ότι χάρη στις ενέργειες που
έγιναν από το Υπουργείο Χωροταξίας και σε συνεννόηση µε την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή ορίστηκε ότι θα υπάρχει µια διαδικασία, όπου
δεν θα µπορεί εκείνος που θα θέλει να αναλάβει ένα δηµόσιο έργο,
να υποβάλει µια προσφορά µε εκπτώσεις, ώστε να µπορεί να
παίρνει το έργο σε ένα τίµηµα στο οποίο δεν θα το εκτελέσει µετά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Υπάρχει έκπτωση του 99%.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ακριβώς λόγω αυτής της νοµοθεσίας έχει σταµατήσει αυτό το
φαινόµενο και έχουν δηµιουργηθεί καλύτερες προϋποθέσεις για την
εκτέλεση των έργων. Λοιπόν, όταν θέλουµε να συζητήσουµε εδώ,
να συζητάµε µε βάση συγκεκριµένα παραδείγµατα και
συγκεκριµένες αναφορές και να µη λέµε έτσι γενικά και αόριστα ότι
δεν πηγαίνουν καλά τα πράγµατα και ότι η 'Ενωση Ασφαλιστικών
Εταιρειών κλπ. Τι θα πει η 'Ενωση Ασφαλιστικών Εταιρειών;
Βεβαίως θα πει ότι δεν ευθύνονται οι οδηγοί για να περιορίσει τη
δαπάνη της. ∆εν είναι κριτήριο µόνο το τι λέει η 'Ενωση των
Ασφαλιστικών Εταιρειών. Κριτήριο είναι και το αν οι δρόµοι
πράγµατι είναι καλύτεροι. Γι'αυτό σας είπα ότι µπήκαν νέες
διαδικασίες. Υπάρχει τώρα ένας σύµβουλος για την ποιοτική
έρευνα, για τον ποιοτικό έλεγχο των δρόµων.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι υπάρχει µια βελτίωση. Είµαστε ακόµη σε
απόσταση απ'αυτό που θα θέλαµε, αλλά θα καταφέρουµε να
πετύχουµε µια υψηλή ποιότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
222/23-11-98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Ορέστη Κολοζώφ προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε τις
πρόσφατες πληµµύρες στο Λεκανοπέδιο, την αναθεώρηση του
ύψους και των ρυθµών χρηµατοδότησης κατασκευής των
αντιπληµµυρικών έργων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κολοζώφ έχει ως εξής:
"Για µια ακόµη φορά µε την πρόσφατη φθινοπωρινή νεροποντή
πληµµύρισε το Λεκανοπέδιο προκαλώντας απίστευτη ταλαιπωρία
στις µετακινήσεις του πληθυσµού. Και αν δεν υπήρξαν αυτήν τη
φορά εκτεταµένες ζηµιές, τα νέα κύµατα κακοκαιρίας θα
δηµιουργήσουν τεράστια προβλήµατα, όπως συνέβη και στο
παρελθόν".
( Θόρυβος στην Αίθουσα )
Εγώ θα σταµατήσω, ώσπου να αποφασίσετε ότι συνεχίζεται η
συνεδρίαση.
Κύριοι Υπουργοί και κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ. Συνεχίζεται
η συνεδρίαση.
"Σύµφωνα µε στοιχεία που είδαν το φως της δηµοσιότητας στο
διαχειριστικό σχέδιο που εκπόνησε η Εταιρεία Συµβούλων "Knight
Piesold" σε συνεργασία µε τις εργασίες της ΕΥ∆ΑΠ, υπάρχει µεταξύ
άλλων η διαπίστωση ότι για όλες σχεδόν τις περιοχές της Αττικής
δεν υπάρχει κανένα αντιπληµµυρικό έργο, ενώ τα υφιστάµενα
συστήµατα αποχέτευσης οµβρίων υδάτων στην Αθήνα, στο σύνολό
τους ικανοποιούν το 25% µόνο των συνολικών αναγκών.
Επίσης σύµφωνα µε εκτιµήσεις των ειδικών, χρειάζονται 350
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δισ. δραχµές για να υπάρξει αντιπληµµυρική θωράκιση του
Λεκανοπεδίου. 'Οµως, τα 10-15 δισ. που δίνονται κάθε χρόνο από
την Κυβέρνηση καθώς και η εξασφάλιση µιας µικρής
χρηµατοδότησης από το Ταµείο Συνοχής, δεν λύνουν το πρόβληµα
και µε αυτούς τους ρυθµούς θα χρειαστούν τριάντα πέντε χρόνια για
να υπάρξει πλήρης και αποτελεσµατική θωράκιση.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός, εάν η Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται την
οξύτητα του προβλήµατος και αν σκέπτεται να αναθεωρήσει το
ύψος και τους ρυθµούς της χρηµατοδότησης και της κατασκευής
των απαραίτητων έργων".
Ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων κ.
Λαλιώτης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να
ευχαριστήσω τον κ. Κολοζώφ γιατί µου δίνει την ευκαιρία να κάνω
ένα συνολικό, συνοπτικό, αλλά και πολύ ενηµερωτικό απολογισµό
ενός έργου το οποίο δεν µπορεί να αµφισβητηθεί, ενός έργου που
συνδέεται µε την αντιπληµµυρική θωράκιση της Αττικής από το
1994 µέχρι σήµερα. Θα καταθέσω πίνακες για το ποια έργα έχουν
εκτελεσθεί, ποια έργα εκτελούνται και ποια έργα δηµοπραττούνται.
Οι αναφορές και οι περιγραφές του κυρίου συναδέλφου στην
ερώτησή του, είναι µισές αλήθειες για να δηµιουργούνται
εντυπώσεις. Ας ξεκινήσουµε από τρεις διαπιστώσεις: Πρώτον, είναι
γνωστό ότι για δεκαετίες, η Αθήνα και η Αττική ήταν ανοχύρωτες
περιοχές. Αναπτύχθηκαν άναρχα, χωρίς πρόβλεψη, χωρίς
υποδοµές, χωρίς σχέδιο.
∆εύτερον, είναι γνωστό ότι από το 1950 και µετά, έχουν µπαζωθεί,
τσιµεντοποιηθεί, οικοπεδοποιηθεί και κτισθεί στην Αττική χείµαρροι
και ρέµατα µήκους πεντακοσίων πενήντα χιλιοµέτρων. ∆ηλαδή, µια
απόσταση αντίστοιχη µε την απόσταση Αθηνών-Θεσσαλονίκης.
Σ'αυτό έχουν ευθύνες και η πολιτεία και οι δήµοι και οι νοµάρχες και
οι πολίτες. ∆εν πρέπει να χαϊδεύουµε τα αυτιά των πολιτών.
Πολλές φορές, όλοι αυτοί που είναι αγανακτισµένοι πολίτες, για το τι
έχουν πάθει, αν πάρει η κάµερα, το τι έχουν κτίσει, θα καταλάβουµε
ότι είναι οι ίδιοι υπεύθυνοι γι αυτό που τους συµβαίνει, αλλά και γι
αυτό που συµβαίνει και στους άλλους, γιατί προκαλούν ζηµιές και σ'
αυτούς που είναι νόµιµοι.
Τρίτη διαπίστωση, είναι ότι οι µελέτες που έκανε από το 1974 το
Υπουργείο Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων και το
Τεχνικό Επιµελητήριο αποκάλυψαν ότι για να καλυφθεί το έλλειµµα
των σαράντα χρόνων για έργα υποδοµής, δηλαδή για την
αντιπληµµυρική προστασία και τη θωράκιση της Αττικής,
απαιτούνται τριακόσια έως τριακόσια πενήντα δισεκατοµµύρια
δραχµές.
Από το 1994, το Υπουργείο ΠΕΧΩ∆Ε σε συνεργασία µε την ΕΥ∆ΑΠ
και τις νοµαρχίες, έχει διασφαλίσει διακόσια οκτώ δισεκατοµµύρια
(208.000.000.000) δραχµές που αντιστοιχούν στους
προϋπολογισµούς για την κατασκευή διακοσίων δεκαέξι
αντιπληµµυρικών έργων, εκ των οποίων ορισµένα συνδυάζονται και
µε οδικά έργα, όπως αυτά στον Κηφισό.
Την περίοδο 1994-1999 έχουν διασφαλιστεί αυτοί οι πόροι γι' αυτά
τα έργα. Αυτό βέβαια σηµαίνει ότι από το σύνολο του
προϋπολογισµού που απαιτείται σύµφωνα και µε τη µελέτη του
Τεχνικού Επιµελητηρίου έχουν ήδη διασφαλιστεί πόροι της τάξεως
του 65% µε 70%, των συνολικά απαιτούµενων, δηλαδή τα διακόσια
οκτώ δισεκατοµµύρια (208.000.000.000) δραχµές. Θα έλεγα,
λοιπόν, ότι είναι αναληθές ότι διατίθενται κάθε χρόνο από το 1994
µέχρι το 1999 µόνο δέκα δισεκατοµµύρια (10.000.000.000) έως
δεκαπέντε δισεκατοµµύρια (15.000.000.000) δραχµές. Μπορείτε να
κάνετε µία διαίρεση και να βρείτε την αλήθεια. ∆εν είναι αυτά τα
ποσά, είναι πολύ περισσότερα.
Στα πέντε χρόνια διατέθηκαν περίπου πενήντα δισεκατοµµύρια
(50.000.000.000) το χρόνο και όχι δέκα δισεκατοµµύρια
(10.000.000.000) έως δεκαπέντε δισεκατοµµύρια (15.000.000.000)
δραχµές.
Για την περίοδο 1990-1993, θα ήθελα να έχετε ένα µέτρο
σύγκρισης, είχαν διατεθεί συνολικά µόνο πέντε δισεκατοµµύρια

(5.000.000.000) έως έξι δισεκατοµµύρια (6.000.000.000) δραχµές,
για µικρά αντιπληµµυρικά έργα. Από τα διακόσια δεκαέξι έργα στην
Αττική, έχουν ήδη ολοκληρωθεί τα ενενήντα οκτώ, εκτελούνται τα
εξήντα ένα και έχουν δηµοπρατηθεί και βρίσκονται υπό ανάθεση,
άλλα επτά έργα. Πρόκειται δε να δηµοπρατηθούν πενήντα ακόµα
έργα µέσα στο 1999.
Αυτή είναι η αλήθεια και πιστεύω πως και σεις θα συµφωνήσετε,
γιατί ο απολογισµός σε ό,τι αφορά την αντιπληµµυρική προστασία
της Αττικής, είναι θετικός και αναµφισβήτητος και έχουν γίνει αυτά
τα πέντε χρόνια ότι δεν έχει γίνει τα τελευταία πενήντα χρόνια.
Προκαλώ να γίνει η οποιαδήποτε σύγκριση µε οποιαδήποτε άλλη
περίοδο µετά το 1950.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κολοζώφ έχει το
λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κύριε Υπουργέ, εγώ θα µπορούσα να σας
πω µόνο µία φράση ότι όταν ψιχαλίζει στην Αττική, πνίγεται η
Αθήνα. Εσείς µου λέτε ότι ξοδέψατε, όλα αυτά τα χρήµατα. Ο
σκοπός του ελέγχου που σας κάνουµε δεν ήταν για να
αµφισβητήσουµε τα πόσα χρήµατα έχετε ξοδέψει. Ο σκοπός της
επίκαιρης ερώτησης είναι να διαπιστώσουµε, πρώτα, αν αυτή η
έκθεση την οποία αναφέρουµε και σεις δεν αναφερθήκατε,
πράγµατι επισηµαίνει αυτά τα οποία εν µέρει σας έχουµε δώσει, εν
µέρει είπατε και σεις, ότι δηλαδή στην Ανατολική Αττική δεν έχουν
γίνει ουσιαστικά αντιπληµµυρικά έργα, ότι τα άλλα βρίσκονται
µισοτελειωµένα και το αποτέλεσµα αυτής της πορείας είναι αυτό
που βλέπουµε αυτές τις µέρες και φοβούµαι ότι θα δούµε και στις
επόµενες βροχοπτώσεις.
Αν το Υπουργείο σας, εν όψει και των πυρκαγιών που είχαµε
διαπιστώσει ότι θα έχουµε επιδείνωση της κατάστασης και αν πέρα
από τον προγραµµατισµό που έχετε πήρατε κάποιο έκτακτο µέτρο
για να προστατεύσετε την Αθήνα, δεδοµένου ότι υπάρχει αυτή η
κατάσταση συσσώρευσης τόσων χρόνων, µην ξεχνάµε ότι σ' αυτές
τις δεκαετίες που αναφερθήκατε, οι µισές είναι δικές σας, των δικών
σας κυβερνήσεων.
Εγώ πραγµατικά θα ήθελα, αντί γι'αυτήν την περιγραφή που την
κάνετε σε όλες σας τις δηµόσιες δηλώσεις, να µας λέγατε για την
ταµπακιέρα. Υπάρχει η δυνατότητα να προστατευτεί αυτό το
λεκανοπέδιο αυτόν το χρόνο ή θα περιµένουµε να ολοκληρωθεί όλο
αυτό το πράγµα που µας είπατε; Kαι ποιος είναι ο χρονικός
ορίζοντας που θα µπορούµε να πούµε στους Αθηναίους, ξέρετε
δέκα χρόνια θα πνίγεστε και τον ενδέκατο δεν θα πνίγεστε πια;
Απαντήστε στα συγκεκριµένα αυτά ερωτήµατα και µην έρχεστε να
µου πείτε, ότι ξοδέψατε τόσα δισεκατοµµύρια. Τι να το κάνω, όταν
τα ξοδέψατε αυτά τα δισεκατοµµύρια και εξακολουθεί να πνίγεται το
λεκανοπέδιο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι
ο κ. Κολοζώφ είναι καλόπιστος και πιστεύω ότι ξέρει και αριθµητική.
Καταθέτω τους πίνακες που δείχνουν ότι τα πέντε τελευταία χρόνια
βρίσκονται στην έναρξη της κατασκευής, κατασκευάζονται ή έχουν
ήδη ολοκληρωθεί διακόσια δεκαέξι έργα µε προϋπολογισµό
διακόσια οκτώ δισεκατοµµύρια (208.000.000.000) δραχµές για την
αντιπληµµυρική θωράκιση. Με αυτούς τους πίνακες θα δείτε πού
έγιναν έργα, πού έχουν ολοκληρωθεί, πού κατασκευάζονται και σε
τι ποσοστό είναι σήµερα περαιωµένη η κατασκευή τους και ποια
έχουν δηµοπρατηθεί. Προκαλώ να γίνει η σύγκριση µε οποιαδήποτε
άλλη περίοδο.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων κ. Κωνσταντίνος Λαλιώτης καταθέτει για τα
Πρακτικά τους προαναφερθέντες πίνακες, οι οποίοι βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
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ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆εν αµφισβητώ τα νούµερά σας!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): ∆εύτερον, θα ήθελα να σας
πω -χωρίς να το αναφέρω ως άλλοθι- ότι οι καιρικές συνθήκες
έχουν αλλάξει σε όλον τον κόσµο και βλέπουµε σε όλες τις χώρες
ότι υπάρχουν φυσικές καταστροφές µε αιχµή στις πληµµύρες.
Την προηγούµενη εβδοµάδα µέσα σε δέκα ώρες στην Αττική η
βροχόπτωση ήταν ενενήντα τέσσερα χιλιοστά. Τι σηµαίνει αυτό;
Σηµαίνει, ότι σε δέκα ώρες έπεσε το 1/4 του νερού που πέφτει µε
βροχόπτωση στη Αττική όλο το χρόνο. Γιατί η συνολική
βροχόπτωση της Αττικής είναι κατά µέσο όρο τετρακόσια χιλιοστά.
∆εν ήταν µια σταγόνα, κύριε Κολοζώφ! 'Ηταν µεγάλη η
βροχόπτωση. Και υπήρξε κινητοποίηση.
Αµέσως µετά τις καλοκαιρινές πυρκαγιές και πριν τελειώσει το
καλοκαίρι, το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων σε συνεργασία µε το Υπουργείο Γεωργίας έκαναν
συγκεκριµένες παρεµβάσεις και στην Πεντέλη και στον Υµηττό και
για τα αντιδιαβρωτικά έργα µε τους ξυλοκορµούς και για τα µικρά
αντιπληµµυρικά έργα της ανάσχεσης. Και όλα αυτά έχουν
ολοκληρωθεί, απλώς δεν έχουν ολοκληρωθεί στην περιοχή της
Ανατολικής Αττικής, και αυτό είναι αλήθεια και το αναγνωρίζω.
(Θόρυβος, συνοµιλίες στα πίσω Υπουργικά 'Εδρανα)
Κύριοι, σας παρακαλώ πολύ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, ησυχία!
Εσείς πίσω από τις πλάτες του κυρίου Υπουργού ψιθυρίζετε
"συνωµοτικώ τω τρόπω". Τον παρενοχλείτε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): ∆ώσαµε µία µάχη µε το
χρόνο και πιστεύω ότι είχαµε θετικά αποτελέσµατα.
Μέρα µε την µέρα, αν θα πάτε στην Πεντέλη ή στον Υµηττό, θα
δείτε αυτήν την εργασία την οποία όλοι παραδέχονται και όλοι
αναγνωρίζουν.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ τελειώνετε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, επειδή και ο
κ. Κολοζώφ αλλά και κάποιος άλλος συνάδελφος µε ιδιαίτερη
ένταση από τη Νέα ∆ηµοκρατία είπε ότι θα πνίγεται η Αττική, θα
ήθελα να σας πω ότι το 1977 µε αντίστοιχη βροχόπτωση είχαµε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αυτές είναι οδυνηρές
εµπειρίες, της 2ας Νοεµβρίου του 1977.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Είχαµε, λοιπόν, είκοσι
τέσσερα θύµατα. Αυτή είναι µία λογική µήνυση και µία ευθύνη της
πολιτείας. Είναι πολύ σηµαντικό ότι από τότε ως σήµερα έχουν γίνει
έργα υποδοµής και δεν θρηνούµε θύµατα. Υπάρχει µία εξέλιξη,
υπάρχει µία πρόοδος. Και εγώ σας λέω, ότι πρέπει να συγκριθεί η
περίοδος 1994-99 µε όποια περίοδο θέλετε για την αντιπληµµυρική
θωράκιση της Αττικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε! Να περιοριζόµαστε στο χρόνο που
δικαιούµαστε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Σας λέω, ότι την περίοδο
1990-93 διετέθησαν µόνο πέντε έως έξι δισεκατοµµύρια
(5.000.000.000-6.000.000.000) δραχµές, ενώ την περίοδο 1994-99
διακόσια οκτώ δισεκατοµµύρια (208.000.000.000) δραχµές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, τελειώνετε. ∆εν έχουµε άλλο χρόνο. Είµαστε "από ένα
χωριό, δεν θέλω να γίνουµε από δυο!" Σας παρακαλώ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πάντως, δεν πνιγήκαµε τότε.
Τώρα πνιγόµαστε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Τότε ήταν περίοδος
λειψυδρίας και δεν είχαµε έντονες βροχοπτώσεις, ευτυχώς, κύριε

Μητσοτάκη. Αλλιώς, θα ψαρεύαµε αυτοκίνητα, σπίτια και
ανθρώπους στη Θάλασσα µε την πολιτική που είχατε ακολουθήσει
τότε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, κάντε
µου τη χάρη! Σας παρακαλώ! 'Εχουµε και άλλο αντικείµενο
µπροστά µας να συζητήσουµε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Τα λεφτά τα πετάτε και τι έργο
κάνετε; Οι πιστώσεις δίνονται, τα υπόλοιπα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Πρόεδρε, µην
επεµβένετε. ∆εν έχετε το λόγο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): 'Ολοι θυµούνται ποιος έκανε
και τι έκανε, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι σας
παρακαλώ, τελείωσε η συζήτηση!
Τέταρτη είναι η µε αριθµό 215/23.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου, κ.
Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
επίλυσης του προβλήµατος διαχείρισης των σκουπιδιών στη
Σαντορίνη κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αποστόλου έχει ως εξής:
"Εκρηκτική είναι πλέον η κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί στη
Σαντορίνη από τη συνεχιζόµενη για δέκα και περισσότερες µέρες
πυρκαγιά στη χωµατερή της Kαλντέρας, µιας περιοχής που από το
κράτος και µε ειδικό νόµο έχει χαρακτηρισθεί ως περιοχή ιδιαίτερου
φυσικού κάλλους. Σχεδόν ολόκληρο το νησί έχει µετατραπεί σε
θάλαµο αερίων µε τεράστιες συνέπειες στην υγεία των κατοίκων,
στο περιβάλλον και στη διεθνή εικόνα του νησιού.
Η έλλειψη πολιτικής διαχείρισης των σκουπιδιών, έχει οδηγήσει σε
απαράδεκτες και αυθαίρετες καταστάσεις. Η αναγκαστική χρήση του
σκουπιδότοπου από την απουσία εναλλακτικών επιλογών µε κύρια
ευθύνη του κράτους, οδηγεί στη συνεχή αύξηση της ρύπανσης
πέρα από κάθε όριο. Η πυρκαγιά σήµερα ολοκηρώνει την
καταστροφή. Είναι επιτακτική πλέον η ανάγκη για την οριστική
επίλυση του προβλήµατος στο νησί. Οι κάτοικοι και οι φορείς του
νησιού απαιτούν και προσδοκούν από το κράτος και την πολιτεία
µια άλλη συµπεριφορά που να προστατεύει και να αναδεικνύει τα
µοναδικά χαρακτηριστικά του νησιού.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός ποια άµεσα µέτρα θα πάρει για την
οριστική και ουσιαστική επίλυση του προβλήµατος διαχείρισης των
σκουπιδιών στη Σαντορίνη, την προστασία των κατοίκων και του
περιβάλλοντος".
Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων
κ. Θεόδωρος Κολιοπάνος έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΛΙΟΠΑΝΟΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι κάθε οικισµός, κάθε
χωριό, κάθε πόλη έχει τα σκουπίδια της και έχει την ανάγκη της
ανάλογης διαχείρισης αυτών των σκουπιδιών. Είναι επίσης γνωστό
σε όλους και ιδιαίτερα στο συνάδελφο τον κ. Αποστόλου, που έχει
υποβάλλει αυτήν την επίκαιρη ερώτηση, ότι ο ρόλος του
Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε. είναι ο εθνικός σχεδιασµός της διαχείρισης των
αποβλήτων και των απορριµµάτων. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει
απλά ότι το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε. για ολόκληρη τη χώρα κάνει ένα
πρόγραµµα, σύµφωνα µε τα αιτήµατα κάθε κοινότητας, κάθε δήµου,
κάθε νοµού. Αυτόν τον πίνακα αναλαµβάνει την υποχρέωση να τον
χρηµατοδοτεί και τον χρηµατοδοτεί µέσα από το επιχειρησιακό
πρόγραµµα περιβάλλοντος.
Επίσης τι άλλο κάνει; ∆ίνει τις προεγκρίσεις χωροθέτησης και ορίζει
τους περιβαλλοντικούς όρους µετά από την υποβολή των µελετών
περιβαλλοντικών επιπτώσεων που υποβάλλονται σ' αυτό
προκειµένου να γίνει ένας χώρος υγειονοµικής ταφής, ένας
βιολογικός καθαρισµός κλπ.
Συνεπώς,  κύριε  Αποστόλου,  αυτό  που  λέτε,  ότι  µε  κύρια
ευθύνη  του  κράτους οδηγείται στη συνεχή αύξηση της ρύπανσης
στη συγκεκριµένη περίπτωση, δεν έχει καµία σχέση
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µε την πραγµατικότητα.
Επίσης -θα µπορούσε να τελείωνε εδώ αυτή η απάντηση- θέλω να
πω ότι για ορισµένα µέρη της πατρίδας µας και ιδιαίτερα για
ορισµένα νησιά και θα έλεγα όλως ιδιαιτέρως για τη Σαντορίνη, είναι
γνωστό ότι το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε. σε συνεργασία και µε τους τοπικούς
φορείς αλλά και µε τη δεκάτη έκτη διεύθυνση της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης, ήδη ανέθεσε µία µελέτη διαχείρισης αυτών των
αποβλήτων στο Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο και η προκαταρκτική
µελέτη αυτής της προσπάθειας, έχει ήδη δοθεί πριν από δύο µήνες
και θα συνεχισθεί η οριστική µελέτη, µε σκοπό να οριστικοποιηθεί,
να µορφωθεί ένα πιλοτικό πρόγραµµα για τη Σαντορίνη και τη
Θηρασία, προκειµένου να αντιµετωπισθεί. ∆ιευρύνεται αυτό το
πιλοτικό πρόγραµµα, όχι µόνο στη διαχείριση των απορριµµάτων
αλλά και των υγρών αποβλήτων, αλλά και της υδρεύσεως του
νησιού και επιπλέον και του προβλήµατος της ενέργειας. Θέλω να
πω, δηλαδή, ότι ειδικά γι' αυτήν την περίπτωση, της Σαντορίνης
χωρίς να το οφείλει το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε. και βέβαια δεν µπορεί να το
κάνει παντού, έχει κάνει ένα βήµα παραπέρα. Οι τοπικοί φορείς, η
έβδοµη εδαφική ενότητα και η νοµαρχία και η περιφέρεια Νοτίου
Αιγαίου είναι σύµφωνοι µε αυτό το πρόγραµµα, το οποίο ελπίζω
σύντοµα να ολοκληρωθεί από το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο και
στη συνέχεια θα χρηµατοδοτηθεί από το Ταµείο Συνοχής όπως
γίνεται άλλωστε και για όλους τους χώρους υγειονοµικής ταφής,
προκειµένου να δοθεί λύση στο πρόβληµα της Σαντορίνης, που δεν
είναι µόνο πρόβληµα της Σαντορίνης, αλλά εκατοντάδων οικισµών
και πόλεων σε όλη τη χώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αποστόλου έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, υπάρχει µία
πραγµατική εικόνα σήµερα στη Σαντορίνη, για την οποία όλη η
κρατική µηχανή πρέπει να αισθάνεται ντροπή.
Επί είκοσι µέρες καίγεται η χωµατερή της Καλντέρας, χωρίς καµία
επέµβαση. 'Ολοι οι κάτοικοι δικαιολογηµένα ανησυχούν και
δικαιολογηµένα διαµαρτύρονται, διότι επί τέσσερα χρόνια
εµπαίζονται. Υπάρχουν υποσχέσεις για την οριστική αντιµετώπιση
του προβλήµατος και βλέπουν ότι δεν γίνεται τίποτα. Βλέπουν
συνεχώς να καίγεται η χωµατερή και το σβήσιµό της να αφήνεται
στην τύχη.
Γνωρίζετε καλύτερα και από µένα τη µοναδικότητα του νησιού, η
πολιτεία το έχει χαρακτηρίσει ως τόπο ιδιαίτερου φυσικού κάλλους,
αλλά στην πράξη δεν υπάρχει καµία προστασία. ∆εν έχετε λάβει
κανένα συγκεκριµένο µέτρο, που αυτό που θεσµοθετήσατε να το
υπερασπίσετε.
Και επιπλέον, κύριε Υπουργέ, δεν είναι µόνο ότι η Σαντορίνη
εισφέρει στον κρατικό προϋπολογισµό και στα δηµόσια έσοδα,
πολύ περισσότερο από άλλες περιοχές. Αυτό που κατ' εξοχήν
πρέπει να λάβετε υπόψη σας είναι η διεθνής εικόνα του νησιού.
Αυτό πειράζει περισσότερο. Και επιτέλους δεν θα πρέπει, κύριε
Υπουργέ, µετά από τέσσερα χρόνια εξαγγελιών να βρισκόµαστε σε
µία συγκεκριµένη θέση; Είναι δυνατόν ακόµη να βρισκόµαστε στη
φάση σύνταξης της προκαταρκτικής µελέτης, ενώ σε εκκρεµότητα
βρίσκεται, όπως και εσείς αναφέρατε, η έγκριση της χωροθέτησης
του νέου χώρου διαχείρισης των σκουπιδιών;
Οι κάτοικοι και οι φορείς της περιοχής, κύριε Υπουργέ, θέλουν
συγκεκριµένη απάντηση. Πότε θα αρχίσουν τα έργα και αν υπάρχει
εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση. Και δεύτερον, πότε θα σταµατήσει
η συνέχιση της απαράδεκτης κατάστασης.
Βέβαια και σε κάθε περίπτωση, αυτό που πρέπει να αντιµετωπιστεί
άµεσα είναι να σβήσει η φωτιά που υπάρχει. Γιατί, αλίµονό µας αν
έχουµε τόσο ή τέτοια αποτελεσµατική κρατική µηχανή. Νοµίζω πως
αυτό αποτελεί πραγµατικά ντροπή!
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΛΙΟΠΑΝΟΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): ∆υστυχώς, κύριε Πρόεδρε,
πρέπει να επαναλάβω αυτό που είπα στην πρωτολογία µου.

Φοβάµαι ότι ο κύριος συνάδελφος δεν κατάλαβε τι ακριβώς είπα, aν
και νοµίζω ότι είναι σε όλους γνωστό ότι δεν είναι αρµοδιότητα του
Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. η διαχείριση των σκουπιδιών σε κάθε κοινότητα και
σε κάθε δήµο. Υποχρέωσή µας είναι να κάνουµε χωροθέτηση όταν
µας το ζητούν, δεν µας το έχουν ζητήσει. Υποχρέωσή µας είναι να
επιβάλουµε όρους περιβαλλοντικούς, όταν γίνεται µελέτη
περιβαλλοντικών επιπτώσεων, δεν µας έχει υποβληθεί τέτοια.
Υποχρέωσή µας είναι να χρηµατοδοτούµε την κατασκευή χώρων
υγειονοµικής ταφής, όταν µας ζητείται. ∆εν µας ζητήθηκε κάτι τέτοιο.
Aντίθετα εµείς σπεύσαµε καθ' υπέρβαση να βοηθήσουµε στο να
συνταχθεί ένα πιλοτικό πρόγραµµα αντιµετώπισης αυτού του
προβλήµατος.
Αυτό είπα στην πρωτολογία µου και δεν το προσέξατε. Και µιλάτε
για ευθύνη του κράτους. Αν η διαχείριση των σκουπιδιών δεν είναι
ευθύνη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, τότε πείτε µου εσείς ποια είναι
υπόθεση κατ' εξοχήν της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Εν πάση περιπτώσει, για να κλείσω, σας επαναλαµβάνω ότι, όχι
µόνο δεν υπάρχει κοινότητα ή δήµος, όχι στο Αιγαίο, αλλά σε
ολόκληρη τη χώρα, που να έχει ζητήσει πίστωση για κατασκευή
χώρου υγειονοµικής ταφής και δεν ανταποκριθήκαµε αλλά το
αντίθετο, έχουν δοθεί σε πάρα πολλούς δήµους πιστώσεις που δεν
αξιοποιήθηκαν.
Σας αναφέρω ενδεικτικά την περίπτωση των Χανίων, µε
αποτέλεσµα να σύρεται η χώρα στα ευρωπαϊκά δικαστήρια.
Πίστωση επτά δισεκατοµµυρίων (7.000.000.000) δραχµών δεν έχει
αξιοποιηθεί. Και ένα σωρό άλλες περιπτώσεις.
Συνεπώς δεν µπορεί να κατηγορείτε το Υπουργείο Περιβάλλοντος
για κάτι το οποίο δεν έκανε. Εδώ έγινε κάτι εντελώς εξαιρετικό.
Συµβάλαµε, καλέσαµε και το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο, βάλαµε
στο παιχνίδι και την 16η ∆ιεύθυνση του Ταµείου Συνοχής, µόνο και
µόνο για να δηµιουργηθεί ένα πιλοτικό πρόγραµµα για ένα νησί
ιδιαιτέρας σηµασίας, ιδιαιτέρου φυσικού κάλλους και για τον
τουρισµό µας και για το όνοµα της πατρίδας µας στο εξωτερικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πέµπτη είναι η µε
αριθµό 218/23-11-1998 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
σχετικά µε τη λειτουργία των θεσµών των συνοικιακών συµβουλίων,
των επιτροπών γειτονιάς κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσαφούλια έχει ως εξής:
"∆υνάµει νόµων, τους οποίους γνωρίζετε και δεν έχουν καταργηθεί,
προβλέπονται οι επιτροπές γειτονιάς, τα συνοικιακά συµβούλια, τα
δηµοτικά διαµερίσµατα και οι λαϊκές συνελεύσεις, για τη λειτουργία
της δηµοκρατίας στο τόπο µας.
Με την παρέµβαση του κοµµατικού κράτους κάθε κυβέρνησης, δεν
λειτουργεί τίποτε από τα παραπάνω και σε αυτό ασφαλώς δεν
ευθύνεται ο λαός.
Οι δήµαρχοι και τα δηµοτικά συµβούλια, στη συντριπτική τους
πλειοψηφία δεν έχουν παραχωρήσει αρµοδιότητες στα δηµοτικά
διαµερίσµατα, όπου υπάρχουν.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Εάν πιστεύει η Κυβέρνηση ότι η λειτουργία των παραπάνω
θεσµών αποτελεί εφαρµογή της αρχής του δόγµατος της λαϊκής
κυριαρχίας και αν ναι, για ποίους λόγους αυτοί εκφυλίστηκαν και
απονεκρώθηκαν.
2. Ποίες οι προσπάθειες της Κυβέρνησης να λειτουργήσουν
σύµφωνα µε τους νόµους, εάν θεωρεί αναγκαίους τους άνω
θεσµούς, και αν όχι, γιατί δεν καταργούνται αυτοί οι νόµοι αφού οι
θεσµοί δεν λειτουργούν".
Ο Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης κ. Φλωρίδης έχει το λόγο. Και καλορίζικος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Οι θεσµοί στους οποίους αναφέρεσθε, κύριε συνάδελφε, έχουν
θεσµοθετηθεί  µε  το  ν.  1270/1982.  Αυτοί  είναι  θεσµοί  λαϊκής
συµµετοχής  και  κυρίως  ενδοδηµοτικής  αποκέντρωσης.
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Τη λειτουργία και την αξιοποίησή τους ο νόµος την εµπιστεύτηκε
στην ίδια την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Θεωρούµε ότι η επιλογή αυτή
ήταν σωστή, γιατί η οργάνωση των δήµων αποτελεί δική τους
υπόθεση και σίγουρα ο νοµοθέτης δεν θα πρέπει να παρεµβαίνει µε
λεπτοµερειακές ρυθµίσεις, έτσι ώστε είτε να παρεµβάλει
προσκόµµατα είτε να δηµιουργεί κάποιες δυσκολίες στο πώς θα
οργανώσουν οι δήµοι τη λειτουργία τους.
Το χρέος του κράτους είναι να προσδιορίζει το θεσµικό πλαίσιο της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ώστε να παρέχει τη δυνατότητα σ' αυτή να
ασκήσει αποτελεσµατικά τα δικαιώµατα της οποίας της παρέχονται
από το Σύνταγµα και ταυτόχρονα να διασφαλίζει τις συνθήκες
ελεύθερης δράσης και τις πρωτοβουλίες που πρέπει να
αναπτύσσει.
Κατά συνέπεια, λοιπόν, το αν λειτουργούν ή δεν λειτουργούν αυτοί
οι θεσµοί της λαϊκής συµµετοχής είναι θέµα που αφορά κυρίως τη
διοίκηση των δήµων, τα δηµοτικά συµβούλια, που θα έπρεπε να
εκµεταλλευτούν το υπάρχον θεσµικό πλαίσιο, για να τους
οργανώσουν, να τους υποστηρίξουν και να τους βοηθήσουν στη
λειτουργία τους.
'Οσο για τα δηµοτικά διαµερίσµατα στους τέσσερις µεγάλους
δήµους Αθήνα, Πειραιά, Θεσσαλονίκη και Πάτρα, αυτά λειτουργούν
µε βάση το πλαίσιο το οποίο υφίσταται. 'Οσον αφορά την
κατάργησή τους ή όχι, πρέπει να σας πούµε ότι το όργανο που
εκπροσωπεί τους δήµους και τις κοινότητες της χώρας σε
πανελλαδικό επίπεδο, δηλαδή η ΚΕ∆ΚΕ, σε κανένα από τα
συνέδριά του δεν έχει θέσει θέµα να καταργηθούν αυτοί οι θεσµοί.
Πιστεύουµε ότι µε την ανασυγκρότηση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
που επιχειρείται µε το σχέδιο "ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ" και που
τίθεται σε εφαρµογή από 1-1-1999, οι καινούριοι ισχυροί δήµοι θα
έχουν τη δυνατότητα να υλοποιήσουν το πλαίσιο αυτό το οποίο
υπάρχει εδώ και αρκετά χρόνια, έτσι ώστε πραγµατικά να
υλοποιήσουµε αυτό που ονοµάζουµε "πρωτογενής γνήσια λαϊκή
συµµετοχή", που, όµως, αυτό ανήκει στην αποκλειστική τους
αρµοδιότητα. Από τη στιγµή που το θεσµικό πλαίσιο υπάρχει, αυτοί
οφείλουν να προβούν σε όλες εκείνες τις ενέργειες, οι οποίες θα
επιτρέψουν στους θεσµούς αυτούς να λειτουργήσουν. Η Κυβέρνηση
συνεχίζει να υποστηρίζει την αναγκαιότητα της ύπαρξής τους.
'Οµως επαναλαµβάνω ότι οι δήµοι είναι αυτοί που πρέπει µέσα στο
πλαίσιο αυτό να κινηθούν. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Είδες κανέναν πεθαµένο να γυρίσει
πίσω από το νεκροταφείο; Αυτό µου λέτε, κύριε Υφυπουργέ. Και εν
τούτοις είναι νεκροί, χωρίς να τους έχετε θάψει. Και γιατί µεταθέτετε
τις ευθύνες στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και δεν τις µεταθέτετε στον
εαυτό σας; Εσείς λέτε ότι είστε κοντά στον πολίτη, ότι η Κυβέρνηση
ασκεί πολιτική, βρίσκεται κοντά στον πολίτη και δεν έχετε κάνει
καµία ενέργεια. Λέτε ότι είναι ανατιθεµένη, ότι έχετε µόνο
αρµοδιότητα για τη λειτουργία των θεσµών. Τους θεσµοθετήσαµε;
Τους κάναµε νόµους; Ας βγάλουν το λαιµό τους. Αυτό µου λέτε. ∆εν
σας ενδιαφέρει πλέον να παρακολουθήσετε την υπόθεση αν ένας
θεσµός είναι νεκρός και να στείλετε µία εγκύκλιο να
παρακολουθήσετε τα προβλήµατα. Γιατί; ∆ιότι η µεγάλη πλάνη και η
απάτη υπήρξε µε το σύνθηµα "Ο λαός στην εξουσία". Να, που δεν
θέλετε το λαό στην εξουσία. ∆ιότι, αν θέλατε το λαό στην εξουσία,
κατά τις διακηρύξεις του Ανδρέα Παπανδρέου, θα τις εφαρµόζατε.
Και τους διατηρείτε έτσι διακοσµητικά.
Τους έχετε µόνο να υπάρχουν, χωρίς να τους καταργείτε, για να
επαναφέρετε κάπου κάπου στη λειτουργία της αντιµετώπισης των
προβληµάτων το δόγµα "ο λαός στην εξουσία". Μεγαλύτερη πλάνη
και απάτη από την περίπτωση αυτού του δόγµατος δεν έχει
υπάρξει. Πού είναι "ο λαός στην εξουσία"; Ενδιαφερθήκατε εσείς αν
είναι ο λαός στην εξουσία; Ποτέ.
Είσθε συγκεντρωτικοί. ∆εν στείλατε ποτέ µια εγκύκλιο στους
δηµάρχους για να συνλειτουργήσουν τα συνοικιακά συµβούλια, να
τους πείτε για τις πολεοδοµικές επιτροπές γειτονιάς. Γίνονται

πολεοδοµικά τέρατα, γίνονται εκτροπές, τα πιάνουν οι υπάλληλοι
των πολεοδοµικών γραφείων, παρακολουθούν οι άνθρωποι και
λένε "δεν µας είπε κανένας από το δήµο ή την κοινότητα ή τη
νοµαρχία να αγωνιστούµε και να έχουµε µία επιτροπή, να τη
συγκροτήσουν, να έλθουν να µας βρουν", διότι η ευθύνη της
συγκροτήσεως της πολεοδοµικής επιτροπής γειτονιάς ανήκει στο
δήµο, στην κοινότητα, στα νοµαρχιακά συµβούλια κλπ. Αλλά επειδή
είναι πακέτο οι νοµαρχίες, οι δήµοι και οι δήµαρχοι µε τα
πολεοδοµικά γραφεία, τους έχουν αποµονώσει, βλέπουν τα
εκτρώµατα, βλέπουν τις παρανοµίες και δεν µπορούν να επέµβουν.
Καταργείστε, λοιπόν, αυτούς τους νόµους. ∆εν έχετε καµία σχέση
µε το δόγµα "ο λαός στην εξουσία". ∆εν έχετε καµία σχέση µε το ότι
εφαρµόζεται πολιτική για το πρόσωπο του λαού. Καταργείστε τους
νόµους, διότι είναι νεκροί και η νεκροφάνεια αυτή δεν λειτουργεί επ'
ονόµατι και για λογαριασµό της σοσιαλιστικής σας ιδέας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Θα µου επιτρέψετε να
επισηµάνω µία αντίφαση. Εάν οι θεσµοί αυτοί είναι καλοί, τότε
σίγουρα θα πρέπει να φροντίσουµε για το πώς θα ενεργοποιηθούν
και όχι να τους καταργήσουµε.
Εσείς από τη µία µεριά λέτε ότι είναι πράγµατι γνήσιοι οι θεσµοί
λαϊκής συµµετοχής και από την άλλη λέτε ότι, επειδή µε ευθύνη των
δήµων δεν έχουν λειτουργήσει, θα πρέπει να τους καταργήσουµε.
Επαναλαµβάνω και πάλι ότι εµείς, στα πλαίσια του Συντάγµατος,
έχουµε παράσχει στην Τοπική Αυτοδιοίκηση όλα εκείνα τα εργαλεία
που χρειάζεται για να ασκήσει την εξουσία της σε τοπικό επίπεδο,
δηλαδή να ασχοληθεί µε τις τοπικές υποθέσεις.
Θεωρήσαµε, από το 1982, ότι αυτοί οι θεσµοί λαϊκής συµµετοχής
πραγµατικά θα βοηθούσαν στο να διαµορφώνεται µια καλύτερη
γνώµη στα πλαίσια µιας ενότητας, έτσι ώστε το δηµοτικό συµβούλιο
να καταλήγει σε καλύτερες αποφάσεις.
Εάν, λοιπόν, κάποιοι δήµοι ή όλοι οι δήµοι δεν έχουν καταφέρει να
αξιοποιήσουν αυτό το πράγµατι πάρα πολύ καλό πλαίσιο, αυτό
σίγουρα δεν αφορά την Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση τους έδωσε όλες
τις δυνατότητες και όλα τα εργαλεία, επαναλαµβάνω, για να
µπορέσουν να ασκήσουν µια πραγµατικά τοπική εξουσία,
ασχολούµενοι ουσιαστικά µε τα ζητήµατα τα οποία θέτετε.
Νοµίζω ότι εµείς πρέπει να επιµένουµε και η Κυβέρνηση θα
επιµείνει, στην ύπαρξη των θεσµών αυτών και µε την ευκαιρία αυτή
θα είναι χρήσιµο στις πρώτες συναντήσεις που θα έχουµε µε τους
νέους αιρετούς των ΟΤΑ, τις οποίες προετοιµάζουµε για το επόµενο
δεκαήµερο σε όλη την Ελλάδα, να τους παροτρύνουµε να
αξιοποιήσουν το υπάρχον θεσµικό πλαίσιο.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επίκαιρες ερωτήσεις
δευτέρου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 195/18.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Φραγκλίνου
Παπαδέλλη προς τον Υπουργό Πολιτισµού, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου για την αγορά και επισκευή του
σκάφους "Γαλήνη" που ευρίσκεται στην κοινότητα Παλαιάς Φώκαιας
κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδέλλη έχει σε περίληψη ως εξής:
"Στο  προαύλιο  του  Κέντρου  Νεότητας  της  Παλαιάς  Φώκαιας
Αττικής  βρίσκεται  εγκαταλελειµµένη  µια  υπεραιωνόβια  βάρκα
που  συνδέεται  άµεσα  µε  την  ιστορία  της  Λέσβου.  Η  βάρκα
αυτή  κατά  το  1916  µετέφερε  τον  Ελευθέριο  Βενιζέλο  από  τις
Μικρασιατικές  ακτές  στη  Λέσβο."  -Ανατριχιάζω  µε  αυτά  που
διαβάζω,  κύριε  Υπουργέ-  "Αφού  παρέµεινε  επί  πολλά  χρόνια
στο  νησί  της  Λέσβου,  κατά  το  1992  µεταφέρθηκε  και
παραχωρήθηκε  από  τους  ιδιοκτήτες  της  στην  Κοινότητα
Παλαιάς  Φώκαιας.  Επειδή  όµως,  όπως  οι  σχετικές  δηµοσιο-
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γραφικές πληροφορίες αναφέρουν, το σκάφος αυτό που έχει
αποκτήσει ιστορική αξία, σαπίζει από την εγκατάλειψη και φυσικά
σύντοµα θα εξαφανιστεί, ερωτώ τον Υπουργό Πολιτισµού αν
σκοπεύει το αρµόδιο Υπουργείο να αγοράσει το σκάφος, να
ενισχύσει τη ριζική επισκευή του και να το εκθέσει προστατευόµενο,
εγώ προτείνω στη Λέσβο, για να τιµηθούν οι ιστορικές µνήµες του
µεγαλουργήµατος του Ελληνισµού της Μικράς Ασίας".
Κύριε Υπουργέ, να πάµε απόψε να την πάρουµε τη βάρκα. Θα
τρέξει να προλάβει να µας την πάρει κανένας SOTHBY'S.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού): Θα σας βάλω
στην οµάδα διάσωσης. Σας ορίζω επίτιµο µέλος της οµάδος
διάσωσης, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Φύγαµε απόψε.
Ανατριχιάζω, σας το λέω ειλικρινά! Υπάρχει αντικείµενο που
µετέφερε τον Ελευθέριο Βενιζέλο και το έχουµε αφήσει;
Με συγχωρείτε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού): Παρακαλώ.
Εγώ σας απολαµβάνω.
Θέλω να συγχαρώ το συνάδελφο κ. Παπαδέλλη, για την ευαισθησία
του και κυρίως για την ετοιµότητα που είχε να εντοπίσει το ζήτηµα,
την ύπαρξη της βάρκας αυτής, του σκαριού αυτού, που βρίσκεται
πράγµατι στην Κοινότητα Παλαιάς Φώκαιας.
Το Υπουργείο Πολιτισµού επικοινώνησε µε τον Κοινοτάρχη, ο
οποίος εξήγησε σε ποιες ενέργειες έχει καλοπίστως προβεί ως
τώρα, µε βάση τις δυνατότητες και τις γνώσεις που είχε. ∆έχεται ότι
νοµικώς εξακολουθεί αυτό να βρίσκεται στην κυριότητα των
κληρονόµων του δωρητή. 'Αρα δε διεκδικεί τίποτε επ' αυτού η
Κοινότητα, η οποία και είναι έτοιµη να το παραδώσει, εφόσον
συναινέσουν οι ιδιοκτήτες.
'Εχει κινηθεί ήδη από το Υπουργείο Πολιτισµού η διαδικασία
χαρακτηρισµού του σκάφους ως νεοτέρου µνηµείου, που
προστατεύεται από τις διατάξεις του αρχαιολογικού νόµου.
Βεβαίως, θα ψάξουµε να βρούµε τους κληρονόµους, για να τους
προτείνουµε την εξαγορά. Νοµίζω ότι θα συναινέσουν.
Στη συνέχεια, µε βάση τους κανόνες που διέπουν την τέχνη και την
επιστήµη της συντήρησης, θα φροντίσουµε να συντηρηθεί, να
αποκατασταθεί και να εκτεθεί. Υπάρχει η προσφορά του
Υπουργείου Γεωργίας -µου το θύµισε τώρα ο συνάδελφος κ.
Βρεττός, έχουµε και σχετικό έγγραφο- να εκτεθεί στο Μουσείο
Αλιείας. Αλλά αυτό είναι ένα δεύτερο ζήτηµα. Αυτό που πρωτεύει,
είναι να αποκτηθεί από το ελληνικό δηµόσιο ή έστω να τεθεί υπό
τον έλεγχό µας και να συντηρηθεί, όπως επιβάλλεται.
Νοµίζω ότι έχουµε κάνει όλες τις πρέπουσες ενέργειες και ελπίζω
ότι θα έχουµε µία πλήρη αποκατάσταση ενός µνηµείου, το οποίο
συνδέεται µε µία πολύ σηµαντική περίοδο της ιστορίας µας.
Χαίροµαι γιατί η ευαισθησία στρέφεται τώρα σε τέτοιου είδους
αντικείµενα, στα αντικείµενα αυτά της καθηµερινής ιστορίας, του
λαϊκού πολιτισµού, αλλά βέβαια και της πολιτικής µας ιστορίας, γιατί
αυτό ανήκει και στα τρια πεδία.
Θέλω, λοιπόν, να διαβεβαιώσω τον κύριο συνάδελφο ότι η
ευαισθησία του πιάνει τόπο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Και να τεθεί υπό
αυστηρή φύλαξη µέχρι τότε, κύριε Υπουργέ, µην αντικατασταθεί µε
κανένα από εκείνα τα σύγχρονα.
Ο κ. Παπαδέλλης έχει το λόγο.
ΦΡΑΓΚΛΙΝΟΣ ΠΑΠΑ∆ΕΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και
ευχαριστώ και τον κύριο Υπουργό, για τη δική του ευαισθησία, γιατί
πράγµατι υπήρξε άµεση ανταπόκριση. Σήµερα άλλωστε είχα πάει
στην Κοινότητα Φώκαιας και µε διαβεβαίωσε ο Κοινοτάρχης ότι
υπάρχει εξέλιξη. Απλά, θέλω να ενηµερώσω µε την ευκαιρία αυτή
το Υπουργείο, ότι εγώ έχω βρει τους ιδιοκτήτες. Κατοικούν στη
Μυτιλήνη και ενδιαφέρονται πάρα πολύ για το θέµα της βάρκας.
Θέλω να πω ότι τον Απρίλιο του 1982, σε κάποιο περιοδικό ένας
δηµοσιογράφος, που λεγόταν Γιώργος Μαλακός -τον µνηµονεύω,
γιατί η περιγραφή του είναι ιδιαίτερα σηµαντική για την πόλη, για το
νησί µου-έγραφε το εξής:

"Αν ποτέ βρεθείτε στη Λέσβο, µην ψάξετε για ιστορικούς οδηγούς.
Την ιστορία της, θα σας την πουν τα στενοσόκακα µε τα
καλντερίµια, οι πύργοι και τα νεοκλασικά σπίτια µε τις αυλές και
τους φοίνικες. Θα τη δείτε στους πίνακες του Θεόφιλου και στα
φιλόξενα πρόσωπα των ανθρώπων της. Είναι η ιστορία του
µαγαζάτορα, του ψαρά, του παλιατζή, της Απάνω Σκάλας, η ιστορία
του κυρ-Παναγιώτη Χαραλάµπους και της βάρκας του της
κουρίτας". Κουρίτα λέγανε τα σκαριά, που δεν είχαν καρίνα, για να
µπορούν να πλέουν σε νερά ρηχά. Και αυτό γινόταν µε τη βάρκα
αυτή.
Το ενδιαφέρον είναι ότι η βάρκα αυτή είναι υπεραιωνόβια. Είναι
πάνω από εκατό ετών. Χτίστηκε στη Μικρά Ασία, στη Φώκαια,
µετέφερε το Βενιζέλο και στη συνέχεια για πάρα πολλά χρόνια
βρισκόταν στη Λέσβο, όπου ήταν σκαρί για ψάρεµα.
Τώρα, από το 1992, βρίσκεται στα φιλόξενα χέρια της Φώκαιας
στην Αττική και θα έλεγα ότι το ενδιαφέρον το δικό µου δεν είναι
πού θα µείνει, αν και επιθυµώ να πάει στη Λέσβο, στο νησί µου,
όπου συνδέεται ιστορικά.
Το ενδιαφέρον µου είναι η βάρκα, πρώτον να επισκευασθεί,
δεύτερον να συντηρηθεί, τρίτον να προστατευθεί και τέταρτο να
εκτεθεί. Και να εκτεθεί, γιατί νοµίζω ότι πρέπει, οι νέοι άνθρωποι
ιδίως, να µην επιτρέψουν µε κανένα τρόπο να ξαναδηµιουργηθούν
"χαµένες πατρίδες". Το θέµα το έφερε στην επιφάνεια -και οφείλω
να το µνηµονεύσω- η εφηµερίδα "ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ" και το
"ΜΕGA CHANNEL", από το οποίο εγώ ευαισθητοποιήθηκα.
Προτείνω, λοιπόν, τώρα -µε την ευκαιρία αυτή- και την επισκευή της
βάρκας, αλλά και τη δηµιουργία ενός µουσείου Μικρασιατικής
ιστορίας. Προτείνω το Μουσείο να τοποθετηθεί στη Λέσβο στην
Επάνω Σκάλα είτε στη Σκάλα της Καλλονής, περιοχές που
συνδέονται ιστορικά µε την προσφυγιά, µε τη Μικρά Ασία.
Νοµίζω ότι αυτό το σκαρί θα µπορούσε να αποτελέσει το πρώτο
έκθεµα.
Ευχαριστώ για την ευαισθησία του Υπουργείου Πολιτισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού): ∆εν έχω να
προσθέσω τίποτα. Απλώς θα παρακαλέσω τον κ. Παπαδέλλη να
µας δώσει τα στοιχεία των κληρονόµων του Παναγιώτη
Χαραλάµπους για να έρθουµε σε επαφή για τη διαδικασία της
εξαγοράς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 209/20.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Τρυφωνίδη προς τον Υπουργό Γεωργίας,
σχετικά µε την ολοκλήρωση των αντιδιαβρωτικών και
αντιπληµµυρικών έργων στην περιοχή του Λεκανοπεδίου, την
αποτροπή οικοπεδοποίησης και καταπάτησης των καµένων
εκτάσεων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τρυφωνίδη έχει ως εξής:
"Πλησιάζει το τέλος του Νοεµβρίου 1998 και ακόµη δεν έχουν
ολοκληρωθεί τα προβλεπόµενα αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα στις περιοχές της Αττικής που το τελευταίο καλοκαίρι
επλήγησαν από τις πρωτοφανείς πυρκαγιές τα οποία, σύµφωνα µε
το εγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα εργασιών, έπρεπε εντός
Οκτωβρίου 1998 να είχαν ολοκληρωθεί.
Αντιθέτως, όπως καταγγέλλεται στον Τύπο (π.χ. κ. Γιάννης Μαρίνος
στο "ΒΗΜΑ" 15.11.1998) σε αντίθεση µε τα αντιπληµµυρικά και
αντιδιαβρωτικά έργα που δεν προχωρούν, αρκεί µια βόλτα στην
Πεντέλη για να δει κανείς, µετά τις καλοκαιρινές πυρκαγιές, τους
εκκολαπτόµενους εκτός σχεδίου οικισµούς όπου κάποιοι χαράζουν
λεωφόρους και χωµατόδροµους στα καµένα µε τη διακριτική έως
επιλήψιµη απουσία της πολιτείας.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1) Γιατί δεν ολοκληρώθηκαν ακόµη τα αντιδιαβρωτικά και
αντιπληµµυρικά έργα.
2) Τι πρόσθετα µέρα έχει σχεδιάσει η Κυβέρνηση για να
αντιµετωπίσει τις επερχόµενες καταστροφές λόγω πληµµυρών.
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Αν θα εγκαταλείψει την εγκληµατική αδιαφορία και
3) Τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση για την αποτροπή της
οικοπεδοποίησης και καταπάτησης των καµένων εκτάσεων
σήµερα".
Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Κωνσταντίνος Βρεττός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, για τα αντιπληµµυρικά έργα ήδη απήντησε ο κ. Λαλιώτης
και φαντάζοµαι ότι η προτεραιότητα, την οποία δίνει ο κ.
Τρυφωνίδης, είναι τα αντιδιαβρωτικά έργα, επειδή απευθύνει την
ερώτηση στο Υπουργείο Γεωργίας.
Σε αυτά τα έργα θα πρέπει να παρατηρήσει κανείς µια αξιοσηµείωτη
δραστηριότητα, η οποία δεν συνηθίζεται για τα ελληνικά δεδοµένα
των περασµένων χρόνων.
Και τι εννοώ µε αυτό. Τον περασµένο Αύγουστο ολοκληρώθηκαν -
αν µπορεί κανείς να το πει έτσι- οι πυρκαγιές. 'Οµως προς το τέλος
Αυγούστου είχε ολοκληρωθεί και ο σχεδιασµός για την
αντιδιαβρωτική προστασία.
Ανατέθηκαν σε συνεταιρισµούς δασεργατών τα έργα της
αντιδιαβρωτικής προστασίας και µε πολύ µεγάλη ταχύτητα, δηλαδή
µέσα στο Σεπτέµβριο που µας πέρασε ολοκληρώθηκαν εκείνα, τα
οποία αφορούσαν τον Υµηττό καθώς και εκείνα της Πεντέλης-1,
δηλαδή την Ανθούσα, την Παλλήνη, το Πικέρµι κλπ.
Ολοκληρώνονται επίσης µέσα στο Νοέµβρη τα έργα, της Πεντέλης-
2, δηλαδή της Νέας Μάκρης, της Ραφήνας, του Νέου Βουτσά, του
Παλαιού Βουτσά κλπ.
Επίσης, για ένα µικρό µέρος των έργων, τα οποία έχουν σχέση µε
τον Αυλώνα και το Χαλκούτσι, δεν έχουν ολοκληρωθεί ακόµη οι
αναθέσεις, διότι υπήρξαν στο µεταξύ ενστάσεις.
Συνεπώς, κύριε συνάδελφε, δεν µπορεί κανείς να πει ότι υπήρξε
αδιαφορία, αλλά αντίθετα υπήρξε έντονη η παρουσία της
Κυβέρνησης διά του τότε Υφυπουργού της του κ. Σωτηρλή.
Σε ό,τι αφορά την προστασία από τις καταπατήσεις και εδώ έχει
γίνει µια πολύ σοβαρή δουλειά. ∆ηλαδή, έγιναν αεροφωτογραφίες,
έγιναν ορθοφωτογραφίες πάρα πολύ γρήγορα και αποτυπώθηκαν
οι καταστροφές. Μάλιστα, όπως γνωρίζετε, προχωρήσαµε και σε
φύτευση δένδρων. Φυτεύθηκαν έως σήµερα τριάντα χιλιάδες
δένδρα, ώστε να προστατεύσουµε την περιοχή.
Συνεπώς, επαναλαµβάνω ότι υπάρχει µια πολύ συγκεκριµένη
δουλειά, η οποία έγινε από το Υπουργείο Γεωργίας. ∆ουλειά, η
οποία σε καµία περίπτωση δεν θα µπορούσε να χαρακτηρισθεί ως
εγκληµατική αδιαφορία, όπως εσείς αναφέρετε στην ερώτησή σας.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τρυφωνίδης έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υπουργός
οµολόγησε ότι οι εργασίες πράγµατι της αντιπληµµυρικής και
αντιδιαβρωτικής προστασίας στην Αττική, µετά τις πυρκαγιές δεν
έχουν ολοκληρωθεί, ενώ θα έπρεπε, σύµφωνα µε το
χρονοδιάγραµµα, ώστε να είχαν προστατεύσει πραγµατικά την
Αττική από τις επιπτώσεις των τελευταίων πυρκαγιών.
Θέλω επί πλέον να παρατηρήσω το εξής: ∆υστυχώς, η Κυβέρνηση
δεν παίρνει σωστά µέτρα για την αντιµετώπιση των πληµµυρών
που παρουσιάζονται τελευταία στην Αττική. Και αυτό συµβαίνει γιατί
το 90% της χρηµατοδότησης απευθύνεται σε αντιπληµµυρικά έργα
στην πεδιάδα και στις αστικές περιοχές και δεν δίνει το αντίστοιχο
βάρος και τη σηµασία που πρέπει στις ορεινές περιοχές από τις
οποίες ξεκινάει το νερό να κατεβαίνει προ τα κατάντι.
Το γεγονός ότι σήµερα τελειώνει σχεδόν ο Νοέµβριος και δεν έχουν
ολοκληρωθεί τα έργα αντιπληµµυρικής και αντιδιαβρωτικής
προστασίας σύµφωνα µε το πρόγραµµα στους ορεινούς όγκους,
µαρτυρεί πράγµατι την αδιαφορία της Κυβέρνησης. Τα
αποτελέσµατα εξάλλου τα ζει ο πληθυσµός της Αττικής σχεδόν µε
κάθε βροχόπτωση.
Την εγκληµατική αδιαφορία βέβαια της Κυβέρνησης αποκαλύπτει
και ένα ένα άλλο γεγονός. Στη Γλυφάδα ζήτησε το Υπουργείο από
τις 3 Φεβρουαρίου 1998 άδεια να περάσει έναν αγωγό στον αιγιαλό

για να φύγουν τα νερά στη θάλασσα και εννιά µήνες τώρα, δεν έχει
πάρει ακόµα την άδεια η ίδια η Κυβέρνηση από τον εαυτό της.
Επανέρχοµαι στο θέµα της χρηµατοδότησης. Πολύ σωστά ο
συνάδελφος κ. Κολοζώφ είπε ότι χρειάζονται τουλάχιστον τριακόσια
πενήντα δισεκατοµµύρια (350.000.000.000) και οι ρυθµοί
χρηµατοδότησης τα τρία τελευταία χρόνια είναι γύρω στα δεκαπέντε
δισεκατοµµύρια (15.000.000.000) το χρόνο.
Θέλω να επισηµάνω και την ανακρίβεια του κ. Λαλιώτη που µίλησε
προηγουµένως και ισχυρίσθηκε ότι έχουν ολοκληρωθεί τα
αντιπληµµυρικά αυτά έργα, στις καµένες περιοχές.
Εσείς, κύριε Υφυπουργέ της Γεωργίας, αποκαθιστάτε την αλήθεια
και λέτε ότι δεν έχουν τελειώσει. Ο κ. Λαλιώτης προηγουµένως στην
ερώτηση του κ. Κολοζώφ, είπε ότι τέλειωσαν τα αντιπληµµυρικά
έργα στις περιοχές που επλήγησαν από τις πρόσφατες πυρκαγιές.
Σε εκείνο όµως που δεν µου απαντήσατε και θέλω να µου
απαντήσετε τώρα είναι, γιατί παρουσιάζονται αυτά τα δείγµατα
οικοπεδοποίησης στην Πεντέλη, όπου σηµειωτέον µόνο το 1% της
έκτασης που κάηκε το περασµένο καλοκαίρι έχει κηρυχθεί
αναδασωτέο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε, κύριε
Τρυφωνίδη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙ∆ΗΣ: Μόνο χίλια πεντακόσια στρέµµατα από
τα εκατόν εξήντα χιλιάδες στρέµµατα που κάηκαν στην Πεντέλη
έχουν κηρυχθεί αναδασωτέα. Τα υπόλοιπα εκατόν σαράντα οκτώ
χιλιάδες στρέµµατα, γιατί δεν έχουν κηρυχθεί αναδασωτέα µέχρι
τώρα κύριε Υπουργέ; Και σεις µας µιλάτε ότι φυτεύσατε τριάντα
χιλιάδες δενδρύλλια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, έχουµε υποχρέωση να αποκαταστήσουµε την αλήθεια. Η
αλήθεια είναι ότι όταν γίνεται το 95% των έργων, στην ουσία έχουν
γίνει τα έργα. Αυτήν την έννοια είχε η αναφορά του κ. Λαλιώτη και
το επαναλαµβάνω κι εγώ, κύριε συνάδελφε.
Περί αυτού πρόκειται. Τελείωσαν τα έργα στη Σαλαµίνα, τελείωσαν
στον Υµηττό, τελείωσαν στην Πεντέλη 1, τελειώνουν αυτές τις µέρες
στην Πεντέλη 2. Συνεπώς έχουν τελειώσει τα έργα στην ουσία,
αφού έχει τελειώσει το 95%.
Ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται η αντιδιαβρωτική προστασία,
πράγµατι είναι εκείνος τον οποίο αναφέρατε, δηλαδή ξεκινάνε από
πάνω προς τα κάτω. Αυτό έγινε, δεν έγινε κάτι διαφορετικό.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
Γενικότερα τα αντιπληµµυρικά έργα δεν είναι δυνατόν να
τελειώσουν όλα τώρα. Ο κ. Λαλιώτης αναφέρθηκε εκτεταµένα στο
θέµα και όπως καταλαβαίνετε, υπάρχουν έργα τα οποία είναι
µακροπρόθεσµα. Κανείς όµως δεν µπορεί να αρνηθεί ότι στα
Λιόσια, παραδείγµατος χάρη πέρυσι είχαµε πρόβληµα και φέτος δεν
έχουµε. Και αυτό, γιατί τελείωσαν τα έργα εκεί. Στη λίµνη των
Λιοσίων πέρυσι θρηνήσαµε σχεδόν θύµατα, σήµερα όµως δεν
θρηνούµε. Εκεί τελείωσαν τα αντιπληµµυρικά έργα και θα
τελειώσουν και άλλα του χρόνου. ∆εν γίνονται όλα µαζί, κύριε
Πρόεδρε, όπως καταλαβαίνετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Γιατί δεν τα κηρύξατε
αναδασωτέα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Θα
αναφερθώ στα αναδασωτέα. Ευχαριστώ για την υπενθύµιση.
Σας είπα ότι τελείωσαν οι αεροφωτογραφίες, τελείωσαν οι
ορθοφωτογραφίες. Πράγµατι δεν έχουν κηρυχθεί αναδασωτέα, διότι
αυτό δεν µπορεί να γίνει γρήγορα, αν δεν γίνουν πρώτα ...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αυτό πάντως είναι έγκληµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Με
συγχωρείτε πάρα πολύ, θα παρακαλούσα να µου φέρετε ένα
παράδειγµα που να έγιναν τόσο γρήγορα, όταν υπήρχαν
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τέτοιες εκτεταµένες καταστροφές και πραγµατικά να το µιµηθούµε.
Αλλά δεν υπάρχουν τέτοια παραδείγµατα, όταν χρειάζεται να γίνουν
οι προεργασίες που σας ανέφερα προηγουµένως.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πρέπει να γίνει γρήγορα. Εµείς
θα το πραγµατοποιούσαµε σε µερικές εβδοµάδες.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): 'Ο,τι ήταν
δυνατόν να γίνει έγινε και µάλιστα το συντοµότερο δυνατό. 'Εγινε
δουλειά υποδοµής και είναι έτοιµες να ανακοινωθούν οι

αναδασώσεις.
Παρακαλώ, επαναλαµβάνω, να µου φέρετε παραδείγµατα που
τελειώνουν οι αναδασώσεις σε τόσο σύντοµο χρονικό διάστηµα.
∆εν υπάρχουν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Είναι εγκληµατική αµέλεια αυτή
και πρέπει να επανορθώσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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συγχωρείτε. Πρέπει να πω ότι τώρα αυτό που λέτε το θυµάµαι.
Μάλιστα το είχα πει και εγώ. Και σας πρότεινα το άρθρο 6. Αλλά
µου είπατε ότι εκείνο που έχει σηµασία και έχει πολύ συζήτηση είναι
το άρθρο 5 και έτσι καταλήξαµε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: ∆εν απέρριψα το άρθρο 6 από µόνο του.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, βλέπετε µε πόση
καλή πίστη σας αντιµετωπίζω. Θυµάµαι εγώ ο ίδιος που σας είπα
αρχικά ότι το άρθρο 6 είναι µεγάλο άρθρο, αλλά µου ελέχθη ότι δεν
είναι αυτό που έχει σηµασία. Είναι το άρθρο 5 το σηµαντικό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα το δεχθώ. 'Εχετε
κάθε δικαίωµα να υποστηρίζετε την άποψή σας, αλλά θα σας
υποβάλω µια παράκληση. Πάρτε τα Πρακτικά να δείτε τι είπαµε το
πρωί.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Κασσίµη, ακούστε
τι λένε τα Πρακτικά.
Λέγω εγώ ότι "τώρα θα αρχίσει η συζήτηση της πρώτης ενότητας
των άρθρων 1 και 2 και θα µιλήσουν και οι συνάδελφοι, οι οποίοι
δεν µίλησαν χθες το βράδυ. Στις 15.00' "-διότι αν θυµάσθε αρχικά
ήταν 14.00' και µετά είπαµε 15.00'- "θα διακοπεί η συζήτηση στο
σηµείο που θα έχει φθάσει και θα γίνει ψηφοφορία στα άρθρα 1 και
2. Το απόγευµα θα συζητήσουµε τα υπόλοιπα άρθρα πλην των
κανονισµών που θα συζητηθούν αύριο το πρωί.
Είµαστε, κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνοι επ'αυτού;"
"Είναι σαφές, κύριε Πρόεδρε", λέει ο κ. Κουλούρης, "είµαστε
σύµφωνοι".
Εν συνεχεία λέτε εσείς: "κύριε Πρόεδρε...", τίποτε άλλο, προφανώς
κάτι άλλο θέλατε να πείτε.
Και λέω εγώ: "µε συγχωρείτε, αλλά υπάρχει -έχει δίκιο ο
κ.Κασσίµης- και το άρθρο 5 το οποίο θα πάει χωριστά".
Και ο κ. Μεϊµαράκης: "Πότε, κύριε Πρόεδρε;".
Απάντηση: "Το απόγευµα".
Ο κ. Μεϊµαράκης: "Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε".
Πρόεδρος: "Είµαστε σύµφωνοι λοιπόν επ'αυτής της προτάσεως".
Εν συνεχεία ο κ. Γκελεστάθης λέει: "Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
κάνω µία ερώτηση;"
Πρόεδρος: "Ορίστε, κύριε Γκελεστάθη".
Ο κ. Γκελεστάθης: "Είπατε ότι θα αρχίσει η ∆ιαρκής Επιτροπή στις
15.00' ..." κλπ.
Λοιπόν, µην επιµένετε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Την ενοποίηση δεν τη βλέπω πουθενά,
κύριε Πρόεδρε. Είπαµε το απόγευµα τα υπόλοιπα άρθρα. ∆εν
σηµαίνει οµαδοποιηµένα όλα τα υπόλοιπα άρθρα µαζί. ∆εν το είδα
πουθενά αυτό. Αυτό τώρα το απόγευµα το άκουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Κασσίµη, όταν λέω
εγώ, "τα υπόλοιπα άρθρα", παρεµβαίνετε εσείς και διορθώνω και
λέω "µε συγχωρείτε, αλλά υπάρχει -έχει δίκιο ο κ. Κασσίµης- και το
άρθρο 5, το οποίο θα πάει χωριστά". 'Αρα το απόγευµα πάµε τα
άλλα άρθρα και το άρθρο 5 χωριστά. Και στο άρθρο 5 προσθέτω
και το 11 που λέει ο κ. Κόρακας ότι δεν πρέπει να πάει µε όλα µαζί
τα άλλα, διότι έχει σχέση µε το 5. Σας παρακαλώ.
Ορίστε, κύριε Φωτιάδη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Θα υπάρξει ανοχή;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
( Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας )
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Κασσίµη, σε ό,τι
αφορά το χρόνο, θα έχετε περισσότερο χρόνο αναµφισβητήτως.
( Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας )
Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα ειδικά εδώ υπάρχει ένας διάλογος του
Προέδρου µε το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως και µε
καθέναν από σας ξεχωριστά. Ε, κάτι πρέπει να γίνει νοµίζω. 'Ετσι
δεν είναι;
Ορίστε, κύριε Φωτιάδη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Ελπίζω τώρα να ξεκινήσουµε.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 3, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται αναφορά και
καθορίζεται το µετοχικό κεφάλαιο και ο αριθµός των µετοχών τόσο
του ΟΑΣΑ, όσο και των ΕΦΣΕ. Οι µετοχές του ΟΑΣΑ ανήκουν στο
ελληνικό δηµόσιο, ενώ οι µετοχές της ΕΘΕΛ, ανήκουν στον ΟΑΣΑ
πλην µιας που ανήκει στο ∆ήµο 'Αγιο Ιωάννη Ρέντη, ενώ ακόµη
στον ΟΑΣΑ µεταβιβάζονται από το ελληνικό δηµόσιο οι µετοχές των
ΗΛΠΑΠ και ΗΣΑΠ. Η αποτίµηση των περιουσιακών στοιχείων,
γίνεται κατά παρέκκλιση των διατάξεων του ν.2190/20 και η
διαπίστωση της αξίας ενεργείται από ορκωτό ελεγκτή που ορίζεται
µε απόφαση του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών. Στο
άρθρο αυτό και µε την παράγραφο 5, δίνεται η δυνατότητα
µεταβίβασης έως 40% των µετοχών του ΟΑΣΑ στην Τοπική
Αυτοδιοίκηση πρώτου και δευτέρου βαθµού. 'Υστερα από πρόταση
των Υπουργείων Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, Οικονοµικών και Μεταφορών και Επικοινωνιών και
την έκδοση βεβαίως προεδρικού διατάγµατος.
Ως βασικό κριτήριο για τη µεταβίβαση µετοχών στους ΟΤΑ, είναι ο
πληθυσµός τους. Επίσης οι ΟΤΑ, πρέπει να έχουν έδρα, στην
περιοχή, αρµοδιότητας του ΟΑΣΑ. Οι µετοχές µεταβιβάζονται µε
καταβολή της αξίας τους είτε σε χρήµα είτε σε περιουσιακά στοιχεία.
Με το άρθρο 4 καθορίζεται ο τρόπος συγκρότησης των διοικητικών
συµβουλίων του ΟΑΣΑ και των ΕΦΣΕ. Το διοικητικό συµβούλιο του
ΟΑΣΑ θα είναι ενδεκαµελές. Από τα ένδεκα µέλη του, τα επτά θα
είναι εκπρόσωποι του δηµοσίου, ένα µέλος θα εκπροσωπεί τους
εργαζοµένους και θα εκλέγεται απ'αυτούς, ένα µέλος θα είναι από
τους εργαζόµενους τόσο στον ΟΑΣΑ όσο και σ'όλες τις θυγατρικές
του εταιρείες, και θα εκλέγεται επίσης απ'αυτούς. 'Ενα µέλος θα
εκπροσωπεί την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και θα ορίζεται από την
ΕΝΑΕ, και ένα µέλος θα ορίζεται και θα εκπροσωπεί την οικονοµική
και κοινωνική επιτροπή.
Τους εκπροσώπους του δηµοσίου στα ∆.Σ. του ΟΑΣΑ και των
θυγατρικών εταιρειών, ορίζουν ο Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών και Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, ενώ ο
Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών ορίζει και το διευθύνοντα
σύµβουλο και τον πρόεδρο.
Τα διοικητικά συµβούλια των θυγατρικών εταιρειών είναι εννεαµελή.
Σε αυτά µετέχουν πέντε εκπρόσωποι του ελληνικού δηµοσίου
µεταξύ των οποίων ο πρόεδρος και ο διευθύνων σύµβουλος, δύο
εκπρόσωποι των εργαζοµένων στην εταιρεία που εκλέγονται από
τους ίδιους, ένας εκπρόσωπος των Ο.Τ.Α. οριζόµενος από την
Τοπική 'Ενωση ∆ήµων και Κοινοτήτων Νοµού Αττικής και ένας
εκπρόσωπος του Ο.Α.Σ.Α. που ορίζεται µε απόφαση του
διοικητικού συµβουλίου του.
Η θητεία των διοικητικών συµβουλίων είναι πενταετής και η επιλογή
των προέδρων και των διευθυνόντων συµβούλων γίνεται µε βάση
τις διατάξεις του ν. 2414/1996.
'Οπως βλέπετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο
καθιερώνεται η αντιπροσωπευτικότητα των διοικητικών
συµβουλίων, καθώς σε αυτά µετέχουν εκπρόσωποι όλων των
φορέων που εµπλέκονται στις συγκοινωνίες. Με τη δε πενταετή
θητεία, δίνεται η δυνατότητα χάραξης µιας µακρόπνοης πολιτικής
καθώς ο χρόνος άσκησης των καθηκόντων των µελών του
διοικητικού συµβουλίου είναι επαρκέστατος.
Με το άρθρο 6 ρυθµίζονται µια σειρά θέµατα που σχετίζονται µε τη
λειτουργία των συγκοινωνιακών φορέων και την παραγωγή του
έργου τους. Τέτοια θέµατα είναι η εκποίηση πεπαλαιωµένων
περιουσιακών στοιχείων, ο έλεγχος της καταβολής κοµίστρου,
καθώς και το πρόστιµο µη καταβολής του, που ορίζεται στο
σαρανταπλάσιο της τιµής του, η χάραξη λεωφορειοδρόµων και ο
έλεγχος της κυκλοφορίας σε αυτούς.
Επειδή  ακούστηκε  στην  Αίθουσα  ότι  µε  τις  διατάξεις  του
νοµοσχεδίου  περιπλέκονται  αρµοδιότητες  του  Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.  και
της  Τοπικής  Αυτοδιοίκησης  σε  ό,τι  αφορά  κυκλοφοριακά
θέµατα  µε  εκείνες  του  Ο.Α.Σ.Α.,  θέλω  να  επισηµάνω  ότι  τέτοια
εµπλοκή  ή  και  σύγκρουση  αρµοδιοτήτων  δεν  υφίσταται.  'Οπως
αναφέρεται  στην  παράγραφο  3,  οι  αποφάσεις  για  µέτρα
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ρύθµισης της κυκλοφορίας και στάθµευσης των οχηµάτων στο
οδικό δίκτυο από όπου διέρχονται αστικές συγκοινωνίες παίρνονται
από τα αρµόδια όργανα. Τα όργανα όµως αυτά, πρέπει να
συνεκτιµούν στις αποφάσεις τους και τη γνώµη του Ο.Α.Σ.Α.
Με το άρθρο αυτό ρυθµίζονται επίσης θέµατα προσωπικού όπως η
µετάταξη υπαλλήλων του Ο.Α.Σ.Α. προς τους Ε.Φ.Σ.Ε., η
πρόσληψη ειδικών κατηγοριών υπαλλήλων στην Ε.ΘΕ.Λ., καθώς
και οι προϋποθέσεις για την πρόσληψή τους.
Εδώ θα πρότεινα, κύριε Υπουργέ, να απαλειφθεί από την
παράγραφο 6 η προϋπόθεση που υπάρχει γι'αυτούς, οι οποίοι θα
προσληφθούν, να έχουν δηλαδή δύο παιδιά και να κριθούν όλοι οι
ενδιαφερόµενοι µε βάση βέβαια τα κριτήρια του ν.2190.
Στο άρθρο αυτό αναφέρεται επίσης ότι το τακτικό προσωπικό που
πλεονάζει στους συγκοινωνιακούς φορείς, που δεν µπορεί να είναι
περισσότερο από επτακόσια άτοµα, µεταφέρεται σε άλλες
υπηρεσίες ή αρχές, καθώς και τα κριτήρια αυτής της µεταφοράς. Τα
κριτήρια αυτά πιστεύω ότι είναι αντικειµενικά, καθώς αναφέρονται
στις ικανότητες του υπαλλήλου, στις σπουδές και στις γνώσεις του,
όπως και στην οικογενειακή του κατάσταση.
'Οσοι δεν δηλώσουν προτίµηση, ενώ έχουν κριθεί στους
πλεονάζοντες, µεταφέρονται υποχρεωτικά, ενώ δίνεται η
δυνατότητα εθελουσίας εξόδου σε όσους το επιθυµούν µε
συγκεκριµένες προϋποθέσεις και καθορισµένα κριτήρια.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Πλεονάζοντες δεν µπορούν να θεωρηθούν φυσικά οι οδηγοί.
Εδώ, κύριε Υπουργέ, πρέπει να δείτε το ζήτηµα της εθελουσίας
µετάταξης την οποία πιθανόν να επιθυµεί ένα µέρος του
προσωπικού. Προτείνω να προστεθεί στο άρθρο µία παράγραφος
που να λέει: "Πριν από την υποχρεωτική µεταφορά εξετάζονται οι
αιτήσεις των εργαζοµένων που επιθυµούν εθελούσια µετάταξη σε
άλλες υπηρεσίες. Αν οι εργαζόµενοι που υποβάλλουν τις αιτήσεις
είναι πράγµατι πλεονάζοντες, γίνονται δεκτές οι αιτήσεις τους".
Με την παράγραφο 17 του άρθρου δίνεται η δυνατότητα ύστερα
από σχετική απόφαση του Υπουργού στους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης, είτε από µόνοι τους είτε σε συνεργασία µε όµορούς
τους, να εκτελούν συγκοινωνιακό έργο, καθώς και το πεδίο
άσκησης αυτού του έργου. Τίθενται δε, συγκεκριµένες
προϋποθέσεις για την εκτέλεση αυτού του έργου. Πρέπει να
υπάρξει συγκοινωνιακή µελέτη και µελέτη βιωσιµότητας, ώστε να
αποφευχθούν ελλείµµατα, που θα κληθεί ως συνήθως, να
πληρώσει ο πολίτης.
Αρωγός στην προσπάθεια δηµιουργίας δηµοτικών και διαδηµοτικών
συγκοινωνιών µπορεί να έρθει ο Ο.Α.Σ.Α. µε τη µεταβίβαση, την
εκµίσθωση ή το δανεισµό τροχαίου υλικού προς τους
ενδιαφερόµενους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Επίσης, ρυθµίζονται ζητήµατα που αφορούν τους πόρους του
ταµείου αλληλοβοηθείας προσωπικού των ΗΛΠΑΠ, όπως επίσης
και θέµατα εκτέλεσης εργασιών από τα συνεργεία του ΗΣΑΠ για τη
συντήρηση του δικτύου κατά τις νυκτερινές ώρες.
Με το άρθρο 6 προβλέπεται ακόµα η κατάρτιση των υπηρεσιακών
οργανισµών του ΟΑΣΑ, των ΕΘΕΛ, ΗΛΠΑΠ και ΗΣΑΠ από τα
διοικητικά τους συβούλια.
Το άρθρο 7 αναφέρεται στην εκµετάλλευση του αστικού ηλεκτρικού
σιδηροδρόµου. Η εταιρεία "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" υποχρεώνεται να
υποβάλει εντός έξι µηνών από την ισχύ του παρόντος νόµου,
σχέδιο λειτουργίας για την εκµετάλλευση των γραµµών 2 και 3,
λαµβάνοντας υπόψιν το συνολικό σχεδιασµό του ΟΑΣΑ.
Μετά την έγκριση του σχεδίου λειτουργίας από τους αρµοδίους
Υπουργούς και εντός τριών µηνών, το "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" ιδρύει
θυγατρική εταιρεία που θα εκµεταλλεύεται τις νέες γραµµές και θα
αποδίδει στη µητρική εταιρεία το µέρος εκείνων των εσόδων που
αναλογεί στην αποπληρωµή δανείων που χρησιµοποιήθηκαν για
την κατασκευή των γραµµών.
Η θυγατρική εταιρεία θα συγχωνευθεί εντός τριετίας µε τους ΗΣΑΠ,

ενώ οι αρχικές ανάγκες της σε προσωπικό θα καλυφθούν από τους
ΗΣΑΠ.
Με το άρθρο 8 µεταβιβάζεται στην "ΕΘΕΛ ΑΕ" όλη η κινητή και
ακίνητη περιουσία της τέως ΕΑΣ, που περιήλθε στον πρώην ΟΑΣ
και στη συνέχεια στον ΟΑΣΑ, καθώς επίσης τα λεωφορεία που είχε
προµηθευθεί ο ΟΑΣΑ από τις πρώην ΣΕΠ. Η µεταβίβαση αυτή
αυξάνει το µετοχικό κεφάλαιο της ΕΘΕΛ.
Το άρθρο καθορίζει, πως κάθε µεταβίβαση στους ΟΑΣΑ και ΕΦΣΕ,
περιουσιακού στοιχείου, απαλλάσσεται από κάθε φόρο, όπως
επίσης απαλλάσσεται για πέντε χρόνια από την έναρξη ισχύος του
νόµου κάθε φόρου, δασµού, ή τέλους, η εισαγωγή τροχαίου υλικού
ή µηχανολογικού εξοπλισµού. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κασσίµης έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δηµιουργούνται κάποιες
εταιρείες µε διοικητικά συµβούλια όπου βλέπουµε το εξής: Στο µεν
ΟΑΣΑ το διοικητικό συµβούλιο είναι επταµελές. Στις ΕΦΣΕ ή τις
όποιες άλλες εταιρείες κάνει, είναι εννεαµελές.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Είναι ενδεκαµελές.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: ∆ίκιο έχει ο κύριος Υπουργός, είναι
ενδεκαµελές, αλλά είναι επτά οι εκπρόσωποι του ελληνικού
δηµοσίου. Στις θυγατρικές είναι εννεαµελή τα ∆.Σ. Και αναφέρεται
κάπου ότι θα αποφασίζουν µε έγκριση του Υπουργού φυσικά, τις
αµοιβές των διοικητικών συµβουλίων.
'Ερχοµαι στο πρώτο σηµείο. Καταλαβαίνω οι αµοιβές του προέδρου
και του διευθύνοντος συµβούλου να καθορισθούν, όχι απο τους
ιδίους, αλλά από το Υπουργείο Οικονοµικών και από το Υπουργείο
Μεταφορών και Επικοινωνιών. Τα µέλη των διοικητικών
συµβουλίων που δεν θα είναι πλήρους απασχολήσεως, δεν θα
έπρεπε να ξέρουµε σε τι επίπεδο θα είναι οι αµοιβές τους; Θα έχουν
αµοιβές µελών διοικητικού συµβουλίου τραπεζών; Θα έχουν
αµοιβές του ΟΑΕ; Τι θα έχουν;
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
∆εν καταλαβαίνω αυτήν την ευχέρεια, να ρυθµίζουν από µόνοι τους
τις αµοιβές των διοικητικών συµβουλίων, ιδίως όταν κάνουµε τόσα
συµβούλια. Και εδώ θέλω να επισηµάνω ότι και πάλι εµείς
διαφωνούµε µε τη δηµιουργία τόσων θυγατρικών ανωνύµων
εταιρειών.
Εάν µεν θέλαµε να κάνουµε τον ΟΑΣΑ ένα συντονιστικό όργανο -θα
το επαναλάβω- αντιλαµβάνοµαι γιατί πρέπει οι ΕΦΣΕ να είναι
ανώνυµες εταιρείες, αν όµως τον έχουµε ανώνυµη εταιρεία, δεν
χρειάζονται όλες οι άλλες. Και υπάρχει οργανωτικός τρόπος µιας
ανωνύµου εταιρείας, ώστε να µπορεί να λειτουργεί το κάθε
παραγωγικό της τµήµα χωρίς να χρειάζεται νέα διοικητικά
συµβούλια, νέα οργανογράµµατα και νέα χρήµατα, τα οποία δεν
αποδίδουν συνήθως.
Σ' αυτό που θα ήθελα απάντηση από τον κύριο Υπουργό είναι γιατί,
ενώ είχαµε εκπρόσωπο της ΤΕ∆ΚΝΑ, έχουµε εκπρόσωπο της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης. Γιατί άλλαξε ξαφνικά;
Είναι στην παράγραφο 5 του άρθρου 4 "Στα διοικητικά συµβούλια
του ΟΑΣΑ µετέχει και ένας εκπρόσωπος της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης, που ορίζεται από την ΕΝΑΕ". Θα ήθελα να ξέρω
γιατί και αυτό άλλαξε στη συνέχεια.
'Οσον αφορά το άρθρο 6, όπως είπα και στη συζήτηση του άρθρου
2, µε αποφάσεις του ΟΑΣΑ ή της ΕΦΣΕ γίνεται εκποίηση πάσης
φύσεως υλικών και περιουσιακών στοιχείων. Με τι κανονισµούς, µε
τι δεσµεύσεις, οι οποίες θα διασφαλίζουν τη διαφάνεια σ' αυτές τις
εκποιήσεις; ∆ιότι, µέχρι σήµερα δεν έχουµε πεισθεί ότι αυτά γίνονται
µε τρόπο που να προασπίζεται, αν θέλετε, το δηµόσιο συµφέρον.
Στο  άρθρο  6  δε,  υπάρχει  εκείνη  η  περίφηµη  παράγραφος  5,  η
οποία  µεγάλη  εντύπωση  µου  κάνει.  Ξέρω  πολυεθνικές
εταιρείες,  οι  οποίες  έχουν  τζίρο  δεκάδων  δισεκατοµµυρίων
δραχµών,  µε  πολλαπλά  αντικείµενα,  όχι  µε  ένα  και  δεν  έχουν
από  δέκα  συµβούλους  η  κάθε  µία,  ακριβοπληρωµένους,  ώστε
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τέσσερις εταιρείες να µας κοστίζουν τριακόσια εκατοµµύρια το
χρόνο σε συµβούλους. Μα, ούτε η UNILEVER, που είναι η δεύτερη
πολυεθνική στο χώρο της στον κόσµο δεν έχει τόσο
ακριβοπληρωµένους συµβούλους. Τι θα κάνουν αυτοί; ∆εν το
καταλαβαίνω.
Οι σύµβουλοι συνήθως προσλαµβάνονται για ορισµένο χρόνο. Και
το λέω αυτό για λόγους καθαρά αποζηµιώσεων µετά. Ο κ.
Τσοβόλας καταλαβαίνει τι εννοώ. Να πάρετε ένα σύµβουλο για τα
πέντε χρόνια, που θα είναι το διοικητικό συµβούλιο, να το
καταλάβω. Με µια σύµβαση αορίστου χρόνου, µε έναν σύµβουλο ο
οποίος θα παίρνει τριάντα µε σαράντα εκατοµµύρια το χρόνο, η
επόµενη διοίκηση θα τον έχει φορτωθεί και θα πρέπει να τον
αποζηµιώσει. Συµβούλους ειδικούς, καλοπληρωµένους µε
συµβάσεις αορίστου χρόνου, κανείς νοικοκύρης διαχειριστής δεν θα
προσελάµβανε ποτέ. Και δεν καταλαβαίνω γιατί το κάνετε. Πιστεύω
ότι θα έπρεπε, τουλάχιστον το "αορίστου χρόνου" να διαγραφεί και
να µείνει το "ορισµένου χρόνου".
Στο ίδιο άρθρο, στην παράγραφο 6 προσπαθεί η Κυβέρνηση να
δείξει µια µεγαλοθυµία σε εκείνους τους παλιούς ΣΕΠίτες και πρώην
εργαζοµένους, αλλά µόλις πάει να το εκστοµίσει, το χαλάει, διότι,
λέει, µόνο αν έχουν δύο παιδιά. Και αν πεινάνε και έχουν ένα παιδί;
Θα µείνει νηστικό αυτό; Να πείτε ότι προσλαµβάνονται αυτοί και
προτιµούνται µε µεγαλύτερα οικογενειακά βάρη, πρώτα µε δύο
παιδιά, µετά µε ένα, µετά µε κανένα και αν τυχόν δεν χρειαζόµαστε
παραπάνω, το δέχοµαι, να µην πάνε. Αλλά αν ο άλλος έχει ένα
παιδί, θα τον τιµωρήσουµε επειδή δεν έκανε δύο παιδιά και δεν τον
παίρνουµε ξανά να δουλέψει; Νοµίζω ότι αν αυτό δεν κρύβει κάτι
περίεργο, είναι λάθος και θα ήθελα ο κύριος Υπουργός να το
διορθώσει.
Το άρθρο 7 θεωρώ ότι είναι ηθικό ατόπηµα της Κυβερνήσεως. Και
θα σας πω γιατί. Υπάρχουν διάφορες παραβάσεις που η ΦΑΒΕ
βρήκε στη διαχείριση του 1994. 'Εγινε καταλογισµός από το
Υπουργείο Οικονοµικών. Το αντιλαµβάνοµαι να διαγραφούν τα
χρέη αυτά. Το αντιλαµβάνοµαι να τα πάρει επάνω του το ελληνικό
δηµόσιο. Γιατί όµως να νοµιµοποιήσουµε τις παράνοµες πράξεις;
Εδώ είναι κάτι, άλλο, κύριε Υπουργέ. Εδώ πάτε να καλύψετε το
πρόσωπο που παρανόµησε. Εδώ δεν µιλάµε για τα δύο
δισεκατοµµύρια, τα οποία λογικώς τα διαγράφετε, αφού δεν
πρόκειται να τα πάρει το δηµόσιο από πουθενά.
Αλλά γιατί θεωρούµε νόµιµες τις παράνοµες πράξεις;
Επαναλαµβάνω ότι αυτό µας δηµιουργεί την εντύπωση ότι θέλετε
να µην τιµωρηθεί ο παρανοµήσας για να φθάσουµε να σκεφθούµε
ότι παρανόµησε µε άνωθεν εντολή, άρα ότι όλη η Κυβέρνηση
υπήρξε παράνοµη και πάει να καλύψει νοµοθετικά αυτήν την
παρανοµία της.
'Ερχοµαι στο άρθρο 8: Αυτό υπάρχει και σε άλλα σηµεία του
νοµοσχεδίου. ∆εν υπάρχει για τίποτα καταληκτική ηµεροµηνία. Και
λέει: "Το τακτικό προσωπικό του ΟΑΣΑ, ΕΘΕΛ κλπ. που
πλεονάζει". ∆εν µας λέει όµως πώς πλεονάζει. Το πιο ενδιαφέρον
είναι πού, κατά τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου, πλεονάζει.
Αλλά ούτε οργανόγραµµα έχουµε για να ξέρουµε πόσοι χρειάζονται
σε κάθε εταιρεία και άρα πόσοι πλεονάζουν ούτε µας έφερε εδώ ο
κύριος Υπουργός κάποια έκθεση να µας πει ότι πλεονάζουν οι
συγκεκριµένοι.
Το 1989 είχε εννιά χιλιάδες προσωπικό η ΕΑΣ. Το 1998 λειτουργεί
µε έξι χιλιάδες. Λέτε ότι πλεονάζουν οι επτακόσιοι. Εγώ σας λέω ότι
πλεονάζουν οι χίλιοι. Πώς θα το αποδείξουµε; Και εγώ αυθαίρετα το
λέω. Μα και εσείς αυθαίρετα το λέτε. 'Οπως αυθαίρετα λέγατε το
1989, ότι χρειάζονται οι εννιά χιλιάδες, αυθαίρετο είναι τώρα οι έξι
χιλιάδες. Μπορεί να µην περισσεύουν επτακόσιοι, αλλά
πεντακόσιοι. Και όταν λέτε "που πλεονάζει κατά τη δηµοσίευση του
νόµου". Ποιος θα µας το πει ποιο είναι το προσωπικό που
πλεονάζει;
Λέτε ότι όλοι αυτοί µπορούν να µετατάσσονται. Πώς θα
µετατάσσονται; Ποιοι είναι αυτοί και πότε; ∆ιότι τον αριθµό τον λέτε.
Μέχρι πότε αυτές οι µετατάξεις, δεν το λέτε. Πρέπει να υπάρχει µία
καταληκτική ηµεροµηνία. ∆εν µπορεί ένας νόµος να καθορίζει πιο
νοικοκυρεµένη διαχείριση προσωπικού σε µία εταιρεία και να µην
τελειώνει ποτέ αυτό το νοικοκύρεµα. 'Οποτε θέλουµε βρίσκουµε

πλεονάζοντες και τους µετατάσσουµε;
Στο 9 λέτε πάλι ...
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Το άρθρο 9 είναι για αύριο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Μιλάω για την παράγραφο 9 στο άρθρο
6. Λέτε για την εθελουσία έξοδο. Και υποβάλλουν αίτηση
εθελουσίας εξόδου όσοι θέλουν και αποφασίζουν οι διοικήσεις για
την έξοδο αυτή. Μέχρι πότε; Αιωνίως θα έχουν δικαίωµα να ζητάνε
εθελουσία έξοδο κάποιοι εργαζοµένοι; ∆ιότι η εθελουσία έξοδος
σηµαίνει επιβάρυνση, σηµαίνει πρόωρη σύνταξη. Και η επιβάρυνση
αυτή αναλαµβάνεται από την εταιρεία. Βάλτε καταληκτική
ηµεροµηνία. Λέτε συγκεκριµένα "δύνανται να κάνουν αίτηση
εθελουσίας εξόδου". Πόσοι και µέχρι πότε, για να ξέρουµε ότι
κάποτε σταµατάει αυτό.
'Οταν αναφέρατε τα νέα προεδρικά διατάγµατα για τον Ελαιώνα,
παρακάλεσα να τα δούµε. Είναι στην παράγραφο 11. Προσθέσατε
και κάποια άλλα ακόµη. Αλλά όπως αντιλαµβάνεσθε δεν έχουµε
νοµική βιβλιοθήκη µαζί µας στο Κοινοβούλιο και γι'αυτό θα ήθελα να
διανεµηθούν και να δοθεί χρόνος στη δευτερολογία για να δούµε τι
λένε αυτά τα προεδρικά διατάγµατα. Φοβούµαι µήπως παίρνετε και
τον υπόλοιπο Ελαιώνα.
Υπάρχει και προσωπική ευθύνη για τον Υπουργό ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε., ο
οποίος επανειληµµένα µιλάει για περιβαλλοντική ευαισθησία και
επανειληµµένα προσυπογράφει, ποτέ µόνος του, και κάποιο νόµο ο
οποίος κάπου καταργεί όλα εκείνα που υποστηρίζει.
Για τον Ελαιώνα κάποιοι από µας από τη δεκαετία του 1970 έχουµε
κάνει αγώνα. Το 1991 έγινε µία πρώτη προσπάθεια να σταµατήσει
το κακό. Το 1995 προχώρησε λίγο παραπάνω, ως εκεί που γινόταν.
Και τώρα ερχόµαστε να εξαπλώσουµε πάλι τα αµαξοστάσια; ∆εν
νοµίζω ότι είναι η καλύτερη λύση ούτε θα µου πείτε ότι είναι η
ανάγκη.
Ψάχνουµε και βρίσκουµε λύσεις µε κόστος δισεκατοµµυρίων. Ας
βρούµε µία λύση, να συρρικνώσουµε τα ρυπογόνα αµαξοστάσια
από έναν ιστορικό τόπο, που είναι ανάγκη να γίνει πνεύµονας. Κι
αυτά που λέτε ότι καθορίζονται ζώνες πρασίνου, εδώ θα είµαστε για
πολλά χρόνια και πράσινο δεν θα δούµε ποτέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τελειώστε παρακαλώ.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Ο κύριος Πρόεδρος είπε µε ανοχή, γιατί
είναι πολλά πράγµατα µαζί εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ναι, αλλά µέχρι ποίου
βαθµού η ανοχή; 'Εχει όρια η ανοχή.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Μέχρι να µπορέσουµε τουλάχιστον να
περιδιαβάσουµε τα άρθρα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ,
ολοκληρώστε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, βάλαµε εβδοµήντα
παραγράφους µαζί.
Το άρθρο 8 µιλάει για τις χρηµατοδοτικές µισθώσεις. Θα
παρακαλούσα τον κύριο Υπουργό να µας πει, αυτός ο ωραίος
τρόπος που αγοράστηκαν τα λεωφορεία -δεν αγοράστηκαν
ουσιαστικά, τα είχαν παραγγείλει σε "πίτες" µε λίζινγκ- πόσο
κοστίζει, για να καταλάβουµε γιατί πάρθηκαν µε λίζινγκ, σε ποια
εταιρία πληρώνεται το λίζινγκ και πώς αποφασίστηκε αυτό το
πράγµα. 'Ετσι να ξέρουµε κι εµείς στη δωδεκαετία, που είναι ο
χρόνος ζωής των λεωφορείων, πόσα µας κόστισε το κάθε
λεωφορείο και να καταλάβουµε γιατί.
Θα περιµένω να πάρω µερικές απαντήσεις. Και στη δευτερολογία
µου, κύριε Πρόεδρε, θα επανέλθω, για να µη στενοχωριέστε κι
εσείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ευχαρίστως.
Ο κ. Αγγουράκης, ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος, έχει το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το  άρθρο  3,  που  αφορά  τα  ζητήµατα  που  καθορίζουν  το
µετοχικό  κεφάλαιο,  τις  µετοχές  κλπ.,  να  πω  ότι  είναι  ένα
επόµενο  βήµα,  κατά  τη  γνώµη  µας,  στην  κατεύθυνση  της
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ιδιωτικοποίησης και του ΟΑΣΑ και των επιµέρους ΕΦΣΕ.
Θα ήθελα, επίσης, να πω ότι µε τον τρόπο που γίνεται η διάρθρωση
των µετοχών, τελικά το δηµόσιο είναι ο ιδιοκτήτης, αν θέλετε, των
µετοχών του ΟΑΣΑ και ο ΟΑΣΑ είναι ο ιδιοκτήτης των µετοχών των
ΕΦΣΕ. Με αυτόν τον τρόπο µόνο έµµεσα το δηµόσιο είναι
ιδιοκτήτης των ΕΦΣΕ. Αυτό γίνεται διά µέσου του ΟΑΣΑ και αυτό
νοµίζουµε εµείς ότι διευκολύνει τα σχέδια ιδιωτικοποίησης.
Σ' αυτό το άρθρο καλούµε την Κυβέρνηση, προκειµένου να
αποδείξει ότι δεν έχει καµία τέτοια διάθεση, να βάλει µία προσθήκη,
που να λέει ότι οι µετοχές που ανήκουν στο δηµόσιο, δεν
µεταβιβάζονται σε ιδιώτες. Θα περιµένουµε την απάντηση του
κυρίου Υπουργού.
Στο ίδιο άρθρο υπάρχει αναφορά για το 40% των µετοχών, που
µπορούν να µεταβιβαστούν στους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης. Κι εδώ ανοίγονται δυνατότητες, έµµεσα ή και άµεσα,
ελέγχου µεριδίου των µετοχών από ιδιωτικές εταιρείες.
'Οσον αφορά το άρθρο 4, θα πω ορισµένες σκέψεις για τα
διοικητικά συµβούλια. Κατ' αρχήν, νοµίζουµε ότι δεν είναι τυχαίο ότι
οι όποιες ρυθµίσεις δεν αφορούν την "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" και ούτε
την υπό σύσταση µελλοντική εταιρία, που θα εκµεταλλεύεται τις
γραµµές 2 και 3. Και σ' αυτό φυσικά η Κυβέρνηση είναι απόλυτα
ασυνεπής.
Το Μετρό µένει εκτός σχεδιασµού, αντίθετα από τις διακηρύξεις
περί συντονισµού κλπ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Το δεύτερο που έχει µία σηµασία, είναι µε ποια κριτήρια και µε
ποιες διαδικασίες ορίζονται, εν πάση περιπτώσει, οι εκπρόσωποι
του δηµοσίου στα διοικητικά συµβούλια του ΟΑΣΑ και των
θυγατρικών του εταιρειών. Υπάρχει ένα θέµα, όσον αφορά την
εκλογή των εκπροσώπων των εργαζοµένων στο διοικητικό
συµβούλιο του ΟΑΣΑ.
Ο ένας από τους δύο αντιπροσώπους εκλέγεται από τους
εργαζόµενους του ΟΑΣΑ. Ο δεύτερος εκλέγεται από το σύνολο των
εργαζοµένων, συµπεριλαµβανοµένων και των εργαζοµένων στον
ΟΑΣΑ. Αυτό είναι ένα πρόβληµα πολύ περισσότερο σε επίπεδο
µεµονωµένων ΕΦΣΕ. Υπάρχουν εκλεγµένοι εκπρόσωποι των
εργαζοµένων δυστυχώς µόνο δύο. Αλλά τουλάχιστον εκεί κάθε
ΕΦΣΕ εκλέγει τους δικούς του εκπροσώπους.
Βέβαια θα ήθελα να πω, ότι ειδικά η συγκρότηση αυτών των
διοικητικών συµβουλίων είτε του ΟΑΣΑ είτε των ΕΦΣΕ, δίνει µία
επίφαση, αν θέλετε, κύριε Πρόεδρε, και νοµικού ελέγχου. ∆εν
πρόκειται ούτε εκπρόσωπος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ο ένας ή
οι δύο ούτε οι εκπρόσωποι των εργαζοµένων να µπορούν να
επηρεάσουν σε κοινωνική κατεύθυνση, αν θέλετε, τις αποφάσεις για
την ασκούµενη πολιτική είτε για την ΕΦΣΕ γίνεται λόγος είτε για τον
ΟΑΣΑ. Το λέω αυτό, γιατί είναι ένα άλλο σηµείο της διάστασης
µεταξύ των διακηρύξεων και της πρακτικής. Υποτίθεται ότι έχουµε
να κάνουµε µε φορείς κοινής ωφέλειας. Αναρωτιώµαστε -είναι
ανώνυµες εταιρείες, είναι µετοχικές εταιρείες- πώς θα ασκείται ο
οποιοσδήποτε, έστω κλασικού τύπου κοινωνικός έλεγχος.
Επίσης είναι ένα ζήτηµα αυτό που προβλέπει η παράγραφος 10 του
άρθρου 4 ότι οι αποδοχές και οι µηνιαίες αποζηµιώσεις των
προέδρων, των διευθυνόντων συµβούλων και των µελών των
διοικητικών συµβουλίων του ΟΑΣΑ και των θυγατρικών,
καθορίζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών,
Μεταφορών και Επικοινωνιών. Πρέπει να υπάρχει µια συγκεκριµένη
διαδικασία και να µην είναι αυτά τα πράγµατα έτσι, πολύ
περισσότερο από τα στοιχεία που υπάρχουν µέχρι στιγµής, από την
εµπειρία που υπάρχει ότι αυτές οι αποδοχές είναι πάρα πολύ
υψηλές.
'Οσον αφορά το άρθρο 6 θα ήθελα να επισηµάνω ότι κανείς δεν
µπορεί να συµφωνήσει µε αυτό που αναφέρει το εδάφιο α' της
παραγράφου 2, που µπορεί να ανατεθεί το δικαίωµα του ελέγχου
για τα εισιτήρια ακόµη και σε εταιρεία είτε του ΟΑΣΑ είτε των ΕΦΣΕ.
Κατά τη γνώµη µας, είναι σαφές ότι δεν µπορεί ο έλεγχος των
εισιτηρίων να φύγει από το αντικείµενο των ΕΦΣΕ και του ΟΑΣΑ.

Επίσης είναι επιεικώς απαράδεκτες οι ρυθµίσεις στην παράγραφο
β' που έχουν να κάνουν µε αστυνοµικά µέτρα, µε πολύ υψηλό
πρόστιµο για όσους παραβάτες υπάρχουν στο θέµα του εισιτηρίου.
∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι πρέπει να υπάρχει έλεγχος, αλλά τέτοια
πράγµατα που θεσπίζονται σ' αυτόν το νόµο απ' ό,τι γνωρίζουµε
δεν υπάρχουν πουθενά αλλού. Και αυτό πολύ περισσότερο όταν η
διακίνηση των εισιτηρίων είναι αυτή που είναι. ∆εν µπορεί να γίνει
στα µέσα µαζικής µεταφοράς και µετατρέπει αυτούς που θα κάνουν
τον έλεγχο σε αστυνοµικά όργανα.
Επίσης στην παράγραφο 5 γίνεται λόγος για τη δυνατότητα
πρόσληψης µέχρι και δέκα ατόµων ως επιστηµονικό προσωπικό.
Νοµίζουµε ότι αυτή είναι µία περιττή παράγραφος. Ενδεχοµένως να
εξυπηρετεί άλλες σκοπιµότητες. Είµαστε σε θέση να γνωρίζουµε ότι
υπάρχει αρκετό επιστηµονικό προσωπικό καταρτισµένο και στις
ΕΦΣΕ και στον ΟΑΣΑ το οποίο είναι σε θέση να καλύψει τις όποιες
ανάγκες.
Είµαστε αντίθετοι µε την παράγραφο 6 του συγκεκριµένου νόµου
για τον πολύ απλό λόγο ότι έγιναν προσλήψεις από όσους
παλαιότερα ήταν στις ΣΕΠ.'Οπως είναι γνωστό ένας µεγάλος
αριθµός έχει επαναπροσληφθεί και δουλεύει στην ΕΘΕΛ. 'Οσοι
ήθελαν µπορούσαν τότε να επανέλθουν. Η συντριπτική τους
πλειοψηφία έχει επιστρέψει στις εργασίες τους. ∆εν καταλαβαίνουµε
ποια σκοπιµότητα έχει αυτή η συγκεκριµένη αναφορά.
'Ερχοµαι στην παράγραφο 8 του ίδιου άρθρου. Από κάθε άποψη
είναι απαράδεκτη, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ. Πρώτα πρώτα
υπάρχει το θέµα του τι σηµαίνει πλεονάζον προσωπικό κατά τη
δηµοσίευση του παρόντος νόµου. Φαντάζοµαι ότι ο νόµος θα
δηµοσιευθεί σε µερικές ηµέρες. Αν µπορούσατε να µας πείτε πιο
είναι αυτό το πλεονάζον προσωπικό θα µας βοηθούσατε. Και αυτό
πολύ περισσότερο γιατί δεν υπάρχει περίπτωση να υπάρχει
πλεονάζον προσωπικό σ' αυτές τις εταιρείες.
∆εν υπάρχει τέτοια περίπτωση διότι απ' ό,τι γνωρίζουµε εδώ και
πέντε χρόνια δεν έχει γίνει καµία πρόσληψη. Ξέρουµε ότι από την
ΕΘΕΛ λείπουν 400-500 οδηγοί. ∆εν µπορούµε να καταλάβουµε,
πού τεκµηριώνεται η άποψη ότι υπάρχει πλεονάζον προσωπικό.
Υπάρχει εδώ το τεράστιο θέµα των οργανισµών, των
οργανογραµµάτων. Αυτοί οι οργανισµοί θα καταρτιστούν βάσει της
παραγράφου 15 αργότερα. Εδώ είναι ένα θέµα βάσει ποιων
κριτηρίων καθορίζεται το όποιο πλεονάζον προσωπικό. Βεβαίως
δεν θα µπούµε καν στη συζήτηση των λεπτοµερειών που αφορά
αυτό το κεφάλαιο, διότι όπως είπα και πριν δεν υπάρχει τέτοια
περίπτωση.
'Οσον αφορά τις αποσπάσεις, είναι η παράγραφος 9 εδάφιο β'.
Βέβαια αυτό που κάνει ιδιαίτερα εντύπωση είναι το γεγονός ότι
µπορούν να γίνονται αποσπάσεις από ΕΦΣΕ στον ΟΑΣΑ και
αντιστρόφως χωρίς την καταβολή οποιασδήποτε αποζηµίωσης,
µετά από σύµφωνη γνώµη του διευθύνοντος συµβούλου του ΕΦΣΕ
κλπ. Αυτό είναι αδιανόητο και απαράδεκτο.
Στην περίπτωση του Ελαιώνα, νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν
λέχθηκε όλη η αλήθεια τουλάχιστον στην επιτροπή. Είναι σαφές ότι
υπάρχει µια προσπάθεια επέκτασης. Eίδα πάλι την εισηγητική
έκθεση µε µεγάλη προσοχή, όπου γίνεται λόγος και εκεί του χώρου
για τα λεωφορεία, αλλά µας διαβεβαιώσατε ότι δεν γίνεται λόγος για
επέκταση, αλλά γίνεται λόγος να µείνει το αµαξοστάσιο στις
διαστάσεις που έχει και γι' αυτό πρέπει να υπάρξουν παραβιάσεις
των συγκεκριµένων προεδρικών διαταγµάτων. Eµείς όµως
διαφωνούµε για τους λόγους που έχουµε ξαναπεί, ή δηλαδή θα
υπάρχουν µέτρα προστασίας του περιβάλλοντος ή όχι.
Οπωσδήποτε µπορούµε να σκεφθούµε λύσεις και µην
οχυρωνόµαστε πίσω από το επιχείρηµα ότι παντού οι σταθµοί είναι
στο κέντρο της πόλης, γιατί θα πούµε και εµείς ότι πουθενά αλλού ο
µισός πληθυσµός δεν ζει σε µια πόλη, όπως είναι η περίπτωση της
χώρας µας.
Θέλω,  επίσης,  να  αναφερθώ  στο  θέµα  των  ρυθµίσεων  του
ταµείου  των  εργαζοµένων  στους  ΗΛΠΑΠ.  Πρόκειται  για  µια
απαράδεκτη  ρύθµιση,  που  µειώνει  την  υποχρέωση  δηµοσίου
από  το  6,2%  στο  5,1%.  Αυτό  µε  τα  στοιχεία  των  εργαζοµένων
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θα τινάξει στον αέρα το συγκεκριµένο ταµείο, και γι' αυτό θεωρούµε
απαράδεκτη τη ρύθµιση, γιατί έχουµε υπόψη µας µια πληροφορία
που λέει ότι υπάρχει εµπιστευτικό έγγραφο του διευθύνοντος
συµβούλου των ΗΛΠΑΠ, ότι πρέπει να χρεoκοπήσει το ταµείο για
να ενταχθεί στο ΙΚΑ. Αν µπορείτε, να την επιβεβαιώσετε ή να τη
διαψεύσετε αυτήν την πληροφορία, θα ήταν σηµαντικό για µας.
'Ηθελα τελειώνοντας µία επισήµανση να κάνω, όσον αφορά την
"ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ". Είναι στο άρθρο 7 και γίνεται λόγος για το
γεγονός, ότι η "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" θα εξακολουθεί και στο µέλλον να
είναι υπεύθυνη έναντι της αποπληρωµής των υφισταµένων ή
µελλοντικών δανείων από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.
Αν µπορούσε ο κύριος Υπουργός να µας δώσει µία τάξη µεγέθους,
ποια είναι αυτά τα ποσά, για να µπορούµε να καταλάβουµε τελικά,
τι είδους πολιτική κοµίστρου γίνεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Αλφιέρη έχει το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Θα κάνω µία γενική αναφορά ότι η έλλειψη
θεσµοθετηµένων πόρων για επενδύσεις βάζουν σε κίνδυνο τα
επιχειρησιακά προγράµµατα, αν και αυτά έχουν µπει από µόνα τους
µε τη µελλοντική τροπολογία που έχει κατατεθεί εδώ στο
Κοινοβούλιο, τη 2414, που ακυρώνει µία µεγάλη ιστορία.
'Οσον αφορά τις µετοχές των ΟΤΑ, πιστεύουµε ότι πρέπει να είναι
δωρεάν, γιατί ξέρουµε ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση σήµερα δεν έχει
πόρους, υποδοµές, ούτε µηχανισµούς, για να στηρίξει αυτό το
εγχείρηµα.
Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι από τη µεριά του ΟΑΣΑ θα µπορούσαν να
δοθούν οι µετοχές δωρεάν και ο µηχανισµός στήριξης αυτού του
εγχειρήµατος.
'Οσον αφορά το άρθρο 4, υπάρχουν αρκετά ερωτηµατικά για τις
προθέσεις της Κυβέρνησης, σε ό,τι αφορά τα διοικητικά συµβούλια.
Πρώτα απ' όλα είχα πει και το πρωί ότι η προκήρυξη και η επιλογή
του διευθύνοντα συµβούλου του ΟΑΣΑ δεν γίνεται µε κανένα
κριτήριο. Καλό θα ήταν να ξέρουµε ποια είναι αυτά τα κριτήρια, γιατί
συνήθως τα κριτήρια αυτά που επικρατούν, είναι τις περισσότερες
φορές καθαρά κοµµατικά.
Το δεύτερο θέµα είναι ότι τη στιγµή που µιλάµε για περικοπές και
που αυτό το νοµοσχέδιο, υποτίθεται, ότι έχει κατατεθεί εδώ για να
γίνουν περικοπές, για να ρυθµίσουµε λίγο τα οικονοµικά κλπ., από
την άλλη µεριά έχουµε µία πλειάδα συµβούλων σε υψηλό
οικονοµικό status, οι οποίοι δεν ξέρω, κύριε Υπουργέ, τι
εξυπηρετούν! ∆εν εξυπηρετούν πρακτικά διάφορα πράγµατα.
Προφανώς θα εξυπηρετούν κάποιες ανάγκες της Κυβέρνησης, από
τη µία µεριά µε το ν. 2190 να υπάρχει ένας έλεγχος και ένα κλείσιµο
στο διορισµό των υµετέρων και από την άλλη µεριά σαν
εκπρόσωποι κάποιου διοικητικού συµβουλίου να µπορούν να
καλύπτουν αυτές τις ανάγκες.
Πάντως, εδώ µπαίνει το θέµα, αυτοί οι εκπρόσωποι, αυτοί οι
πρόεδροι -πώς να τους πούµε- µε ποια κριτήρια θα
προσλαµβάνονται και ποιο θα είναι το µάξιµουµ των αποδοχών
τους. Γιατί δεν µπορούµε να µιλάµε σήµερα, τη στιγµή που
στήνουµε τους εργαζόµενους στον τοίχο και ζητούµε να κάνουν
θυσίες για αµοιβές πάνω από δύο εκατοµµύρια (2.000.000)
δραχµές. Και αφού οι επιχειρήσεις έχουν γίνει θυγατρικές, τι
χρειάζονται αυτοί οι πρόεδροι;
Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτό το ζήτηµα πρέπει να το επανεξετάσετε και
να µην υπάρχει αυτή η άνεση διορισµών, µάλιστα σε υψηλόβαθµο
επίπεδο!
Υπάρχει και ένα άλλο θέµα, που αφορά τους συνεργαζόµενους του
ΟΑΣΑ, για τις θυγατρικές τους εταιρείες, οι οποίοι εκλέγονται από
όλους τους εργαζόµενους.
Εδώ, κύριε Υπουργέ, έχω την αίσθηση ότι είναι λίγο φωτογραφική η
διάταξη. Γνωρίζουµε όλοι ποια είναι η κατάσταση και ποιος έχει τον
πρώτο ρόλο σε συνεργασία µε σας, ο κ. Κολλάς, και ευνοείται για τα
επόµενα δύο χρόνια. Καλό, λοιπόν, είναι να υπάρξει µία
εναλλακτική πρόταση. Πρώτα απ' όλα είναι δηµοκρατικά αναγκαίο
να εκπροσωπούνται και τα άλλα σωµατεία. Εάν εσείς θεωρείτε ότι
δεν υπάρχει δυνατότητα, θα µπορούσαν να εκπροσωπούνται

εναλλακτικά.
Εσείς λέτε εδώ µε την εκλογή, ότι το πιο πολυπληθές σωµατείο είναι
του κ. Κολλά. 'Αρα, λοιπόν, εάν έχουµε αυτήν την εκλογή, στερούµε
αυτόµατα στα άλλα σωµατεία τη δυνατότητα να εκφρασθούν. Καλό
είναι, λοιπόν, να εκφράζονται εναλλακτικά.
Θέλω να πω τώρα κάτι για το άρθρο 6. Στην παράγραφο 2, που
λέει για το άρθρο 2, όσον αφορά αυτό που λέει: "...ο οποίος δύναται
να αναθέσει τη δραστηριότητα αυτή στον οικείο Ε.Φ.Σ.Ε ή σε
εταιρεία αυτού", ήθελα να πω ότι ξέρετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ,
ότι για τον έλεγχο πρέπει να είναι δηµόσιος φορέας και ότι η
ιδιωτική εταιρεία απαγορεύεται. Είχαµε κάτι ανάλογο µε τα
παρκόµετρα.
'Αρα, λοιπόν, αυτό θα πρέπει να το λάβετε υπόψη σας και να µην
µπούµε πάλι σε περιπέτειες, όπως έγινε στο θέµα των
παρκοµέτρων, γιατί παραβιάζονται δικαιώµατα των πολιτών.
'Εχουµε το ζήτηµα των µετατάξεων. Είναι ένα γενικό πολιτικό
ζήτηµα, που η Κυβέρνηση το βάζει σε κάθε νοµοσχέδιο, όταν εκτιµά
αυτή, χωρίς να έχουµε κάποια µελέτη ότι υπάρχει πλεονάζον
πολιτικό και λέµε ότι θα κάνουµε µετάταξη εδώ, θα κάνουµε
µετάταξη εκεί, θα κάνουµε εκείνο και θα κάνουµε το άλλο. Είναι ένα
θέµα. Από τη µια µεριά, λοιπόν, εδώ έχουµε µετατάξεις και από την
άλλη µεριά έχουµε προσλήψεις στο "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ".
Κύριε Υπουργέ, και στις ερωτήσεις που σας κάναµε και δεν µας
κάνατε την τιµή να µας απαντήσετε και πάλι επανερχόµαστε, στο ότι
γιατί δεν προτιµούνται οι εργαζόµενοι του ΗΣΑΠ. Το λέτε, αλλά λέτε
εδώ για µεταφορά και όχι για απόσπαση.
Παρακαλώ, λοιπόν, εδώ να µπει η λέξη "απόσπαση", γιατί η
απόσπαση θέλει µαζί και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, ενώ η
µεταφορά έχει άλλη διάσταση και δεν εξασφαλίζει καθόλου τους
εργαζόµενους.
'Αρα, στο τέλος πρέπει να µπει: η µεταφορά είναι υποχρεωτική για
το πλεονάζον προσωπικό, άρα η απόσπαση είναι υποχρεωτική.
'Οσον αφορά τώρα για τους επτακόσιους -το είπαν και οι άλλοι
συνάδελφοι- πρόκειται για έναν αυθαίρετο αριθµό, χωρίς µελέτη,
χωρίς συνεργασία µε τους εργαζόµενους. Πώς το βγάζετε αυτό το
ποσοστό εσείς; 'Αρα, καλό θα είναι να γίνει µια µελέτη
συγκεκριµένα, ποιο προσωπικό πλεονάζει, πού θα πάει και µε
ποιους όρους, βάσει ποιου οργανισµού;
Θα προστατευθούν τα εργασιακά δικαιώµατα; Τώρα βέβαια αυτό
που λέω είναι ένα στοιχείο υπερβολής, γιατί αυτό το νοµοσχέδιο
κατατέθηκε για να παραβιαστούν τα εργασιακά δικαιώµατα των
εργαζοµένων.
Υπάρχει και ένα άλλο θέµα µεταφοράς εργαζοµένων από εταιρεία
σε εταιρεία. Είναι ένα θέµα που έχει σχέση µε τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων. Τους έχετε βάλει στο στόχαστρο. Νοµίζω ότι ανοίγετε
πληγές και θα αρχίσουν το ένα δικαστήριο µετά το άλλο για να
αντιµετωπιστούν αυτά τα προβλήµατα και καταργείται η εργασιακή
ειρήνη.
Στο άρθρο 11 µε τα προεδρικά διατάγµατα, κύριε Υπουργέ -το είχα
πει και στην επιτροπή, σας το λέω και τώρα- ο κόσµος εκεί
διαµαρτύρεται.
Θα καταθέσω εδώ το δελτίο Τύπου που µας έχουν στείλει και
υπογράφουν αρκετοί εξωραϊστικοί σύλλογοι, αλλά και πολιτικά
κόµµατα και µεταξύ αυτών και η τοπική οργάνωση ΠΑ.ΣΟ.Κ. και
Νέας ∆ηµοκρατίας.
Θα  το  διαβάσω:  "Σας  πληροφορούµε  ότι  µεθοδεύεται  η
παραµονή  και  η  επέκταση  του  αµαξοστασίου  λεωφορείων
Βοτανικού  ΕΘΕΛ και η  ένταξη  σε  αυτό  και  άλλων  λεωφορείων".
Με  το  άρθρο  6,  παράγραφος  11  του  υπό  ψήφιση  νοµοσχεδίου
του  Υπουργείου  Μεταφορών  βρισκόµαστε  σε  αντίθεση.  Ζητούµε
την  άµεση  ανάκληση  της  επίµαχης  παραγράφου  του  άρθρου  6
του  νοµοσχεδίου  του  Υπουργείου  Μεταφορών  και  την  πιστή
εφαρµογή  του  π.δ.  1049/95,  όπου  προβλέπεται  ότι  ο  χώρος
του  αµαξοστασίου  θα  είναι  αµιγής  χώρος  αναψυχής  και
πρασίνου.  Σε  αντίθετη  περίπτωση  θα  προβούµε  στον
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αποκλεισµό και κατάληψη του αµαξοστασίου, το οποίο βρίσκεται
δύο χιλιόµετρα από την Ακρόπολη, µέσα στην καρδιά της Αθήνας".
Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει κάποια στιγµή η Κυβέρνηση να
επιδείξει µία περιβαλλοντική ευαισθησία και να αντιµετωπίσει την
καθηµερινή ζωή του πολίτη. Αυτή η σκληρότητα που έχετε σε δύο
πράγµατα, στη µη προστασία του περιβάλλοντος και στη µη
προστασία των εργαζοµένων, είναι δύο πολιτικές που σήµερα δεν
εκφράζουν το εκσυγχρονιστικό προφίλ που εσείς θέλετε να
επιδείξετε. Αντίθετα εκφράζουν ένα άλλο νεοφιλελεύθερο και
σκληρό προφίλ. Παρακαλούµε, λοιπόν, στο άρθρο 11 να
απαλειφθεί όλο το πρώτο µέρος και προσυπογράφουµε και εµείς τις
απαιτήσεις των ανθρώπων που κάθονται σε αυτήν την περιοχή.
Θα πάµε στο άρθρο 7. Στο άρθρο 7, κύριε Υπουργέ, κάναµε
αρκετές ερωτήσεις και δεν πήραµε καµία απάντηση. Πάντως εδώ
δεν θα κάνω άλλες ερωτήσεις, διότι το να µη µας απαντάει κανείς
και να βάζουµε ερωτήσεις είναι και πονηρό.
Εµείς ξέραµε τον ΗΣΑΠ, ότι είναι µια εταιρεία που έχει µία ζωή
εκατόν τριάντα χρόνων. Ποιοι είναι οι λόγοι που εσείς δεν θέλετε το
"ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" να ενσωµατωθεί στον ΗΣΑΠ; Και εµπειρία έχουν
οι εργαζόµενοι και γνώσεις έχουν και µελέτη έκαναν, κάτι που δεν
κάνατε εσείς. Η µελέτη αυτή, λοιπόν, λέει ότι µπορούν να
συνεργαστούν και να ενταχθεί σε αυτούς το "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ",
διότι και την εµπειρία έχουν και την πείρα. Καταθέτω την πρόταση
των εργαζοµένων.
Πρέπει να σας πούµε και κάτι άλλο. Και τα πράσινα λεωφορεία κατά
καιρούς έχουν δείξει ότι οι συγκοινωνίες µας λειτουργούν πάρα
πολύ καλά και εξυπηρετούν το κοινό. Θυµάµαι ότι και ο κ. Σηµίτης
σαν Υπουργός παλαιότερα έµπαινε στα πράσινα λεωφορεία, για να
δείξει ότι είναι µία καλή κυκλοφοριακή πρόταση της χώρας µας.
Και τελειώνοντας πάω στο άρθρο 4 "ανάγκες του προσωπικού της
θυγατρικής εταιρείας", αυτό που είπα προηγούµενα. Ζητούµε,
λοιπόν, απόσπαση και όχι µεταφορά, γιατί η µεταφορά δηµιουργεί
ένα αβέβαιο µισθολογικό καθεστώς και δεν υπάρχουν καθόλου
εγγυήσεις. Κάποια στιγµή πρέπει να υπάρχει και ένα µίνιµουµ
ευαισθησίας, εξασφάλιση του µίνιµουµ των δικαιωµάτων των
εργαζοµένων.
Κύριε Υπουργέ, εµείς δεν µπορούµε να ψηφίσουµε αυτά τα άρθρα.
Το άλλο που ήθελα να πω τελειώνοντας είναι όσον αφορά τη
διαγραφή χρεών. Πολύ εύκολα τώρα τελευταία και ειδικά το
Υπουργείο σας έχει µια διάθεση να φέρει και να ψηφίσει πολλά
νοµοσχέδια, να διαγράψει πολλά χρέη.
Μπαίνει ένα ζήτηµα, κύριε Υπουργέ. ∆ιαγράφονται τα χρέη, και
όπως φαίνεται θα διαγραφούν, αλλά εγώ είµαι σίγουρη ότι σε ένα
χρόνο πάλι θα ξανάρθουµε εδώ σ'αυτήν την Αιθουσα και θα
διαγράψουµε ξανά χρέη. Πρέπει να δούµε κάποια πράγµατα και το
έχω ξαναπεί. Τη διαγραφή των χρεών ναι, τον τρόπο
δανειοδότησης των εταιρειών και µηχανισµό ελέγχου επιβολής
κυρώσεων γι'αυτούς που έχουν κακοδιαχειριστεί το δηµόσιο χρήµα.
Κάποια στιγµή, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, πρέπει να µπουν αυτά τα
τρία πράγµατα στο επίπεδο της πολιτικής συνεννόησης, για να
σταµατήσει αυτό το έγκληµα που γίνεται σε καθηµερινή βάση, να
διαγράφουµε από τη µία µεριά και να επιτρέπουµε από την άλλη
την κατασπατάληση του δηµόσιου χρήµατος. Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Στυλιανή Αλφιέρη καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. ∆ηµαράς έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εκείνο το οποίο έχουµε
παρατηρήσει και εµείς και οι περισσότεροι συνάδελφοι Βουλευτές
τα δύο αυτά χρόνια που κυβέρνηση είναι το ΠΑΣΟΚ είναι ότι
ουσιαστικά η Βουλή έχει µετατραπεί σε βιοµηχανία παρασκευής
νοµοθετηµάτων. Και είναι ένα µεγάλο πρόβληµα, ηθικό, πολιτικό
πρόβληµα, το οποίο απασχολεί όλους µας, αν και κατά πόσο,

δηλαδή, µπορεί να έχει ενδιαφέρον η διαδικασία αυτή -δεν θέτω
θέµα επί του Κανονισµού, απλά παρατηρήσεις πολιτικές κάνω- και
εάν και κατά πόσο ο τρόπος µε τον οποίον επιβάλλει συνεχώς η
Πλειοψηφία τις αποφάσεις της, έρχονται έτοιµα τα νοµοθετήµατα και
όποτε ζητάται η ονοµαστική ψηφοφορία, περνάει αυτό που η
Κυβέρνηση θέλει, έχει τελικά σηµασία για τον τρόπο µε τον οποίο
θα πρέπει κάποια στιγµή να λειτουργήσουν και οι Βουλευτές στο
Κοινοβούλιο.
Σας µεταφέρω έτσι µια παρατήρηση και µια αγωνία, η οποία δεν
διακατέχει µόνο εµένα, αλλά τη συντριπτική πλειοψηφία, αν όχι το
σύνολο των Βουλευτών του σηµερινού ελληνικού Κοινοβουλίου.
Εκείνο, το οποίο έχω παρατηρήσει κατά τη διάρκεια των δύο αυτών
χρόνων, είναι κάτι το οποίο θα είχε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, κύριε
Υπουργέ, -µε στοιχεία τα οποία θα προσκοµίσετε µε τη διαδικασία
που προβλέπει βέβαια ο Κανονισµός, θα το ζητήσω και εγώ από το
Υπουργείο Προεδρίας- να µάθουµε από τότε που έχετε ψηφίσει τα
νοµοσχέδια, που έχετε φέρει προς ψήφιση, πόσες νέες θέσεις
εργασίας διευθυντικές προβλέπονται σ'αυτά τα νοµοχέδια, ποιοι
είναι αυτοί οι οποίοι έχουν καταλάβει αυτές τις θέσεις και τι µισθούς
έχουν. 'Εχουµε την αίσθηση και την εντύπωση ότι δηµιουργείτε ένα
κοµµατικό κράτος στον κρατικό µηχανισµό, επειδή ακριβώς
µπορείτε να νοµοθετείτε και να προβλέπετε νέες θέσεις
διευθυντικές. Και µία απ'αυτές αναφέρεται και στο σηµερινό
νοµοσχέδιο, στα άρθρα που συζητούµε και τα οποία καλείται τη
Βουλή να τα ψηφίσει.
Πρέπει να σας πω από την αρχή ότι εµείς δεν θα ψηφίσουµε κανένα
άρθρο, όχι γιατί θέλουµε µ'αυτόν τον τροπο να αντιπαρατεθούµε
κοµµατικά ή αντιπολιτευτικά, αλλά γιατί δεν έχουµε πειστεί για τον
τρόπο µε τον οποίο διατυπώνετε κάποιες παραγράφους στα άρθρα
αυτά, που να αποδεικνύει και την καλή σας προαίρεση, αλλά και το
γεγονός ότι, επιτέλους, κάποτε το δηµόσιο θα πρέπει αξιοκρατικά
να λειτουργήσει.
Και αναφέροµαι συγκεκριµένα στο άρθρο 3. Υπάρχει ένας
προβληµατισµός, όπως αναφέρεται στο συγκεκριµένο άρθρο, που
έχει να κάνει µε το µετοχικό κεφάλαιο και τις µετοχές. Εκείνο το
οποίο παρατηρούµε εµείς και θα θέλαµε αν συµφωνήσετε, να
συµπεριληφθεί στο τέλος του άρθρου 3, είναι µία παράγραφος, µε
την οποία ρητά να αναφέρεται ότι οι µετοχές του δηµοσίου δεν
µεταβιβάζονται. Γιατί πολύ φοβούµεθα ότι µε αυτόν τον τρόπο, και
έτσι όπως στο νοµοσχέδιο περιγράφεται, ανοίγει η πόρτα για να
περάσουν οι ιδιωτικές επιχειρήσεις. Και για σας, θέλω να το
πιστεύω, έχει κάποια σηµασία, για το κοινωνικό σύνολο και το
δηµόσιο συµφέρον, η συγκοινωνία θα πρέπει και να αποτυπώνεται
και να φαίνεται.
Θα σταθώ για λίγο στο άρθρο 4 και στο βαθµό που είναι δυνατόν
θα επιχειρηµατολογήσω για την εκτίµηση που σας ανέπτυξα στην
αρχή της οµιλίας µου, ώστε να δούµε -και θα κάνω αυτήν την
έρευνα, θα προσπαθήσω, θα µου δώσετε τα στοιχεία βέβαια- τι έχει
γίνει µε όλα αυτά τα νέα διοικητικά συµβούλια και τους διευθυντές,
που έχουν προβλεφθεί από τα νοµοσχέδιά σας, πόσοι είναι αυτοί
και πόσο κοστίζουν στο ελληνικό δηµόσιο.
Μέγα θέµα, τεράστιο θέµα. Και σε περιόδους µάλιστα ανεργίας, κάτι
που διαπιστώνετε και εσείς -και ενώ υπάρχει η εκτίµηση που
µερικές φορές την υιοθετείτε, ότι δηλαδή έχουµε πλεόνασµα
προσωπικού που εργάζεται σε κάποιους δηµόσιους οργανισµούς-
τα νοµοσχέδια που έρχονται εδώ προβλέπουν νέες θέσεις
διευθυντικές. Πόσο κοστίζουν αυτές στο ελληνικό δηµόσιο; Θα το
µάθουµε κάποια στιγµή; Θα το µάθουµε, γιατί δεν µπορείτε να µην
απαντήσετε σε αυτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Ποιες είναι οι διευθυντικές θέσεις;
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Σας  είπα,  κύριε  Υπουργέ,  ότι  δύο  χρόνια
που  είµαι  εδώ,  έρχεται  ένα  νοµοσχέδιο  και  όλο  προβλέπονται
νέες  διευθυντικές  θέσεις.  Ο  τάδε  θα  διοριστεί  µε  απόφαση  του
Υπουργού  τάδε,  µε  απόφαση  του  Υπουργού  τάδε,  και  ο
µισθός  του  θα  ορίζεται  από  τον  Υπουργό.  'Ετσι
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δεν λέτε, ή δεν έχω καταλάβει; Αν δεν έχω καταλάβει, να το
ακούσω. Τι λέτε στο άρθρο 4, Υπουργέ µου; Ιδού λοιπόν, εσείς τα
λέτε και τα περιλαµβάνετε. "Το διοικητικό συµβούλιο του ΟΑΣΑ είναι
ενδεκαµελές. Σε αυτό µετέχουν επτά εκπρόσωποι του ελληνικού
δηµοσίου, στους οποίους περιλαµβάνεται ο προέδρος του
∆ιοικητικού Συµβουλίου, ο διευθύνων σύµβουλος, ένας
εκπρόσωπος των εργαζοµένων" και πάει λέγοντας.
"Τα διοικητικά συµβούλια των θυγατρικών εταιρειών είναι
εννεαµελή. Σε αυτά µετέχουν πέντε εκπρόσωποι του ελληνικού
δηµοσίου". Ποιοι είναι αυτοί οι εκπρόσωποι του ελληνικού
δηµοσίου, όταν λέτε ότι η επιλογή τους θα γίνει µε βάση το
ν.2414/1996; Νέες θέσεις δεν ορίζονται;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κοµµατικά στελέχη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Είναι σαφές, κύριε Γκελεστάθη, ότι περί
αυτού πρόκειται, διότι στο τέλος λέει "οι αποδοχές και οι µηνιαίες
αποζηµιώσεις των προέδρων, των διευθυνόντων συµβούλων και
των µελών του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΟΑΣΑ και των
θυγατρικών εταιρειών καθορίζονται µε κοινή απόφαση του
Υπουργών Οικονοµικών, Μεταφορών και Επικοινωνιών". Επί τη
βάσει ποιας αρχής, ποιου κανόνα δικαίου; Πού αναφέρεται στο
νοµοσχέδιο αυτό; Πόσο θα πληρωθεί, δηλαδή, ο διευθύνων
σύµβουλος; ∆εν µπορώ να καταλάβω, δεν ξέρω αν καταλαβαίνει
κανείς άλλος, ή ξέρει.
Και επιπλέον εγώ θα συµφωνούσα ακόµα κι έτσι, όπως το έχετε
διατυπώσει, εάν υπήρχε παράγραφος η οποία να διαβεβαιώνει
ρητά όποιον καλείται να αποτελέσει µέλος διοικητικού συµβουλίου
όλων των οργανισµών, που αναφέρονται, ότι δεν θα µπορεί
πουθενά αλλού να είναι µέλος διοικητικού συµβουλίου. ∆ιότι έχω
διαπιστώσει, θέµα επίσης πολιτικό, ότι πολλά από τα µέλη
διοικητικών συµβουλίων οργανισµών δηµόσιου χαρακτήρα είναι και
εδώ, είναι και εκεί, είναι και παραπέρα. Τι γίνεται µε αυτούς; Ποιοι
είναι αυτοί; Πόσοι είναι αυτοί; Εάν αναφέρετε µε σαφήνεια ότι
όποιος από αυτούς αποτελέσει µέλος των διοικητικών συµβουλίων,
δεν θα µπορεί πουθενά αλλού να είναι, δεν έχουµε κανένα λόγο να
µην πιστέψουµε στην καλή σας προαίρεση. Αλλά έτσι όπως τα
έχετε διατυπώσει όλα αυτά, έχουµε βάσιµες υπόνοιες και ανησυχίες
ότι στήνετε κοµµατικό κράτος στον ίδιο τον κρατικό µηχανισµό και
είναι πολύ επικίνδυνο για όλους µας.
Θα αναφερθώ και σε κάποιες παρατηρήσεις των εργαζόµενων
στους ΗΣΑΠ σε σχέση µε τα διοικητικά συµβούλια. Αναφέρουν ότι
υπάρχει ελλειπτικότητα στον τρόπο µε τον οποίο διατάξεις του
νοµοσχεδίου ρυθµίζουν τη σύνθεση και την ανασυγκρότηση του
διοικητικού συµβουλίου, αλλά και των άλλων διοικητικών
συµβουλίων των Ε.Φ.Σ.Ε.. Ανεξάρτητα από το αν η παράλειψη είναι
σκόπιµη ή όχι, σε κάθε περίπτωση είναι απαράδεκτο να µην
καθορίζετε εκ των προτέρων ποια θα είναι η σύνθεση του
διοικητικού συµβουλίου, ποιος θα επιλέγει και θα διορίζει τον
πρόεδρο του διοικητικού συµβουλίου.
Μία παρατήρηση θα µου επιτρέψετε ακόµα στο άρθρο 6, εκεί όπου
κατά τη γνώµη µας η διενέργεια των ελέγχων για τα περιουσιακά
στοιχεία και την εκποίησή τους εν συνεχεία, όπου κρίνεται σκόπιµο,
θα πρέπει να µένει αποκλειστικά στην αρµοδιότητα του ΟΑΣΑ και
των κατά περίπτωση Ε.Φ.Σ.Ε. Η ιδιωτικοποίηση του συστήµατος
ελέγχου, έτσι όπως τουλάχιστον διαφαίνεται και διακρίνεται από το
νοµοσχέδιο, θα µειώσει τις θέσεις εργασίας, κάτι που δεν το θέλετε
ούτε και σεις και θα πρέπει να το αντιµετωπίσετε.
Προσεγγίζοντας, λοιπόν, τα άρθρα τα οποία απασχολούν σήµερα
τη συνεδρίαση σας, δηλώνω ότι το ∆ηµοκρατικό Κοινωνικό Κίνηµα
δεν πρόκειται να τα ψηφίσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πράγµατι, έχει
ιδιαίτερη σηµασία αυτό που έθιξε ο συνάδελφος κ. ∆ηµαράς.
Εµείς, κύριε Υπουργέ, ξέρουµε ότι όταν κανείς είναι µέλος ενός
διοικητικού συµβουλίου, παίρνει µία αποζηµίωση κάθε φορά που
συνεδριάζει το διοικητικό συµβούλιο. 'Ετσι, όµως, όπως είναι
διατυπωµένη η παράγραφος αυτή και σας τη διαβάζω: "Οι

αποδοχές και οι µηνιαίες αποζηµιώσεις των προέδρων, των
διευθυνόντων συµβούλων και των µελών του διοικητικού
συµβουλίου...", αφήνετε να εννοηθεί ότι έχουν µηνιαίες αποδοχές
αυτοί οι κύριοι.
Εάν είναι κάποιος ο οποίος είναι πλήρους και αποκλειστικής
απασχόλησης, τότε σύµφωνοι. Εάν θέλετε τον πρόεδρο του
διοικητικού συµβουλίου να τον έχετε πλήρους και αποκλειστικής
απασχόλησης, να πάρει ένα µισθό. Κάθε φορά, όµως, που
συνεδριάζει, τότε θα παίρνει αποζηµίωση, άλλως είναι τιµητικές
αυτές οι θέσεις, κύριε Υπουργέ. Κάτι συµβαίνει εδώ πέρα.
Θέλω να επισηµάνω και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ. Πιστέψτε µας ότι
έχει µεγάλη σηµασία. ∆εν γίνεται, χωρίς να προσδιορίζετε τα
προσόντα των µελών αυτών, να τους διορίζετε σε οποιαδήποτε
θέση.
Ξέρετε τι συνέβη στο παρελθόν; Είχαµε στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο
της ∆.Ε.Η. έναν αγρότη από τη Θήβα. Τι να πω; ∆εν θέλω να
υποτιµήσω τον άνθρωπο, αλλά δεν µπορεί να αντιληφθεί το
αντικείµενο. Είναι µια κολοσσιαία επιχείρηση στην Ελλάδα και
κάθεται ο άνθρωπος αυτός στο διοικητικό συµβούλιο και ακούει,
ακούει, χωρίς να µπορεί να καταλάβει τίποτα.
Μα, έτσι θα λειτουργήσουµε; Είναι αδύνατον, κύριε Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Είναι εκσυγχρονιστές.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Αλίµονο αν είναι έτσι οι
εκσυγχρονιστές.
Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, δείτε αυτό το θέµα. Οι ειδικές εταιρείες
χρειάζονται γνώσεις. Προσδιορίστε προσόντα. Θα υπάρχουν
πολλοί άνθρωποι που αντιλαµβάνονται, που έχουν κάποια ειδική
προϋπηρεσία. Υπάρχουν οι συγκοινωνιολόγοι, υπάρχουν ειδικοί για
τα οχήµατα. Πάρτε έναν ειδικό, ο οποίος ξέρει, είναι έµπειρος
τεχνικός για τα λεωφορεία. Αυτόν µάλιστα, να τον βάλετε, έχει
άποψη να σας πει. Πάρτε έναν, ο οποίος είναι συγκοινωνιολόγος.
Είναι ειδικός, σπούδασε, ξέρει τι γίνεται. Πάρτε οποιονδήποτε
άλλον, αλλά να έχει σχέση µε το αντικείµενο. Εάν δεν έχει σχέση µε
το αντικείµενο, είναι µεγάλο λάθος, κύριε Υπουργέ, σπαταλάτε
χρήµατα και δεν κάνετε τίποτε άλλο.
Πέραν αυτού, έχω να επισηµάνω και κάτι άλλο. Μου φαίνονται
περίεργα πράγµατα αυτά που αναγράφονται στα άρθρα 3 και 4.
Λέτε, κύριε Υπουργέ, ότι πρόθεσή σας είναι να µεταβιβάσετε
µετοχές του ΟΑΣΑ στην Τοπική Αυτοδιοίκηση µέχρι το 40%. Πριν
πάρει, όµως, η Τοπική Αυτοδιοίκηση µετοχές, τους βάζετε στο
διοικητικό συµβούλιο. Μήπως εδώ πρέπει να δώσετε και κάποιο
κίνητρο, κατά τη δική µου την ταπεινή άποψη; Εγώ δεν είµαι
νοµικός, αλλά για να συµµετέχει κάποιος στο διοικητικό συµβούλιο
µιας κάποιας Α.Ε., όχι στη διοίκηση, όχι διευθύνων σύµβουλος, όχι
διευθυντής -γι' αυτές τις θέσεις παίρνετε οποιονδήποτε- αλλά στο
διοικητικό συµβούλιο, καλό είναι να είναι µέτοχος.
Γι'αυτό εγώ σας είπα και την άλλη φορά ότι αυτές τις εταιρείες τις
βλέπω πολυµετοχικές. Να τις µεταφέρετε, λοιπόν, στο
χρηµατιστήριο. ∆ώστε στους εργαζόµενους, δώστε στους
συνταξιούχους, εισπράξτε χρήµατα από τις µετοχές που θα
πουλήσετε, να αγοράσετε ωραιότατα υπερσύγχρονα λεωφορεία, να
µην έχει πρόβληµα και η Κυβέρνηση από χρήµατα. Να γίνουν
σωστές δουλειές, ελεγχόµενες δουλειές και να αφήσετε και τον
ΟΑΣΑ σαν ένα επιτελικό όργανο, το οποίο να δίδει τις κατευθύνσεις
και να κάνει όλα αυτά τα πράγµατα. Αυτά µπορείτε και να τα
ελέγξετε.
Εάν θεσπίσετε τους κανόνες σωστά, από εκεί και πέρα µπορείτε να
µετοχοποιήσετε και το 25%, και το 30% και το 49%. Μετοχοποιείστε
µέχρι και το 49%.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε συνάελφε, δεν είναι έτσι...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Γιατί, κύριε συνάδελφε, λάθος είναι;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Είναι σεβαστή η άποψη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: ∆εν  είναι  λάθος,  αλλά  αυτό  το
οποίο  γίνεται,  το  να  διορίζουµε  δηλαδή  στελέχη  του  κόµµατος
-µε  τέτοιες  εµπειρίες  που  έχουµε  από  το  παρελθόν-  η  ιστορία
αυτή  θα  εκφυλισθεί  σύντοµα,  κύριε  Υπουργέ.  Σας
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το είπα και σήµερα το πρωί και το πιστεύω ακράδαντα.
∆εν έχουµε δηµόσιο σαν της Γερµανίας ή της Αγγλίας. Εδώ έχουµε
άλλο δηµόσιο. Ουδείς πειθαρχεί. 'Ολοι θέλουν να ανακατεύονται,
ξέρουν δεν ξέρουν. Φθάσαµε, δυστυχώς, στο "τις πταίει". Εσείς
φταίτε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Μας καταστρέψατε τελείως,
καταστρέψατε το δηµόσιο, τα καταστρέψατε όλα. Τουλάχιστον,
πάρτε αποφάσεις, να µη συνεχιστεί η καταστροφή.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Αυτό ήθελα να επισηµάνω, κύριε Πρόεδρε. Με συγχωρείτε αν
τελείωσε ο χρόνος, τι να κάνουµε; 'Οµως, δεν µπορούµε να
διατυπώσουµε µια άποψη, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαδηµόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά στο
πρώτο άρθρο στην ενότητα αυτή που συζητάµε, στο άρθρο 3, έχω
να κάνω την εξής παρατήρηση. Βέβαια, διαφαίνεται σε όλο το
κείµενο του νοµοσχεδίου η πρόθεση της Κυβέρνησης να κρατήσει
τον κοινωνικό και δηµόσιο χαρακτήρα των συγκοινωνιών, πράγµα
για το οποίο δεν έχουµε κατ' αρχήν αντίρρηση.
Η αντίρρησή µας είναι κυρίως στο ότι τα όργανα που διοικούν
σήµερα τις συγκοινωνίες της Αθήνας απεδείχθησαν ακατάλληλα,
ανίκανα, σπάταλα, µε αποτέλεσµα και ο κόσµος να ταλαιπωρείται
και συγκοινωνίες σωστές να µην έχουµε. ∆εν έχουµε, δηλαδή,
εµπιστοσύνη στους οργανισµούς αυτούς που ιδρύονται µε το
παρόν νοµοσχέδιο, στην κατάσταση που εµφανίζονται.
'Οσον αφορά δε, τη µεταβίβαση µετοχών µέχρι 40% στους ΟΤΑ
πρώτου και δεύτερου βαθµού, νοµίζω ότι αυτό θα είναι λάθος, γιατί
όλες οι επιχειρήσεις, οι οποίες µέχρι τώρα έχουν ανατεθεί στους
οργανισµούς αυτούς, έχουν σωρεύσει µόνο ελλείµµατα και τίποτε το
καλό δεν προσέφεραν. Μη µου πείτε ότι σε πολλές χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης τα αστικά συγκοινωνιακά µέσα τα έχουν
αυτού του είδους οργανισµοί. Είπατε το πρωί σε άλλη παρέµβασή
µου ότι εκεί οι άνθρωποι έχουν άλλο ποσοστό συνείδησης, άλλη
νοοτροπία, θεωρώντας τα συγκοινωνιακά µέσα, ως ιδικά τους και
προσέχοντας αυτά, γιατί απ' αυτά ζουν.
Οι Κολλάδες, όµως, στην Ελλάδα έχουν άλλη γνώµη. Μετά τη
βάρδια το αυτοκίνητο περιέρχεται στα αζήτητα. ∆εν ενδιαφέρονται
καθόλου για τη σωστή λειτουργία των λεωφορείων, γι' αυτό και δεν
έχουµε σωστές συγκοινωνίες, αλλά αντίθετα έχουµε ελλείµµατα και
ταλαιπωρία.
Στο άρθρο 4 αναφέρονται οι αρµοδιότητες γενικά του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου του ΟΑΣΑ και των ΕΦΣΕ. Εδώ φαίνεται πεντακάθαρα
ότι ο συντάκτης του νοµοσχεδίου έχει µια πλήρη σύγχυση στην όλη
δοµή του. Αν συγκρίνει κανείς το άρθρο 4 µε το άρθρο 2, µάλλον
καταλήγει στο συµπέρασµα ότι ένα από τα δύο δεν χρειάζεται.
Ποιες είναι οι αρµοδιότητες του ΟΑΣΑ; Εδώ θα µπορούσαν να είχαν
µπει εξειδικευµένα και οι αρµοδιότητες του διοικητικού συµβουλίου,
γιατί ο ΟΑΣΑ και οι ΕΦΣΕ, δεν διαφέρουν σε τίποτε στο διοικητικό
συµβούλιο. Είναι τα όργανα που διοικούν και εκτελούν τις
συγκοινωνίες.
'Αρα, συσχετίζοντας το άρθρο 2 µε το αρθρο 4, βλέπει κανείς µια
φλυαρία και µια απεραντολογία, όπου κατονοµάζονται είκοσι δύο
περίπου περιπτώσεις, για τις οποίες είναι αρµόδιοι οι οργανισµοί
αυτοί. Μπορεί να πει κανείς ότι πιο χαριτωµένο είναι το άρθρο 4,
γιατί µε δυο λέξεις καταφέρνει και λέει ακριβώς, τι αρµοδιότητες
µπορεί να έχει το διοικητικό συµβούλιο. ∆ιαµορφώνει τη στρατηγική,
καθορίζει την πολιτική ανάπτυξης της εταιρείας κλπ. Αυτό θα
µπορούσε να είχε ειπωθεί και στο άρθρο 2, για να ξεφύγουµε απ'
αυτήν την απέραντη περιπτωσιολογία, η οποία µπορεί να
δηµιουργήσει πάρα πολλές παρεξηγήσεις κατά την εφαρµογή του
νόµου, δεδοµένου ότι ο καθένας καταλαβαίνει ότι, όταν φθάνουµε
σε τέτοια εξαντλητική απαρίθµηση, πάντα ο εφαρµοστής του νόµου
συµπεραίνει ότι ο νοµοθέτης θα µπορούσε δηλαδή να συµπεριλάβει
και εκείνο, άρα, αφού δεν το έκανε, δεν ηθέλησε.
Συνεπώς η περιπτωσιολογία αυτή, η οποία µοιάζει µε καταστατικό
απλού σωµατείου του Αστικού Κώδικα, είναι από νοµοθετικής

πλευράς τελείως απαράδεκτη.
Επίσης απαράδεκτη είναι και η διατύπωση των διατάξεων του
άρθρου 6, όπου πρόκειται περί ενός µικρού µυθιστορήµατος, µιας
νουβέλας, ενός µικρού διηγήµατος, θα έλεγε κανείς, όπου
ανακατεύονται όλα τα θέµατα σ' αυτό το άρθρο. Υπάρχουν θέµατα
για το προσωπικό και για τη µεταβίβαση ορισµένων υπηρεσιακών
στοιχείων προς τους νέους οργανισµούς. Επίσης, εδώ
ανακατεύονται ακόµη και τα πρόστιµα, που πρέπει να επιβάλλονται
στους παραβάτες, που δεν καταβάλλουν το εισιτήριο.
Από νοµοτεχνικής πλευράς, κύριε Υπουργέ, απορώ, γιατί δεν
βρέθηκε ένας νοµικός, να τακτοποιήσει αυτό το κείµενο. Τι πείραζε,
δηλαδή, αν ήταν και τρία-τέσσερα νούµερα παραπάνω, ώστε να
εµφανίσουµε ένα πληρέστερο νοµοτεχνικά κείµενο, διότι δεν µπορεί
σε ένα άρθρο, που έχει τον τίτλο "Λοιπές ∆ιατάξεις", εκεί να
σωρεύονται όλες αυτές οι διατάξεις, οι οποίες δεν συγγενεύουν και
µεταξύ τους, διότι αναφέρονται σε διάφορα αντικείµενα.
Τέλος δε, αξίζει να λεχθεί ότι το άρθρο 7, "Εκµετάλλευση Αστικού
Ηλεκτρικού Σιδηροδρόµου", θα έπρεπε νοµοτεχνικά να προηγηθεί
από το άρθρο 6, διότι είναι ένας οργανισµός και αυτός που θα
προκύψει λίαν προσεχώς, όπως είναι ο ΟΑΣΑ και οι ΕΦΣΕ.
'Επρεπε εκεί να εξαντληθεί το θέµα νωρίτερα και µετά να µπει το
κεφάλαιο περί λοιπών διατάξεων, το οποίο είναι πιο γενικευµένο και
αφορά περισσότερες ρυθµίσεις.
Αυτά ήθελα να πω από νοµοτεχνικής πλευράς. Είναι ώρα να το
πράξετε και τώρα, δηλαδή να µεταφερθεί το άρθρο αυτό µπροστά
και να πάνε οι λοιπές διατάξεις µετά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε προηγούµενη
συνεδρίαση, που είχα διαµαρτυρηθεί για τον τρόπο που γίνεται το
νοµοθετικό έργο, ιδίως τα τελευταία χρόνια στην Αίθουσα αυτή, είχα
τονίσει ότι δεν συµφωνώ µε τη συζήτηση των άρθρων οµαδικά. Μου
είχατε συστήσει να δηλώνω τη διαφωνία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Οταν λαµβάνεται η
απόφαση, αλλά όχι µετά τη λήψη της απόφασης.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Επειδή και σήµερα το ίδιο συνέβη, σας
είπα τότε, αν δείτε τα Πρακτικά, ότι "και να το λέµε, δεν
ακουγόµαστε". 'Επρεπε λοιπόν σήµερα να διαφωνήσω
διακόπτοντας, παραβιάζοντας τουτέστιν τον Κανονισµό. 'Αρα,
λοιπόν, προστασία δεν υπάρχει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Είχατε δικαίωµα, όταν ο
Πρόεδρος ανεφέρθη στην απόφαση, να πείτε ότι µειοψηφείτε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Εδώ γινόταν "χάβρα", σήµερα ήταν
"µπάχαλο" η Βουλή, κύριε Πρόεδρε. ∆εν ήταν Βουλή αυτή, ούτε
"χάβρα των Ιουδαίων" να ήταν. Φαίνεται ότι έπρεπε να είναι, όπως
είπα, ασορτί µε το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Μιλήστε επί της ενότητας
των άρθρων, σας παρακαλώ.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Γι'αυτό λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, δηλώνω
από την αρχή ότι είµαι αντίθετος σ'αυτήν την τακτική και θα
παρακαλέσω κάποιοι να αρχίσουν να σέβονται τον Κανονισµό.
Τρεις-τέσσερις παρατηρήσεις θέλω να κάνω και αν θελει ο κύριος
Υπουργός, ας δώσει κάποια απάντηση, γιατί το πρωί δεν
καταδέχθηκε να δώσει απάντηση, όταν τον ρωτούσα επιµόνως
πόσα χρήµατα, εν πάση περιπτώσει, είναι αυτά, τα οποία χαρίζει η
Κυβέρνηση στους άθλιους Κολλάδες. Πήρα µια απάντηση µε
παραποµπές σε άρθρα.
Εγώ θέλω τον αριθµό τον συγκεκριµένο. Είναι εξακόσια
δισεκατοµµύρια, είναι εννιακόσια τριάντα οκτώ, είναι εννιακόσια
τριάντα, είναι ένα τρισεκατοµµύριο; Πόσα είναι; Τέλος πάντων, δεν
πήρα απάντηση. ∆εν ξέρω τώρα αν θα πάρω.
Στο  άρθρο  3  παράγραφος  1  λέει  το  νοµοσχέδιο  ότι  η
αποτίµηση  των  περιουσιακών  στοιχείων  γίνεται  κατά  παρέκ-
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κλιση των διατάξεων του 2190/20 περί ανωνύµων εταιρειών. Θέλω
µια απάντηση πειστική, για το λόγο που γίνεται αυτή η παρέκκλιση.
Ανώνυµος εταιρεία είναι και ο ΟΑΣΑ. Ο ν.2190/20 για τις ανώνυµες
εταιρείες µιλάει. Γιατί αυτή η παρέκκλιση; Για άλλες ατασθαλίες;
Αυτό είναι το ερώτηµά µου ή, αν θέλετε, η υποψία µου. Βγάλτε µου
αυτήν την υποψία.
Στο άρθρο 4 προβλέπεται η σύσταση των ∆ιοικητικών Συµβουλίων
του ΟΑΣΑ και των ΕΦΣΕ.
Θέλαµε έναν προσδιορισµό των αποδοχών των προέδρων και των
διευθυνόντων συµβούλων του Ο.Α.Σ.Α. και των Ε.Φ.Σ.Ε., διότι το
κακό παράγινε. Οι Βουλευτές κατηγορούνται γι' αυτά που
κατηγορούνται, αλλά τα οφέλη τα νέµονται οι διοικητές των
Οργανισµών µε τέσσερα και πέντε εκατοµµύρια (4.000.000-
5.000.000) δραχµές και συντάξεις και αυτοκίνητα και ιδιαιτέρες και
τα υπόλοιπα να µην τα αναφέρουµε. 'Εχουν οι συνάδελφοι κατά
καιρούς καταθέσει εδώ στοιχεία, που είναι πράγµατι εξοργιστικά.
Θέλαµε να µας δώσετε µία εικόνα, πού θα κινούνται αυτές οι
αποδοχές, σε ποια επίπεδα.
Και µία δεύτερη ερώτηση στο ίδιο άρθρο. Μια και η συντριπτική
πλειοψηφία διορίζεται από το δηµόσιο -και ορθώς στο συγκεκριµένο
σηµείο, εγώ δεν είµαι άδικος- θέλαµε να µας πει ο κύριος
Υπουργός, µε ποια κριτήρια διορίζονται αυτά τα άτοµα.
Το άρθρο 6, παράγραφος 1, λέει ότι η εκποίηση γίνεται χωρίς ή µε
τη διαµεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ. Γιατί αυτό το διαζευτικό "µε ή
χωρίς" τη µεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ.; Εγώ θα έλεγα σαφώς µε τη
µεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ. Γιατί αυτή η διακριτική ευχέρεια; Για
ποιον αφήνεται αυτή η διακριτική ευχέρεια;
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, έχει πει ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής ότι θα
µιλήσουµε µε µία µικρή ανοχή. Εγώ στη µικρή ανοχή θα
σταµατήσω.
Λοιπόν, ερωτώ: Γιατί αυτό το διαζευτικό "µε ή χωρίς" τη
διαµεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ.; Εγώ θα παρακαλούσα να έχω µία
διευκρίνιση παρ' ότι η πρότασή µου είναι σαφής, να είναι µε τη
µεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ.
Στο ίδιο άρθρο οµιλείτε για το πλεονάζον προσωπικό. 'Εχω τη
γνώµη ότι για να λέτε ότι υπάρχει πλεονάζον προσωπικό, έχετε
κάνει κάποια µελέτη, ξέρετε τι σας γίνεται και, εποµένως, µπορείτε
να µας πείτε ποιος είναι αυτός ο αριθµός του πλεονάζοντος
προσωπικού, τι ειδικοτήτων είναι και µε ποια κριτήρια το κρίνετε
αυτό το προσωπικό πλεονάζον.
Αυτά, κύριε Πρόεδρε, και θα παρακαλούσα να τύχω απαντήσεως
από τον κύριο Υπουργό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητούµε τη δεύτερη
ενότητα των άρθρων. Ξεκινώντας από το άρθρο 3, που αναφέρεται
στο µετοχικό κεφάλαιο και καθορίζει όλες τις σχετικές λεπτοµέρειες,
διαπιστώνουµε ότι έρχεται να ξεκαθαρίσει αυτήν τη δοµική
συγκρότηση που πραγµατοποιεί µέσα στο γενικό σύστηµα που
επιλέγει ο νοµοθέτης, να την προικοδοτήσει και µε ανάλογες
προϋποθέσεις προσωπικού και υλικού, µε την ευρεία έννοια
νοουµένου.
Οι µετοχές του Ο.Α.Σ.Α. ανήκουν στο δηµόσιο, το οποίο ασκεί και
τις αρµοδιότητες της γενικής συνέλευσης. Και οι µετοχές των
θυγατρικών των Ε.Φ.Σ.Ε. ανήκουν ή µεταβιβάζονται στον Ο.Α.Σ.Α.
Η παράγραφος 5 του άρθρου 3 νοµίζω ότι είναι µια µε προοπτική
διάταξη, µε την οποία µπορεί µε προεδρικό διάταγµα το δηµόσιο να
µεταβιβάζει µέχρι το 40% των µετοχών του Ο.Α.Σ.Α. στους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α' και Β' βαθµού. Και λέγω ότι
έχει προοπτική, γιατί δεν µπορεί να στεγανοποιηθεί µέσα σε ένα
σύστηµα που, όταν ολοκληρώσει τη λειτουργία του και αρχίζει να
αποδίδει, να µην µπορεί µε ευελιξία να απλώσει και την
αποκέντρωσή του. Είναι µία προοπτική αποκέντρωσης.
∆εν ξέρω αν ερµηνεύω σωστά το βαθύτερο πνεύµα του νοµοθέτη,
αλλά όταν ολοκληρωθεί η όλη προοπτική και αρχίσει να λειτουργεί ο
ΟΑΣΑ µε τις προϋποθέσεις απόδοσης, όπως εκφράζεται στο

σύνολο των διατάξεων του νοµοσχεδίου, όταν δηλαδή το
συγκοινωνιακό έργο πραγµατώσει την απαίτηση του λαού µας για
ποιότητα και πληρότητα, πιστεύω ότι πρέπει να έχει την ευελιξία για
µια αποκέντρωση του όλου συστήµατος.
Βασικό κριτήριο βέβαια των µετοχών, που µπορούν να αποδοθούν,
είναι το πληθυσµιακό στοιχείο. Τα διοικητικά συµβούλια νοµίζω ότι
µειώνονται -για να µη µακρηγορώ- σε σχέση µε τα υφιστάµενα. Θα
ήθελα ο κύριος Υπουργός να µας απαντήσει.
Εποµένως υπάρχει ένα πνεύµα τάξεως, περιστολής, ένα πνεύµα
οικονοµίας, που είναι βασική προϋπόθεση για να πετύχει το όλο
σύστηµα.
Στο άρθρο 6 θίγονται ορισµένες διατάξεις για την εκποίηση του
υλικού, για τους ελέγχους καταβολής εισιτηρίου µε τις διαδικασίες
που περιγράφονται.
Προχωρώ στην παράγραφο 5, που αναφέρεται στο ειδικό
επιστηµονικό προσωπικό. ∆εν πρόκειται περί ειδικών συµβούλων.
Αν πρόκειται περί ειδικών συµβούλων, έχω και εγώ σοβαρές
ενστάσεις. Αν πρόκειται περί αναγκαίου επιστηµονικού
προσωπικού, αφού γίνεται µία γενική αναδόµηση στο σύστηµα και
προσλαµβάνει πλέον -µε την τεχνολογία της εποχής- µία άλλη
ελπίδα λειτουργίας, αναµφισβητήτως θα χρειάζεται και θα έχει
µελετηθεί κάτι τέτοιο.
Υπάρχουν άραγε συγκοινωνιολόγοι, κύριε Υπουργέ, µέσα στο
σύστηµα; Υπάρχουν άλλες ειδικότητες, µε τις οποίες πρέπει να
προικοδοτηθεί το νέο σύστηµα;
Πιστεύω, λοιπόν, ότι η διάταξη της παραγράφου 5 του άρθρου 6
έχει αυτήν την έννοια και όχι την προικοδότηση µε συµβούλους για
κοµµατικό βόλεµα και τα γνωστά συναφή.
Θα πω δυο κουβέντες και για το πλεονάζον προσωπικό. Πιστεύω
ότι έχει γίνει η εκτίµηση του αναγκαίου προσωπικού και η εκτίµηση
του προσωπικού που δεν χρειάζεται. Το όριο των επτακοσίων
ατόµων θα έχει βγει ύστερα απο εκτίµηση του αναγκαίου και
υπάρχοντος προσωπικού. Η σύγκριση αυτών των δύο µερίδων
οδηγεί στην εκτίµηση ότι κάποιο προσωπικό που περισσεύει -και
αυτό θα είναι το µέγιστο µέχρι επτακόσιους- θα πρέπει να µεταταγεί
σε άλλους κλάδους, Υπουργεία, ΟΤΑ, νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
δικαίου κλπ. Καλώς υπάρχει αυτή η πρόβλεψη. Πρέπει να υπάρξει
µία τάξη, να λειτουργήσει το σύστηµα µε τις καλύτερες
προϋποθέσεις συνδυασµού, δυνατοτήτων, υποχρεώσεων,
προσωπικού, ποιότητας και ποσότητας, ώστε µε νέες
προϋποθέσεις να απαγκιστρωθεί, να απαλλαγεί απο τα
µειονεκτήµατα του παρελθόντος και, επιτέλους, να δούµε στην
Αθήνα συγκοινωνίες, που θα σέβονται τον πολίτη, τα προβλήµατά
του και θα εξυπηρετούν τις ανάγκες του.
Τώρα θα πω δυο κουβέντες -και τελειώνω- για την εθελουσία έξοδο.
Καλώς προβλέπεται εθελουσία έξοδος.
Μία λύση στις συµπιεσµένες καταστάσεις προσωπικού, για να µην
πεταχτούν στο δρόµο, ή για να µη µεταταγούν σε άλλους κλάδους
της δηµόσιας διοίκησης, µε όλα τα µειονεκτήµατα που έχει η
περίπτωση. Και έχει µειονεκτήµατα, η αλλαγή της θέσεως εργασίας.
Είναι το πιο δύσκαµπτο στοιχείο, είναι εις βάρος της αποδόσεως
του εργαζοµένου- αρχικά τουλάχιστον. Είναι λύση η εθελουσία
έξοδος. Αυτό έχει γίνει επανειληµµένως στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση απ'
όλες τις Κυβερνήσεις και νοµίζω ότι είναι επιτυχής αυτή η
πρόβλεψη.
Ψηφίζω, λοιπόν, τα συγκεκριµένα άρθρα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  µε  το  άρθρο  3
καθορίζεται  το  µετοχικό  κεφάλαιο  του  ΟΟΣΑ  και  των
Εκτελεστικών  Φορέων  Συγκοινωνιακού  'Εργου.  Οι  µετοχές
παραµένουν  στο  δηµόσιο  και  οι  επιχειρήσεις  εξακολουθούν  να
είναι  κρατικές.  Παρέχεται  η  δυνατότητα  να  µεταβιβαστούν  µε
Προεδρικό  ∆ιάταγµα  µετοχές  του  ΟΟΣΑ  µέχρι  ποσοστό  40%
στους  Ο.Τ.Α.  Α'  και  Β'  βαθµού.  Οι  µετοχές  του  ΟΟΣΑ  και  των
φορέων  παραµένουν  στο  ∆ηµόσιο.  Οι  µεν  του  ΟΟΣΑ
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στο Ελληνικό ∆ηµόσιο, οι δε των Εκτελεστικών Φορέων
Συγκοινωνιακού Εργου στον ΟΟΣΑ. Η δυνατότητα να
µεταβιβαστούν µετοχές του ΟΟΣΑ µέχρι ποσοστού 40% στους
Ο.Τ.Α. Α' και Β' βαθµού, µόνον θεωρητική αξία έχει, αφού και µε τον
ν. 2175/93, άρθρο 2 παράγραφος 3, υπάρχει αυτή η διάταξη που,
όπως γνωρίζουµε όλοι µας, πέρασαν πέντε χρόνια, κατέστη
ανενεργός και βεβαίως απορούµε, γιατί επαναλαµβάνεται πάλι στο
υπό συζήτηση νοµοσχέδιο.
Αλλά τι τεχνάσµατα είναι αυτά, κύριε Πρόεδρε, τι ποµφόλυγες είναι
αυτές; Ποιον προσπαθεί η Κυβέρνηση των εκσυγχρονιστών του κ.
Σηµίτη να κοροϊδέψει; Εµάς εδώ, στην Αίθουσα αυτή, δεν µπορεί να
µας κοροϊδέψει. Το λαό πλέον δεν µπορεί να τον κοροϊδεύει. Θέλει
να αυτοκοροϊδεύεται; Ποιος Ο.Τ.Α. θα πάρει µετοχές των αστικών
συγκοινωνιών, µε αυτήν την κατάσταση που επικρατεί στις
επιχειρήσεις αυτές, µε τα γνωστά τεράστια ελλείµµατα και όλα αυτά
τα απαράδεκτα τα οποία σχολιάζουµε αυτές τις ηµέρες µε το υπό
συζήτηση νοµοσχέδιο;
Στο άρθρο 4, η παράγραφος 3 λέει ότι η προκήρυξη και η επιλογή
του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου του ΟΑΣΑ και των θυγατρικών
εταιρειών αυτού, γίνεται σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2414/1996.
Μα, τι εµπαιγµός είναι αυτός, κύριε Πρόεδρε; Αυτός ο νόµος είναι
µία διάταξη, η οποία θέλει να µας θυµίζει τη γνωστή παροιµία που
λέει ο λαός µας, ότι "έτρωγαν δήθεν σε µοναστήρια οι µοναχοί την
Παρασκευή ψάρια και τα ονόµαζαν χόρτα". 'Ετσι, λοιπόν, είναι
γνωστή η διαδικασία που γίνεται µε το νόµο αυτόν, απλώς είναι
ένας εξευτελισµός αυτής της νοµοθετικής ρυθµίσεως και είναι
εξευτελισµός η διαδικασία που επικρατεί...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Μήπως έτρωγαν κρέας και
το είχαν βαφτίσει ιπτάµενα οψάρια;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
Λέγω, λοιπόν, ότι επιλέγονται τα κοµµατικά στελέχη και απλώς
περιβάλλονται µε το µανδύα αυτής της διαδικασίας, η οποία βέβαια
είναι ντροπή να λέγεται πως εξακολουθεί να εφαρµόζεται. 'Εχουµε
σχολιάσει τα θέµατα αυτά και τα πρόσωπα κατ' επανάληψη στην
Αίθουσα αυτή.
Με την παράγραφο 4 ρυθµίζεται ότι η σύνθεση του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου του ΟΑΣΑ και των Εκτελεστικών Φορέων
Συγκοινωνιακού 'Εργου, γίνεται ενδεκαµελής και εννεαµελής
αντίστοιχα. Μα, αυτά είναι κατώτερα σχολιασµού στην Αίθουσα
αυτή και δεν θέλω να κατεβάσω και το επίπεδο της συζητήσεως,
κύριε Πρόεδρε.
Το άρθρο 5, επειδή είναι βασικό άρθρο, είπατε ότι θα συζητηθεί µε
το άρθρο 11.
Στο άρθρο 6 παρέχεται η δυνατότητα στον ΟΑΣΑ και στους
Εκτελεστικούς Φορείς Συγκοινωνιακού 'Εργου -είναι ωραίες
ονοµασίες αυτές, είναι του εκσυγχρονιστικού στιλ των Υπουργών
της Κυβέρνησης του κ. Σηµίτη- να εκποιούν κινητά πράγµατα µε ή
χωρίς διαµεσολάβηση του Ο∆ΥΥ, χωρίς να υπάρχει κανένα πλαίσιο
πώς θα γίνεται αυτή η διαδικασία και πώς θα διασφαλίζεται το
συµφέρον του Ελληνικού ∆ηµοσίου.
Τα πρόστιµα για τους παραβάτες καταβολής κοµίστρου αυξάνονται
από εικοσαπλάσια σε σαρανταπλάσια της τιµής του εισιτηρίου.
Απαιτείται γνώµη του ΟΑΣΑ για έργα στο οδικό δίκτυο,
αρµοδιότητας του ΟΑΣΑ. Προβλέπεται η πρόσληψη από τον ΟΑΣΑ
και τους Εκτελεστικούς Φορείς Συγκοινωνιακού 'Εργου δέκα
ατόµων ως ειδικό επιστηµονικό προσωπικό. ∆ηλαδή, οι σαράντα
Σύµβουλοι που υπάρχουν, ειδικοί και µη, στην Πολιτική Ηγεσία του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών, σε αντίθεση µε τους
τέσσερις που υπήρχαν τα προηγούµενα χρόνια επί κυβερνήσεως
Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν είναι ειδικοί επιστήµονες που να µπορούν
να συµπαρίστανται στην Πολιτική Ηγεσία του Υπουργείου
Μεταφορών και Επικοινωνιών, αλλά και στις ∆ιοικήσεις αυτών των
συγκοινωνιακών επιχειρήσεων; Πρώην µέτοχοι ΣΕΠ µε δύο παιδιά
δύνανται να προσληφθούν στην ΕΘΕΛ. Το πλεονάζον προσωπικό
του ΟΑΣΑ και Εκτελεστικών Φορέων Συγκοινωνιακού 'Εργου
δύναται να µεταταγεί σε υπηρεσίες Υπουργείων, Περιφερειών ΟΤΑ
Α' και Β' βαθµού και λοιπών φορέων του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα.

Ο αριθµός του πλεονάζοντος προσωπικού δεν µπορεί να είναι
µεγαλύτερος από επτακόσια άτοµα. Προβλέπεται επίσης η
εθελουσία έξοδος, για όσους από το πλεονάζον προσωπικό το
επιθυµούν. Σε αυτούς καταβάλλεται αποζηµίωση αυξηµένη µέχρι
ποσοστού 30% των αποδοχών που θα εδικαιούτο ο µισθωτής κατά
τη λήψη πλήρους σύνταξης. Οι ΟΤΑ µπορούν να εκτελούν
συγκοινωνιακό έργο µε αστικά λεωφορεία µέσα στα όρια τους.
'Υστερα από πέντε χρόνια, κύριε Πρόεδρε, λειτουργίας του ενιαίου
φορέα ανεκάλυψε τώρα το εκσυγχρονιστικό ΠΑ.ΣΟ.Κ. το πλεονάζον
προσωπικό στους φορείς των αστικών συγκοινωνιών; Αλλά εδώ
στο ν. 2175/93 προβλέπεται, άρθρο 4, παράγραφος 2, η µετάταξη
του προσωπικού σε υπηρεσίες του δηµόσιου τοµέα και υπήρχε
αυτά τα πέντε χρόνια πλεονάζον προσωπικό. ∆εν έγινε τίποτα. Για
ποιο λόγο επαναλαµβάνεται η διάταξη αυτή;
Με την ευκαιρία αυτή θέλω να υπενθυµίσω στο Σώµα, κύριε
Πρόεδρε, ότι το 1992 υπηρετούσαν στην επιχείρηση ΕΑΣ εννέα
χιλιάδες (9.000) εργαζόµενοι. 'Οταν επανακρατικοποιήθηκαν τα
λεωφορεία το ∆εκέµβριο 1993, ήταν έξι χιλιάδες (6.000)
εργαζόµενοι. Τώρα µας λένε ότι είναι και επτακόσιοι (700)
πλεονάζοντες. ∆ηλαδή τρεισήµισι χιλιάδες (3.500) πλεονάζοντες
ήταν το 1992, όταν η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
αποκρατικοποίησε τα λεωφορεία.
Μα, δεν είναι ντροπή να συµπεριφέρεται το ΠΑ.ΣΟ.Κ. κατά αυτόν
τον τρόπο σε εργαζόµενους ανθρώπους, που τους προσελάµβανε
τότε, για να τους εξαπατήσει να ψηφίσουν το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τώρα
τους απολύει ή τους µετατάσει σε άλλες υπηρεσίες;
Αυτό, κύριε Πρόεδρε, αποδεικνύει πώς έχει συµπεριφερθεί η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. από το 1981 µέχρι το 1989, αλλά και πως
συµπεριφέρεται εδώ και πέντε χρόνια που είναι στην εξουσία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, τελειώνετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Είχε πει ο κύριος Πρόεδρος ότι θα
υπάρξει ανοχή. 'Αλλωστε είµαι ο τελευταίος οµιλητής. Είναι έξι
άρθρα και µέσα σε πέντε λεπτά δεν µπορεί να γίνουν παρατηρήσεις
και σχολιασµοί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Kύριε Γκελεστάθη, είστε ο
µόνος που επιµένετε σε αυτό το σηµείο. Είπε ο κύριος Πρόεδρος
για κάποια ανοχή, αλλά εσείς έχετε περάσει ήδη τα οκτώ λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Επιµένω, κύριε Πρόεδρε, διότι είχα
την τιµή να διατελέσω επί τρία χρόνια Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, ολοκληρώστε
τη σκέψη σας και να τελειώνετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 8 η
περιουσία της πρώην Επιχείρησης Αστικών Συγκοινωνιών, της
ΕΑΣ, αγόρασε και τα λεωφορεία που αγόρασε ο ΟΑΣΑ, που
περιέρχονται στην "ΕΘΕΛ Α.Ε." από τον ΟΑΣΑ. Είναι η
παράγραφος 4, του άρθρου 8, η οποία λέει...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Γκελεστάθη, σας
παρακαλώ να τελειώσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε την
παράγραφο αυτή.
Θέλω να πω το εξής: Εδώ δεν µπορούµε να καταλάβουµε τι
θεσµοθετείται. Να γίνει πλήρης ενηµέρωση του Σώµατος από τον
κύριο Υπουργό, όταν θα πάρει το λόγο, για τι ιδιοκτησιακό
καθεστώς µιλάµε των νέων λεωφορείων και ιδίως των εξακοσίων
δεκατεσσάρων (614) λεωφορείων που αγόρασαν οι µέτοχοι των
ΣΕΠ, καθώς και µε ποιον τρόπο αγοράστηκαν και υπό ποίους
όρους αποπληρώνονται. Φαίνεται ότι τα λεωφορεία ανήκουν σε
ιαπωνική τράπεζα, που τα έχει παραχωρήσει µε leasing στον
ΟΑΣΑ, µέθοδος ιδιαιτέρως ασύµφορη όταν δεν υπάρχουν
φορολογικές εκπτώσεις µε τα ποσά αποπληρωµής: Πρέπει να
έχουµε ορισµένες απαντήσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Εχει εξαντληθεί ο
κατάλογος των εγγεγραµµένων και το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών.
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, τέθηκαν µία σειρά από
ερωτήµατα, όπως γιατί και πως γίνεται η εκποίηση, µε ή χωρίς τη
διαδικασία του Ο∆∆Υ. Εκείνο που προβλέπεται είναι η δυνατότητα
εκποίησης χωρίς ο Ο∆∆Υ να παίρνει όλο το κεφάλαιο. Μέχρι
σήµερα τα αυτοκίνητα, το τυχόν υλικό το οποίο δεν χρησιµοποιείται
από τον ΟΑΣΑ, τις συγκοινωνιακές εταιρείες, αλλά και
οποιονδήποτε άλλο δηµόσιο φορέα, πηγαίνει όπως γνωρίζετε στον
Ο∆∆Υ. Εκεί µένει στις αποθήκες, συνήθως για µεγάλο χρονικό
διάστηµα, κατά κανόνα απαξιώνεται και µετά εκποιείται, χωρίς η
δηµόσια επιχείρηση από την οποία προέρχεται το υλικό να
εισπράττει το αντίστοιχο έσοδο. Με το σχέδιο νόµου προβλέπουµε
το εξής: Πρώτα απ'όλα η εκποίηση µπορεί να γίνει, είτε από την ίδια
επιχείρηση είτε από τον Ο∆∆Υ, αλλά η επιχείρηση θα πρέπει να
εισπράττει το 80% του τιµήµατος. Είναι περιουσιακό της στοιχείο και
θα πρέπει να λαµβάνει και το τίµηµα το οποίο πραγµατοποιείται µε
την εκποίηση, η οποία πάντοτε γίνεται µε διαδικασίες διαγωνισµού.
∆εν υπάρχει άλλος τρόπος και οι τρόποι περιγράφονται από το
νόµο, από τις ειδικές διατάξεις που υπάρχουν γι'αυτές τις
περιπτώσεις. Και καθιερώνεται και ένα δικαίωµα του ΟΑΣΑ 20% για
τις διάφορες ενέργειες και υπηρεσίες που προσφέρει.
'Εγινε πολλή συζήτηση ότι προσλαµβάνονται σύµβουλοι. Πολύ
εύστοχα το παρατήρησε ο συνάδελφος ο κ. Σπηριούνης. ∆εν
πρόκειται περί συµβούλων, κύριοι συνάδελφοι. Πρόκειται περί
ειδικού επιστηµονικού προσωπικού, το οποίο µάλιστα
προσλαµβάνεται µε τις διατάξεις του ν. 2190, διότι οι επιχειρήσεις
αυτές σήµερα δεν έχουν ειδικό επιστηµονικό προσωπικό. Και
χρειάζεται να έχουν συγκοινωνιολόγους, οικονοµολόγους,
κοστολόγους. Αυτήν τη στιγµή δίνουµε κάποιες αρµοδιότητες.
Πρέπει να είναι σε θέση να τις εκτελέσουν. Και δεν εκτελούνται µε
το σύνηθες προσωπικό µερικές από αυτές τις αρµοδιότητες. Πρέπει
να δώσουµε την ευχέρεια.
Επίσης λέχθηκε ότι κάνουµε ένα ηθικό ατόπηµα, επειδή
τακτοποιούµε κάποιες λογιστικές εγγραφές, οι οποίες υπάρχουν
στους ισολογισµούς ΕΘΕΛ και ΟΑΣΑ. Σας παραπέµπω στην
αιτιολογική έκθεση, από την οποία βλέπετε ότι η εφορία θεώρησε
ότι εγγραφές, οι οποίες έγιναν στην ΕΘΕΛ για χρησηδάνειο
λεωφορείων και για αµοιβές προσωπικού, έπρεπε να έχουν γίνει
στον ΟΑΣΑ και τανάπαλιν. ∆ηλαδή δεν πρόκειται εδώ περί
εγγραφής που υποδηλώνει κάποιου είδους κακοδιαχείριση. Η
εφορία, επαναλαµβάνω, έκρινε ότι έπρεπε να είναι στον ισολογισµό
του ΟΑΣΑ και όχι της ΕΘΕΛ. Και γι'αυτόν το λόγο θεώρησε ότι δεν
είναι σωστά διατυπωµένες. Πρέπει να τακτοποιηθεί αυτό το ζήτηµα,
ώστε να µην υπάρχει πλέον αυτή η εκκρεµότητα.
Ετέθη το ερώτηµα, πόσο κοστίζουν τα λεωφορεία, τα οποία έχουµε
παραγγείλει. Πρέπει να σας πω ότι τα επτακόσια πενήντα
λεωφορεία κοστίζουν γύρω στα πενήντα δυόµισι δισεκατοµµύρια
δραχµές. Θα πρέπει να πω ότι από αυτά υπάρχουν αρθρωτά
λεωφορεία, υπάρχουν κανονικά δωδεκάµετρα λεωφορεία και
υπάρχουν και λεωφορεία µίντι.
Επίσης συζητήθηκε πώς µπορούν να κάνουν οι ιδιώτες έλεγχο των
εισιτηρίων. Θα µπορούσε να πει κανείς ότι µπορούν να κάνουν οι
ιδιώτες έλεγχο των εισιτηρίων, αλλά δεν προβλέπει κάτι τέτοιο το
νοµοσχέδιο. Το νοµοσχέδιο προβλέπει ότι ο ΟΑΣΑ και οι
συγκοινωνιακές επιχειρήσεις µπορούν να κάνουν έλεγχο για τα δικά
τους εισιτήρια.
Τώρα, από τις λοιπές παρατηρήσεις, που έκαναν οι κύριοι
συνάδελφοι, θα ήθελα να πω το εξής. Μερικές από αυτές που
επισηµάνθηκαν, νοµίζω ότι πρέπει να γίνουν δεκτές. Τις θεωρώ
λογικές, είναι µέσα στο πνεύµα του νοµοσχεδίου. Παραδείγµατος
χάρη, στο άρθρο 3, παράγραφος 2, επισηµάνθηκε ότι πρέπει να
πούµε πως δεν είναι µεταβιβάσιµες οι µετοχές. Εφόσον µιλούµε για
µετοχές του δηµοσίου και των Ο.Τ.Α, τούτο θα σήµαινε ότι δεν
µπορούν να µεταβιβαστούν, διότι για να µεταβιβαστούν πρέπει να
έχει παρασχεθεί αυτό το δικαίωµα από το νόµο. 'Οµως, αφ'ής
στιγµής το πνεύµα του νοµοσχεδίου και οι διατάξεις, που
υπάρχουν, αυτό επιβάλλουν, δεν βρίσκω για ποιο λόγο να υπάρχει

αµφιβολία περί αυτού του σηµείου. Γι' αυτό στο άρθρο 3
παράγραφος 2 προστίθεται ένα εδάφιο, που λέγει: "Οι µετοχές
αυτές δεν είναι µεταβιβάσιµες, πλην προς το ελληνικό δηµόσιο και
τους Ο.Τ.Α. Α' και Β' βαθµού".
Αυτό προκύπτει από το γράµµα και από το πνεύµα του νόµου. Αν
θεωρεί το Σώµα ότι εξυπηρετεί,για να έχει σαφή εικόνα, για ποιο
λόγο να µην το κάνουµε δεκτό;
Επίσης στο άρθρο 6 υπήρξε µία παρατήρηση, που αφορούσε τη
δυνατότητα να προσληφθούν διακόσια άτοµα από τους πρώην
ΣΕΠ, που είναι γονείς δύο παιδιών. Εδώ υπερίσχυε το κοινωνικό
κριτήριο.
Θα πρέπει να πω ότι αυτή η διάταξη, όπως και η τροπολογία η
οποία θα συζητηθεί -πιστεύω- αύριο, δείχνει ακριβώς το αντίθετο
απ'ό,τι ισχυριζόταν µέχρι σήµερα, µέχρι αυτήν τη στιγµή και µπορεί
να ισχυρίζεται και µέχρι αύριο, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.'Οτι
δηλαδή εµείς δεν θέλουµε να ρυθµίσουµε θέµατα ΣΕΠ κλπ.
Απεναντίας ρητά εκφράζεται αυτή η επιθυµία.
Μάλιστα, θεωρώ σωστή την παρατήρηση ότι µπορεί να υπάρχει το
κοινωνικό κριτήριο των δύο τέκνων, αλλά από τη στιγµή που θα
εφαρµοστεί ο ν.2190, βάσει αυτού θα αξιολογηθούν. Θα
πληρωθούν διακόσιες θέσεις από εκείνους που έχουν περισσότερες
ανάγκες, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.2190 που µπορεί να
σταµατήσει στα τρία παιδιά, στα δύο ή στο ένα παιδί. 'Ετσι, λοιπόν,
στο άρθρο 6, παράγραφος 6, στην πέµπτη σειρά, διαγράφουµε τη
φράση "και τυγχάνουν γονείς µε δύο (2) τουλάχιστον τέκνα".
Επίσης, κύριοι συνάδελφοι, έγινε µία παρατήρηση, που είχε να
κάνει µε τις µετατάξεις, ότι δηλαδή η διάταξη αναφέρεται σε αόριστο
χρονικό διάστηµα. Πιστεύω ότι πρέπει να διευκρινιστεί, διότι τη
θεωρώ σωστή την παρατήρηση αυτή. Στην πραγµατικότητα ισχύει
για όλη τη διάρκεια εφαρµογής του επιχειρησιακού σχεδίου και
ιδιαίτερα για το χρονικό εκείνο διάστηµα που είναι αναγκαίο να
γίνουν ενδεχόµενα µετατάξεις στο "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ". Γι' αυτό
νοµίζω ότι θα πρέπει να προβλέψουµε µια τριετία ως διάρκεια
ισχύος.
Προτείνω, λοιπόν, στο άρθρο 6, παράγραφος 8, στο τέλος να
προσθέσουµε το εξής εδάφιο: "Οι µετατάξεις, που διενεργούνται µε
τις ρυθµίσεις της παρούσης παραγράφου, ολοκληρώνονται εντός
τριετίας από της ισχύος του παρόντος νόµου" και έτσι να είναι και
αυτό σαφές.
Κύριοι συνάδελφοι, έγινε επίσης µία συζήτηση για τον Ελαιώνα.
Θέλω σε αυτό να σταθούµε και εσείς και εγώ µε ευαισθησία. Πρώτα
απ'όλα επεσήµανα, όταν συζητούσαµε και στη ∆ιαρκή Επιτροπή,
ότι δεν έχει προβλεφθεί πού θα πάνε τα αµαξοστάσια. Κάνουµε
βέβαια µία ρύθµιση εδώ και λέµε ορισµένα πράγµατα για να
ενισχύσουµε τις αστικές συγκοινωνίες, εµείς από τη δική µας οπτική
γωνία, εσείς από τη δική σας, το Κ.Κ.Ε. και ο Συνασπισµός από τη
δική τους οπτική γωνία. Από την άλλη, όµως, πλευρά, αν δεν
υπάρχουν αµαξοστάσια, δεν µπορούν να λειτουργήσουν καν οι
αστικές συγκοινωνίες. Κι εµείς πρέπει να εξασφαλίσουµε ότι θα
υπάρχουν αµαξοστάσια. Υπάρχει όµως και η αντίδραση των
κατοίκων, γιατί κανένας δεν θέλει αµαξοστάσια στην περιοχή του.
Γνωρίζετε ότι υπάρχει απαλλοτριωµένος χώρος στην Ανθούσα εδώ
και πάρα πολλά χρόνια και αµαξοστάσιο δεν µπορεί να στηθεί.
Εδώ µάλιστα υπάρχει και το εξής πρόβληµα. Μπορεί να πει κανείς,
να φύγουν από τον Ελαιώνα, να φύγουν από το ∆ήµο Αθηναίων,
από το ∆ήµο Αιγάλεω -δεν ξέρω πού ακριβώς εµπίπτει ο Ελαιώνας
και σε ποια διοικητικά όρια δήµων- και να πάνε σε έναν άλλο δήµο.
Θα κάνουµε, δηλαδή, εξαγωγή του προβλήµατος σε άλλο δήµο; Και
γιατί να το δεχθεί ο άλλος δήµος;
Υπάρχει, λοιπόν, µια ολόκληρη φιλοσοφία.
Σωστή, όµως, είναι και η φιλοσοφία, που λέει ότι εδώ πέρα έχουµε
προβλέψει κάποια πράγµατα, έχουµε προβλέψει αυτός ο χώρος να
αναπτυχθεί µε αυτή τη µορφή. Θα ήθελα να βρεθεί µια µέση λύση,
γιατί νοµίζω ότι αυτή εξοικονοµεί τα πράγµατα.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέπει να δώσουµε τη δυνατότητα, να
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παραµείνουν όπως είναι τα αµαξοστάσια χωρίς επέκταση, µέχρι να
βρεθούν χώροι αντικατάστασης και αυτό να έχει έναν ορίζοντα δέκα
ετών.
Γι' αυτό, λοιπόν, προτείνω στο άρθρο 6, παράγραφος 11, στην έκτη
σειρά, να αντικαταστήσουµε τη φράση "δεν εφαρµόζονται οι
διατάξεις αυτών των προεδρικών διαταγµάτων, ώστε οι παραπάνω
χώροι των αµαξοστασίων να παραµείνουν ως έχουν" µε την εξής
φράση: "Αναστέλλονται για δέκα έτη από της ισχύος του παρόντος
νόµου και µέχρις ότου εξευρεθούν κατάλληλοι χώροι
αµαξοστασίων, ώστε µέχρι τότε οι υφιστάµενοι χώροι να
παραµείνουν ως έχουν". Νοµίζω ότι θα µας δοθεί η δυνατότητα
µέσα σε αυτό το χρονικό διάστηµα να βρεθούν χώροι για τα
αµαξοστάσια. Να µην κάνουµε και αποβολή των αστικών
συγκοινωνιών από το χώρο τον οποίο εξυπηρετούν.
Κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις παρατηρήσεις είχα να κάνω. 'Εχω
σηµειώσει τις παρατηρήσεις αυτές ώστε, εφόσον κρίνει το Σώµα, να
προχωρήσουµε και να κάνουµε αυτές τις βελτιώσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, δεν
υπάρχει κανένα αίτηµα για δευτερολογία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να µιλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Για να µιλήσετε, κύριε
Κασσίµη, πρέπει να ζητήσετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Ζητάω το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Θα µου επιτρέψετε όµως
προηγουµένως να κάνω µια ανακοίνωση.
Οι Υπουργοί Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Εσωτερικών,
∆ηµόσιας Τάξης και Αποκέντρωσης, Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, Υγείας και Πρόνοιας, ∆ικαιοσύνης και Εµπορικής
Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Οργανωτική και λειτουργική
αναδιάρθρωση των φορέων κοινωνικής ασφάλισης και άλλες
διατάξεις".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κασσίµης έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα αρχίσω από το
τελευταίο, που είναι το θέµα του Ελαιώνα. 'Ακουσα τον κύριο
Υπουργό να λέει ότι καµιά συνοικία δεν δέχεται αµαξοστάσια. Κατ'
αρχάς, εδώ δεν µιλάµε για συνοικία, µιλάµε για τον Ελαιώνα, που
είναι κάτι τελείως διαφορετικό.
∆εύτερον, περιµένω να ακούσω τον Υπουργό ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. τον κ.
Λαλιώτη, ο οποίος έχει υπογράψει το προεδρικό διάταγµα. Ο
Ελαιώνας περιλαµβάνεται στο νόµο για την ενοποίηση των
αρχαιολογικών χώρων. Τι γίνεται; Εκεί αναφέρονται και τα
αµαξοστάσια. Εγώ δεν βλέπω να αναφερόµαστε καθόλου όµως στο
άλλο θέµα. Αναστέλλουµε µεν τα προεδρικά διατάγµατα για δέκα
χρόνια, ο νόµος όµως συνεχίζει να υπάρχει. Απλώς θα µείνουµε µε
τη λογική ότι θα εφαρµοστεί ο νόµος.
Κύριε Υπουργέ, λέτε επίσης, "δέκα χρόνια για να βρούµε άλλο
χώρο ". Μα, επτά χρόνια είναι το ένα και τέσσερα το άλλο
προεδρικό διάταγµα και δεν έχει γίνει τίποτα. Αν είναι να βρούµε,
µπορούµε να το κάνουµε και σε τρία χρόνια. Εγώ δέχοµαι το
πρόβληµα και ότι δεν έχετε κάνει τίποτα τόσα χρόνια για να βρείτε
έναν άλλο χώρο, αλλά να βάλουµε ένα λογικό χρονικό όριο που να
σας υποχρεώνει, διότι θα πείτε "αφού είναι δέκα χρόνια, γιατί να
ασχοληθώ εγώ; Μήπως θα είµαι εγώ Υπουργός αυτής της
Κυβέρνησης"; 'Ετσι τα δέκα χρόνια θα γίνουν είκοσι.
Βάλτε ένα χρονικό όριο τριών ή το πολύ πέντε ετών, για να πιεστεί
η πολιτική ηγεσία να ψάξει να βρει άλλο χώρο. ∆ιαφορετικά, µε τη
λογική ότι καµία συνοικία δεν θέλει "τι να κάνουµε, ανάγκες έχουµε"
θα πάµε στην Ακρόπολη. ∆ιότι δεν µιλάµε για συνοικία, µιλάµε για
αρχαιολογικό χώρο που δεν µπορούµε να βρούµε δεύτερο
παρόµοιο. Πέραν του περιβαλλοντικού, µιλάµε για την ιστορική
ανάγκη να διασωθεί αυτός ο χώρος.
'Ενα άλλο σηµείο, κύριε Υπουργέ, είναι το "αορίστου χρόνου" στους
συµβούλους. Ενώ σε ορισµένα θέµατα δείξατε καλή διάθεση και
πολύ σωστά, κάνατε βελτιώσεις, γι'αυτό δεν µου λέτε τίποτα. Να

είναι ορισµένου χρόνου και όχι αορίστου. Προσλαµβάνουµε
συµβούλους που παίρνουν συνολικά τριακόσια εκατοµµύρια το
χρόνο, µε σύµβαση αορίστου χρόνου και αυτό σηµαίνει ότι όποιος
θελήσει να τους διώξει, θα πρέπει να τους αποζηµιώσει. Βάλτε τους
συµβούλους µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου και κάντε τους
πενταετή σύµβαση, όσο και η διοίκηση που τους επιλέγει.
∆ιαφορετικά, η άλλη διοίκηση που θα έρθει, θα φορτωθεί τους
συµβούλους που επέλεξε η προηγούµενη.
Ακόµα και αν βγάλετε τη διοίκηση αποτυχηµένη και αν εσείς είσαστε
Υπουργός, θα έχετε δεσµευθεί µε τους συµβούλους µε σύµβαση
αορίστου χρόνου; Λυπάµαι, αλλά θα πω ότι είναι ύποπτο αυτό.
Γιατί το κάνετε; Σας είπα και πριν ότι σε καµία ιδιωτική εταιρεία,
πουθενά, δεν παίρνουν σύµβουλο µε σύµβαση αορίστου χρόνου.
Βάλτε όποιο χρόνο θέλετε, να µην ξεπερνάει όµως τη θητεία του
διοικητικού συµβουλίου που τους επιλέγει.
Θυµόσαστε την ιστορία του περίφηµου διοικητή της Αγροτικής
Τράπεζας που άλλαξε η κυβέρνηση, άλλαξε η διοίκηση και αυτός
έλεγε "δεν φεύγω, θέλω να µου δώσετε τόσα εκατοµµύρια
αποζηµίωση"; Αυτά είναι ντροπής πράγµατα και δεν πιστεύω ότι
αυτή είναι η πρόθεσή σας.
Αν όµως δεν το προσδιορίσετε να είναι µε σύµβαση ορισµένου
χρόνου, εκεί θα καταλήξουµε. Ελπίζω και περιµένω να απαντήσετε
για να κάνετε αυτήν τη διόρθωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Φωτιάδης έχει το
λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, όντως υπάρχει
πρόβληµα για να µεταθέσουµε τα αµαξοστάσια. Τα αµαξοστάσια
πρέπει να είναι κοντά στην πόλη, ώστε τα λεωφορεία να µπορούν
πιο γρήγορα να φθάνουν στους σταθµούς και να εξυπηρετούν έτσι
το κοινό. 'Οµως, ο Ελαιώνας είναι µια περιοχή που αν αξιοποιηθεί
κατάλληλα, θα αποτελέσει µία όαση πρασίνου και αναψυχής για
τους Αθηναίους αλλά και για την ενοποίηση των αρχαιολογικών
χώρων. 'Ηδη προβλέπεται στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Χωροταξίας.
Θα πρέπει νοµίζω άµεσα ο Ελαιώνας -τα δέκα χρόνια ίσως είναι
πολλά, µπορεί να βρεθεί πιο γρήγορα άλλος χώρος- να
αποδεσµευθεί και να αξιοποιηθεί κατάλληλα. ∆ιότι από όσα
γνωρίζω, νοµίζω ότι ήδη γίνονται σχέδια από το Υπουργείο
ΠΕΧΩ∆Ε.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: 'Εχουν τελειώσει τα σχέδια. 'Εχει
τελειώσει και η τρίτη φάση.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Ειπώθηκε από πολλούς συναδέλφους
ότι στο άρθρο 3 του σχεδίου νόµου δίνεται η δυνατότητα
ιδιωτικοποίησης µέρους των συγκοινωνιών. Νοµίζω ότι δεν είναι
σοβαρά πράγµατα αυτά για να λέγονται. Σε ποιο σηµείο του
σχεδίου φαίνεται αυτό; Νοµίζω ότι µπορώ να απαντήσω. Σε κανένα.
Το σχέδιο νόµου αναφέρεται µόνο στην παραχώρηση του 40% στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου και δεύτερου βαθµού και τίποτα
παραπάνω. Αυτό µπορώ να πω ότι το εγγυάται η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ που το 1994 επανέφερε το ισχύον καθεστώς της δηµόσιας
συγκοινωνίας και το έθεσε στην υπηρεσία του ελληνικού λαού.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα τα άρθρα που συζητήσαµε
διακρίνονται για την ειλικρίνεια του περιεχοµένου τους. ∆εν κρύβουν
τίποτα. Εννοούν αυτά που λένε. Και γι' αυτό νοµίζω ότι πρέπει να
επαινούµε τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών που έφερε
ένα ολοκληρωµένο σχέδιο νόµου, που δίνει λύση σε µεγάλο βαθµό
στα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι συγκοινωνίες. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αγγουράκης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι γεγονός ότι ο
κύριος Υπουργός δέχθηκε µία τροποποίηση στο θέµα της µη
µεταβίβασης των µετοχών του ΟΑΣΑ εκτός του δηµοσίου. Το
σηµειώνουµε αυτό. Εν πάση περιπτώσει, η ίδια διατύπωση υπήρχε
και στον προηγούµενο νόµο.
Να κάνω ορισµένες παρατηρήσεις στα ζητήµατα που δεν πήραµε
απάντηση και θα επιµείνω, γιατί τα θεωρούµε σηµαντικά.
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'Ενα πρώτο ζήτηµα έχει να κάνει µε το πρόβληµα του Ελαιώνα. Το
θέµα δεν είναι τόσο απλό, για να τεθεί ένα όριο δέκα ετών και να
πούµε ότι βρέθηκε µία λύση. Κατ' αρχήν είναι θετικό ότι υπάρχει σ'
αυτό µία αλλαγή στάσης του κυρίου Υπουργού σε σχέση µε τη
συζήτηση στην επιτροπή. Αυτό πρέπει να το αναγνωρίσουµε.
Από εκεί και πέρα όµως η συγκεκριµένη διατύπωση που
επιλέχθηκε, δεν µπορεί να µας ικανοποιήσει, γιατί δεν είναι ένα
καινούριο πρόβληµα που το ανακαλύψαµε τώρα, ώστε να δούµε τι
θα κάνουµε. Και πράγµατι δεν υπάρχει δυνατότητα να δώσουµε ένα
χρονικό ορίζοντα δέκα χρόνων για να λυθεί. Πρέπει να βρεθεί κάτι
άλλο, τουλάχιστον µία δέσµευση στον νόµο που να λέει ότι δεν
υπάρχει καµία επέκταση και οπωσδήποτε ένα πολύ µικρότερο
χρονικό διάστηµα για την οριστική επίλυση του θέµατος αυτού.
Εξάλλου έχω την εντύπωση ότι από το ίδιο το σχέδιο νόµου
υπάρχουν κάποιες λύσεις. Στο συγκεκριµένο άρθρο που συζητάµε
γίνεται λόγος για τη δυνατότητα οι δήµοι να συνεργάζονται µε τον
ΟΑΣΑ και σε δικούς τους χώρους να σταθµεύουν και λεωφορεία του
ΟΑΣΑ. ∆εν µπορεί σ' αυτήν την κατεύθυνση να βρεθεί κάποια λύση
αποκέντρωσης για την αντιµετώπιση αυτού του προβλήµατος;
'Ενα τρίτο σοβαρό ζήτηµα, στο οποίο θα επιµείνουµε, είναι η τύχη
του ταµείου των εργαζοµένων στον ΗΛΠΑΠ. ∆εν µπορεί να γίνει
δεκτή η λογική που λέει ότι αφού το ταµείο είχε ένα αποθεµατικό
2,96 δισεκατοµµύρια δραχµές, µπορούµε να το συρρικνώσουµε και
να µειώσουµε την εισφορά του κράτους στον τοµέα αυτό.
Και αυτό πολύ περισσότερο, διότι από τα στοιχεία που έχουµε εάν
εφαρµοσθεί αυτή η απόφαση της Κυβέρνησης σε πολύ σύντοµο
χρονικό διάστηµα το ταµείο θα χρεοκοπήσει. 'Ετσι αντί να
πηγαίνουµε µπρος θα πάµε πίσω. ∆εν νοµίζουµε ότι µε αυτόν τον
τρόπο πρέπει να αντιµετωπίζονται τα ζητήµατα.
'Οσον αφορά το άλλο σηµείο στο οποίο αναφέρθηκε ο κύριος
Υπουργός σε σχέση µε την παρέµβασή µας, δηλαδή ότι ο έλεγχος
δεν δίνεται σε ιδιώτες, θα σας διαβάσω τι λέει η δεύτερη
παράγραφος του άρθρου 6 εδάφιο α: "Αρµόδιος για τη διενέργεια
του ελέγχου καταβολής κοµίστρου και για την επιβολη του
προστίµου είναι ο ΟΑΣΑ, ο οποίος δύναται να αναθέσει αυτήν τη
δραστηριότητα στον οικείο ΕΦΣΕ ή σε εταιρεία αυτού".
Στο άρθρο 2 µιλήσαµε για τη δυνατότητα να δηµιουργούνται
ιδιωτικές εταιρείες της Τοπικής Αυτοδιοίκησης µικτές κλπ. Γιατί να
µην έχω εγώ τη γνώµη ότι µε αυτήν τη διατύπωση µπορεί ο έλεγχος
να πάει σε ιδιωτική εταιρεία. 'Οσον αφορά δε το συνάδελφο του
ΠΑΣΟΚ που απορεί για τις ανησυχίες µας για την ιδιωτικοποίηση
τοµέων ή κοµµατιών των συγκοινωνιών τον παρακαλώ να διαβάσει
µε προσοχή το άρθρο 2 που πριν λίγο ο ίδιος το ψήφισε. Το λέει
ρητά. Μπορούν να δηµιουργηθούν εταιρείες ιδιωτικού η δηµοσίου
χαρακτήρα. Θα πρέπει να αφαιρέσετε τις λέξεις "ή σε εταιρεία
αυτού", αν δεν θέλετε να είµαι δύσπιστος. 'Οταν µου λέτε "ή σε
εταιρεία αυτού" τι να πιστέψω. Για να είµαι καλόπιστος µπορώ να
πιστέψω ότι ο ΕΦΣΕ θα κάνει µια δηµόσια εταιρεία η οποία θα
ελέγχει τα εισιτήρια. Μα είναι λογικά πράγµατα αυτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Αλφιέρη έχει το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Θα συνεχίσω από εκεί που σταµάτησε ο κ.
Αγγουράκης στο άρθρο 6. Κύριε Υπουργέ, προσκρούει. Υπάρχουν
και αποφάσεις διοικητικών δικαστηρίων. Οι ιδιωτικές εταιρείες δεν
έχουν δικαίωµα να κόβουν πρόστιµα και να ελέγχουν. Σας το λέµε
αυτό για να προφυλάξουµε και εσάς και το νοµοσχέδιο. Εάν εσείς
επιµείνετε ο δρόµος των δικαστηρίων είναι γνωστός.
Στο άρθρο 6 εκεί που µιλάτε για τα προεδρικά διατάγµατα
προσπαθείτε να φέρετε µέσα στο νοµοσχέδιο την αντίληψη της
αποκέντρωσης που δεν την πιστεύετε. Με αυτήν την αντίληψη
αλλάζει και η ροή των προβληµάτων όσον αφορά τον τρόπο
στάθµευσης των αυτοκινήτων κλπ. Εδώ εγώ προτείνω αντί να
δώσετε την αναστολή των δέκα ετών να δώσετε µια λογική
αναστολή έξι µηνών και να γίνει µία µελέτη για την διασπορά των
αυτοκινήτων. Νοµίζω ότι αυτό το έχουν αντιµετωπίσει και σε άλλες
πόλεις. ∆εν είναι δα και τόσο σηµαντικό. ∆εν θα δηµιουργηθεί
σοβαρό πρόβληµα. Να γίνει, λοιπόν, µία µελέτη προς την

κατεύθυνση της διασποράς των αυτοκινήτων µε τη συνεργασία της
Νοµαρχιακής και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Θα ήταν πολύ πιο
θετικό το βήµα που κάνετε και δεν θα ξεσήκωνε τον κόσµο αν
δίνατε αναστολή για έξι µήνες µε αυτήν την κατεύθυνση που
περιέχεται στα προεδρικά διατάγµατα του ΥΠΕΧΩ∆Ε. Πρέπει δε να
σας πω ότι αυτά τα προεδικά διατάγµατα προήλθαν µετά από
αγώνα των κατοίκων της περιοχής διότι η περιοχή αυτή είναι πολύ
υποβαθµισµένη. Πρέπει λοιπόν να γίνει η µελέτη προς την
κατεύθυνση της αναβάθµισης της περιοχής και της καλύτερης
ποιότητας ζωής των κατοίκων της.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Τηρήσατε σιγή ιχθύος για το άρθρο 7. ∆εν µας είπατε τίποτα. Μας
αγνοήσατε. Μια και δεχθήκατε αυτό για τους επτακόσιους γιατί δεν
δέχεσθε και για το προσωπικό του ΗΣΑΠ και η λέξη "µεταφορά" να
γίνει "απόσπαση".
Αυτό γιατί η µεταφορά δεν λέει τίποτα για τον εργαζόµενο του
ΗΣΑΠ. Τον βάζετε σε περιπέτειες και δεν τον διασφαλίζετε µια και
έχει εργαστεί για τους ΗΣΑΠ, έχει µέση ηλικία πάνω από σαράντα
πέντε χρόνια, καταλαβαίνετε ότι υπάρχουν περιπέτειες σ'αυτούς
τους ανθρώπους και ποια δυναµική θα έχει αυτός ο άνθρωπος;
'Αρα µπαίνουν ζητήµατα και κοινωνικής ευαισθησίας και θέσεων
εργασίας.
Ζητώ από σας να µπει το ζήτηµα "απόσπασης" και να φύγει η
ιστορία της µεταφοράς. Είναι µια ανάγκη, κύριε Υπουργέ, και είναι
καθαρά κοινωνικής ευαισθησίας.
'Οσο για το θέµα του "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" δεν µας απαντήσατε.
Αποφασίσατε να κρατήσετε σιγή ιχθύος. Βέβαια χρεώνεσθε γι'αυτό.
Οι πονηρές σκέψεις που κάνουµε υπάρχουν. Σεις παίρνετε το
κόστος της σιωπής σας και εµείς έχουµε το δικαίωµα να
σκεφτόµαστε και να λέµε ό,τι θέλουµε στην ελληνική κοινωνία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Η διευκρίνιση της εφαρµογής του ν.
2190 στη διαδικασία πρόσληψης των διακοσίων οδηγών και το
ανθρώπινο στοιχείο µε ικανοποιούν. Και ακόµα να παρακαλέσω,
κύριε Υπουργέ, και εγώ µε τη σειρά µου ό,τι οικονοµικά θέµατα ή
προβλήµατα έχουν µείνει εκκρεµή σε βάρος αυτών των αναιτίως
ταλαιπωρηθέντων ανθρώπων, επαναλαµβάνω σας παρακαλώ µε
τη διακρίνουσα υµάς ευαισθησία να τα κοιτάξετε και να τελειώσουν.
'Εχουν περάσει χρόνια και είναι δικαιολογηµένο το αίτηµα. Αυτό
είναι το ένα σηµείο, µια και εφαρµόζεται κυρίαρχα και έχει γίνει
συνείδηση ο ν. 2190 και αυτό πρέπει να το χειροκροτείτε, κύριοι
συνάδελφοι, την επιµονή µας δηλαδη στην εφαρµογή του ν. 2190.
Είναι ένα επίτευγµα, θα περάσει αύριο στο Σύνταγµα, ώστε να
σταµατήσουν οι πελατειακές σχέσεις και όλα τα συνοδεύοντα αυτές
δεινά.
Τώρα, η πρόβλεψη για ειδικό επιστηµονικό προσωπικό δεν
αναφέρεται σε συµβούλους. Πιστεύω ότι το θέµα είναι ξεκάθαρο,
γιατί π.χ. χρειάζεται ένας µηχανολόγος, ένας οικονοµολόγος, δύο
συγκοινωνιολόγοι ή τρεις του νέου συστήµατος παρακολούθησης
και ελέγχου. Αυτοί είναι ειδικό επιστηµονικό προσωπικό και δεν
είναι σύµβουλοι.
Εδώ παρακαλείται πάλι ο κύριος Υπουργός, αν και νοµίζω ότι το
έχει ξεκαθαρίσει απόλυτα, να µας το διευκρινίσει ότι δεν πρόκειται
περί συµβούλων, αλλά πρόκειται περί ειδικού επιστηµονικού
προσωπικού για την κάλυψη αναγκών βασικών της νέας
προοπτικής.
Εποµένως, όλα αυτά τα θέµατα που σχηµατίζουν το συνολικό
σκεπτικό και δίνουν τη συνολική εικόνα της νέας ρύθµισης έχουν
ξεκαθαριστεί µε πλήρη διαύγεια από την πλευρά της Κυβέρνησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει το
λόγο.
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ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν πρωτολόγησα
γιατί περίµενα την απάντηση του κυρίου Υπουργού. Γι'αυτό
ακριβώς παίρνω το λόγο, για να σας πω, κύριε Υπουργέ,
ξεκινώντας απο τα τελευταία που αναφέρατε σχετικά µε τον
Ελαιώνα, ότι µας βρίσκουν οριζόντια και κάθετα αντίθετους γιατί
έχουµε συνυπογράψει και έχουµε ψηφίσει µαζί σας το νόµο για την
ενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων, όπου προβλέπει να φύγουν
τα αµαξοστάσια από τον Ελαιώνα.
Το δεύτερο είναι ότι ο Οργανισµός Αθήνας ήδη έχει προχωρήσει σε
µελέτες και σε απαλλοτριώσεις και προβλέπεται όλο αυτό το
πρόγραµµα που υπάρχει στην ενοποίηση των αρχαιολογικών
χώρων να έχει τελειώσει πολύ πιο γρήγορα για να προλάβουµε και
το 2004.
Κατά συνέπεια, απορώ πώς το συνυπογράφει ο κ. Λαλιώτης. ∆εν
είδα να το συνυπογράφει ο κ. Βενιζέλος, ο οποίος έχει και την
προσωπική δέσµευση εφαρµογής και την επίβλεψη εφαρµογής του
νόµου. Εάν ο κ. Βενιζέλος δεν το υπογράφει, πρέπει να πάει και
στον κ. Βενιζέλο. Υπάρχει θέµα για µας. Ο Υπουργός Πολιτισµού
είναι ο καθ'ύλην αρµόδιος και υπεύθυνος για το νοµοσχέδιο, για την
ενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων, είναι καθ'ύλην αρµόδιος
γι'αυτή τη ρύθµιση.
Υπάρχει ζήτηµα ως προς αυτό, κύριε Υπουργέ. Θα παρακαλέσω
πολύ να συνεννοηθείτε, αλλιώς θα θέσουµε το θέµα να έρθει ο κ.
Βενιζέλος. Θα έρθει άλλωστε στην ονοµαστική ψηφοφορία και θα
του θέσουµε το θέµα ευθέως. ∆ιότι ή το πάτε το θέµα πλαγίως,
οπότε ο ίδιος θα µπορεί να δικαιολογηθεί ή δεν γνωρίζω πώς θα
προχωρήσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ποιο άρθρο είναι αυτό,
κύριε Μεϊµαράκη;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Είναι το άρθρο το οποίο µιλάει για
τον Ελαιώνα, το άρθρο το οποίο αφορά τα αµαξοστάσια στον
Ελαιώνα και στα οποία δίνει ο κύριος Υπουργός απλόχερα µία
παράταση για µια δεκαετία. Και σας λέω ότι µέχρι το 2004 που είναι
οι Ολυµπιακοί Αγώνες έχει δεσµευθεί ο κ. Βενιζέλος ότι θα
τελειώσουν όλα αυτά. Ποιος δουλεύει ποιον; Ο κύριος Υπουργός
Πολιτισµού ή ο κύριος Υπουργός Μεταφορών;
Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω ότι
υπάρχει ένας χώρος µεταξύ Βοτανικού και Γεωπονικής Σχολής και
υπάρχει µία µελέτη όπου εκεί µπορούν να µεταφερθούν
αµαξοστάσια. 'Αρα, λοιπόν, µη δίνετε απλόχερα µία δεκαετία για τον
Ελαιώνα. Προσέξτε, γιατί έχουµε συνηθίσει στην Ελλάδα που ζούµε
να εξαντλούµε τις προθεσµίες για να δίνουµε και άλλες τόσες. Θα
έρθετε σε αντίθεση και µε τον Οργανισµό της Αθήνας, όπως σας
είπα, και µε τον Υπουργό Πολιτισµού.
Θέλω να αναφερθώ για λίγο στο άρθρο 3, για να σας πω ότι
προβλέπεται ένα µετοχικό σχήµα το οποίο υιοθετείται και µπερδεύει
τους πάντες. Ο ΟΑΣΑ έχει τις µετοχές όλων των από κάτω Ε.Φ.Σ.Ε
ή θυγατρικών.
Κατ'αρχήν να ξεκαθαρίσουµε ότι οι Ε.Φ.Σ.Ε είναι θυγατρικές και
όλες οι θυγατρικές δεν είναι Ε.Φ.Σ.Ε. Πρώτον αυτό. ∆ιότι αλλού λέτε
για Ε.Φ.Σ.Ε. και αλλού όχι. Στο άρθρο 4 λέτε: "Το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο του ΟΑΣΑ και κάθε Ε.Φ.Σ.Ε.", στην παράγραφο 3 όµως
λέτε: "Η προκήρυξη και η επιλογή του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου
Ο.Α.Σ.Α. και των θυγατρικών εταιρειών γίνονται µε το ν. 2414".
'Αρα, για να ξέρουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι ψηφίζουµε, οι
Ε.Φ.Σ.Ε είναι θυγατρικές αλλά όλες οι θυγατρικές δεν είναι Ε.Φ.Σ.Ε.
'Αρα, λοιπόν, πρέπει να αλλάξετε τη διατύπωση, κύριε Υπουργέ,
γιατί η διατύπωση όπως την έχετε, σύµφωνα µε το άρθρο 1 που
ψηφίσαµε, έχει πρόβληµα και θα το συναντήσετε στην εφαρµογή
του νόµου το πρόβληµα.
Το δεύτερο που θέλω να σας πω, είναι ότι εάν ο Ο.Α.Σ.Α. πουλήσει
µετοχές των τριών Ε.Φ.Σ.Ε -για να µπούµε στα εκτελεστικά- τότε
ισχύει το συµβόλαιο του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου που έχει επιλεγεί
µε το ν. 2414; ∆ιότι πήρατε εδώ τη δέσµευση ότι δεν θα πουλήσετε
µετοχές του ΟΑΣΑ. 'Οµως, σας είπα ότι έχει κατατεθεί µία διάταξη
στο νόµο που αφορά τη µείωση φόρου στα αυτοκίνητα, όπου λέει
ότι ο ν. 2414 ως προς το συµβόλαιο δεν ισχύει.

'Αρα, λοιπόν, εδώ που είναι θυγατρική της, θα ισχύει, πολύ
περισσότερο µάλιστα που επιλέγεται µε το ν. 2414 και ο ∆ιευθύνων
Σύµβουλος της θυγατρικής;
Τρίτον, όσον αφορά το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ο.Α.Σ.Α. κύριε
Υπουργέ, δεν έχω καταλάβει γιατί αφήνετε στην τύχη να µπαίνουν
οκτώ εκπρόσωποι του ελληνικού δηµοσίου.
Πρώτον, εγώ εκπλήσσοµαι γιατί δεν συµµετέχουν οι τρεις πρόεδροι
των Ε.Φ.Σ.Ε στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΑΣΑ ως τακτικά µέλη,
όπως συνέβαινε µέχρι σήµερα και όπως λογικά πρέπει να συµβεί.
Είναι παράλογο αυτό το οποίο συµβαίνει. Πώς, δηλαδή, ο Ο.Α.Σ.Α.
θα έχει όλη τη συγκοινωνιακή πολιτική, θα λέει τι θα κάνει κάθε
Ε.Φ.Σ.Ε, θα έχει και το συντονισµό εκτέλεσης και θα δίνει εντολή
στον από κάτω, χωρίς ο Πρόεδρος να έχει το δικαίωµα να
αναπτύξει τις απόψεις του µέσα στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του
ΟΑΣΑ; Τον τιµωρείτε; 'Οχι βέβαια! Θα θέλατε να συµµετέχει. Γιατί
δεν τον βάζετε; Γιατί δεν τον ορίζετε;
∆εύτερον, πώς επιλέγετε έτσι αυθαίρετα και αόριστα τον
εκπρόσωπο των εργαζοµένων στο ∆.Σ. από τις συνελεύσεις όλων
των εργαζοµένων µαζί, όπου θα κυριαρχήσει η πλειοψηφία της
ΕΦΣΕ, που θα έχει και περισσότερους εργαζόµενους; 'Αρα, τα
λεωφορεία. ∆ιότι λέτε όλοι µαζί οι εργαζόµενοι και των τριών ΕΦΣΕ
θα εκλέξουν τον εργαζόµενο στο ∆.Σ. Κατά συνέπεια, κύριε
Υπουργέ, είτε το θέλετε είτε όχι, δίνετε στους εργαζόµενους στα
λεωφορεία το προνόµιο τουλάχιστον να εκλέξουν τον ένα από τους
δύο, για να µη σας πω ότι άµα κάνουν συµµαχία, εκλέγουν και το
δεύτερο. Και όποιος θέλει, βγάζει τα συµπεράσµατά του γι' αυτό.
Στο άρθρο 6 υπάρχουν συγκεκριµένες παρατηρήσεις, στις οποίες
περίµενα ότι θα απαντούσατε, γιατί σας είπα ότι προβλέπονται
µετατάξεις.
Κατ' αρχήν, κύριε Υπουργέ, το επτακόσια είναι αυθαίρετο. Είναι
αυθαίρετο, διότι δεν υπάρχει οργανισµός. ∆εν µας λέτε πουθενά
πόσοι είναι αυτοί οι υπάλληλοι, οι οποίοι χρειάζονται ανά κατηγορία.
∆εν µας λέτε ότι θέλω τόσους οδηγούς, τόσους τεχνικούς. Πώς
λοιπόν συµπεραίνετε εσείς ότι θα φύγουν επτακόσιοι; 'Ισως τόσους
θέλετε να βολέψετε στο δηµόσιο ή να έχετε να βολέψετε κάποιους
"ηµέτερους". 'Οµως, υπήρχε κατ' αρχήν και στον προηγούµενο
νόµο το δικαίωµα αυτό. ∆εν εφαρµόστηκε. ∆εν έχει κυρώσεις
κάποιος, γιατί δεν εφαρµόστηκε; Βλέπετε ότι θα εφαρµοστεί τώρα,
ενώ τότε που υπήρχε δεν εφαρµόστηκε;
Και δεύτερον, αφού η ίδια διοίκηση είναι περίπου, γιατί θα το
εφαρµόσει τώρα και δεν το εφήρµοσε τότε; ∆εν πρέπει να
συγκεκριµενοποιήσουµε τα κριτήρια αυτών των τριών; Πώς θα
επιλεγούν αυτοί; 'Οπως ακριβώς θέλει η διοίκηση;
Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι δεν έχω παρακολουθήσει τις
πολλές µεταβολές, που έχετε κάνει στο νοµοσχέδιο, όµως αυτό δεν
το έχετε µεταβάλει ακόµη. Και το λέω, γιατί βλέπω ότι γίνεται µία
συζήτηση.
Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, είναι πολλά τα ζητήµατα, τα
οποία θα µπορούσα να σας πω και στα υπόλοιπα άρθρα. 'Οπως
παραδείγµατος χάρη, εγώ θα προτιµούσα ό,τι πουλήσετε από τον
ΟΑΣΑ, να πηγαίνει όλο στον ΟΑΣΑ, και όχι στη µαύρη τρύπα.
Να σας πω για τις διατάξεις, που αναφέρθηκαν και από τους
προηγούµενους συναδέλφους στο άρθρο 7. Θα περιµένω όµως τις
απαντήσεις σας, τουλάχιστον στα θέµατα των διοικητικών
συµβουλίων, για να καταλάβω πράγµατι ποια είναι η φιλοσοφία της
Κυβέρνησης στα συγκεκριµένα θέµατα.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κυρία
Παπαδηµητρίου.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: ∆εν έχω πρωτολογήσει, γιατί
ήµουν στην Επιτροπή Οικονοµικών και γι' αυτό ζητώ το λόγο και
την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, έχετε το λόγο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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Μη διαµαρτύρεσθε, κύριοι συνάδελφοι. ∆εν πρωτολόγησε η
συνάδελφος και έχει το δικαίωµα. Και νοµίζω ότι έχω τη συναίνεσή
σας και δεν αυθαιρετώ.
Ορίστε, κυρία Παπαδηµητρίου.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και ο κ. Κασσίµης και ο κ. Μεϊµαράκης τοποθετήθηκαν για το θέµα
της παραµονής των αµαξοστασίων ως έχουν, επειδή δεν µπορούµε
να τα βολέψουµε αλλιώς. Πιστεύω ότι αυτό πρέπει να αφαιρεθεί ως
άρθρο και πριν τοποθετηθούµε ως Βουλή, που δεν έχουµε
δικαίωµα να πολεοδοµούµε και µάλιστα πέρα από τις κατευθύνσεις
του ρυθµιστικού της Αθήνας και του νόµου του κράτους, να
ρωτήσετε τον κ. Καλαντίδη, τον πρόεδρο της Ενοποίησης
Αρχαιολογικών Χώρων Α.Ε. και την κ. Μαρκοπούλου, τη
συνεργάτιδα του κ. Κουλουµπή, που επρόκειτο να πάρει τον
Οργανισµό της Αθήνας, που να δούµε αν τον πάρει, τώρα που δεν
εξελέγη ο κ. Κουλουµπής. Πάντως, αυτή η παραµονή δεν γίνεται. Η
επιλεξιµότης του έργου και η χρηµατοδότηση του έργου
Ενοποίησης των Αρχαιολογικών Χώρων, όπως πολύ καλά
γνωρίζετε, εδόθη από την Ευρωπαϊκή Κοινότητα, ακριβώς διότι
έπρεπε να καθαρίσει η ατµόσφαιρα της Αθήνας. Και αυτή η
αποµάκρυνση συνδέεται µ' αυτόν το στόχο. Υπάρχουν άλλοι χώροι
και υπάρχει ήδη η σε τρίτο στάδιο ευρισκόµενη µελέτη, µετά από το
διαγωνισµό που έγινε, που υλοποιεί ο Οργανισµός της Αθήνας,
δηλαδή η ελληνική πολιτεία εν ολίγοις, που σίγουρα έχει βολέψει και
το χώρο προς υποδοχή. Είναι δυνατόν να συνυπογράφουµε στους
διαδρόµους τα νοµοσχέδια, αν έτσι γίνεται και να µην υπάρχει η
λύση που ήδη έχει επιλεγεί;
Θα ήθελα -και κλείνω- να ενηµερώσω τους συναδέλφους ότι ίσως
σωστά το ΠΑΣΟΚ πολέµησε τον κ. Μάνο ότι ήταν
αντιπεριβαλλοντική η επιλογή του για τον Ελαιώνα. Ε, σας λέω ότι
το κοµµάτι του Ελαιώνα που ανήκει στο ∆ήµο Ταύρου έχει ήδη κατά
50% κτιστεί διότι έχει λήξει η οκταετία, δεν µπόρεσαν να
πληρωθούν οι απαλλοτριώσεις και όλοι έχουν κτίσει. Πού θα πάει
αυτή η πόλη; Και δεν µπορεί σ' αυτήν τη πόλη να παίρνονται εδώ
αποφάσεις, στην Ατλάντα αποφάσεις, στη Νέα Υόρκη αποφάσεις,
στη Λοζάνη αποφάσεις ερήµην του ρυθµιστικού. Θεωρώ ότι είναι
απαράδεκτο και πρέπει η Βουλή να πάρει θέση. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε τη διάταξη
της παραγράφου 5 του άρθρου 6 για την πρόσληψη δέκα ατόµων
ειδικού επιστηµονικού προσωπικού φαίνεται ότι δεν έχουµε
συνεννοηθεί καλά περί τίνος πρόκειται. ∆εν µίλησε κανείς από τους
συναδέλφους για Ειδικούς Συµβούλους. Μιλάµε για δέκα άτοµα
"ειδικό επιστηµονικό προσωπικό". Και θέλουµε να τονίσουµε, κύριε
Πρόεδρε, ότι είναι απαράδεκτη αυτή η τακτική. Ο Πρωθυπουργός ο
κύριος Σηµίτης, δυο φορές στη Βουλή, όταν ορκίστηκε πρώτη φορά
Πρωθυπουργός µε τις προγραµµατικές δηλώσεις του και τη δεύτερη
φορά µε τις προγραµµατικές δηλώσεις του είπε ότι θα περιοριστεί ο
δηµόσιος τοµέας. Εδώ λοιπόν οι εκσυγχρονιστές του κυρίου Σηµίτη
µε κάθε νοµοσχέδιο που φέρνουν στη Βουλή δηµιουργούν και νέες
θέσεις.
Ο παριστάµενος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών µε το
προηγούµενο νοµοσχέδιο για τα Ελληνικά Ταχυδροµεία
θεσµοθέτησε να προσληφθούν είκοσι πέντε άτοµα στο Υπουργείο
Μεταφορών και Επικοινωνιών πέραν των υπηρετούντων,
θεσµοθέτησε να προσληφθούν άλλα άτοµα κ.ο.κ. Με το νοµοσχέδιο
για την Ολυµπιακή Αεροπορία τα ίδια. Με κάθε νοµοσχέδιο που
έρχεται γίνεται αυτή η τακτική. Και ας µας έλεγε, κύριε Πρόεδρε, ο
κύριος Υπουργός ότι σήµερα έχουµε αυτό το ειδικό επιστηµονικό
προσωπικό στον ΟΑΣΑ στον ΗΛΠΑΠ στον ΗΣΑΠ και στην ΕΘΕΛ
και χρειαζόµαστε περαιτέρω άλλους τόσους. Σεις, κύριε Υπουργέ,
δε µας λέτε τι επιστηµονικό προσωπικό υπάρχει σήµερα σε αυτούς
τους οργανισµούς που χρειάζεται η πρόσληψη και άλλων.
'Ετσι λοιπόν πέραν του ότι είναι απαράδεκτο το γεγονός να κάνετε
διαρκώς προσλήψεις, εν αγνοία βεβαίως και των Βουλευτών του
ΠΑΣΟΚ που ψηφίζουν τα νοµοσχέδιά σας, µε τις γνωστές
διαδικασίες, επιβαρύνετε διαρκώς το ελληνικό δηµόσιο µε δεκάδες

εκατοµµύρια δραχµές µε τις αποδοχές των ανθρώπων αυτών και
καταλαβαίνετε πού οδηγείται το πράγµα.
Και πέραν αυτού, κύριε Πρόεδρε, θέλω να επισηµάνω ότι αυτή η
τέχνη... (Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Με συγχωρείτε, κύριε
Γκελεστάθη, αλλά ο κ. Μεϊµαράκης συζητάει απ' ό,τι φαίνεται µε τον
κ. Κανελλόπουλο και κάπου τα βρίσκουν για να πάει καλά η
ψηφοφορία!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν παρακωλύεται, κύριε Πρόεδρε, η
συζήτηση.
Και επαναλαµβάνω κύριε Πρόεδρε, ότι θεσµοθέτησε µε το
νοµοσχέδιο των ΕΛΤΑ ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών τη σύσταση µιας Επιτροπής, η οποία να εκπροσωπεί
τους χρήστες των Ελληνικών Ταχυδροµείων και είπε ότι θα είναι
από φορείς και µε αποδοχές που θα καθορίσει ο ίδιος µε δική του
απόφαση. Είπαµε λοιπόν, µα, ποιοι θα είναι αυτοί οι φορείς; Πείτε
το. Πόσοι θα είναι οι εκπρόσωποι των φορέων αυτών που θα
αποτελέσουν την επιτροπή αυτή; Πείτε το. Ποιες αποδοχές θα
πάρουν; Πείτε το. Και ο κύριος Υπουργός κωφεύει βέβαια. Και λέω
είναι τρόπος αυτός κύριε Πρόεδρε, µε τον οποίο συµπεριφέρεται η
Κυβέρνηση των εκσυγχρονιστών Υπουργών του κυρίου Σηµίτη,
απέναντι των εργαζοµένων Ελληνων και των άλλων τάξεων στις
οποίες έχει επιβάλει αυτήν την αυστηρή µονόπλευρη λιτότητα; Ε,
αυτό το καταγγέλλουµε διαρκώς αλλά δεν παίρνουµε καµια
απάντηση η οποία να στοιχειοθετεί έστω και για τα µάτια που λέει ο
κόσµος την τακτική αυτή του κυρίου Υπουργού Μεταφορών και
Επικοινωνιών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, µου είχε δοθεί η ευκαιρία να
τονίσω ότι ο ρόλος των δηµόσιων µέσων µεταφοράς είναι
κατ'εξοχήν ρόλος µε τον οποίο προφυλάσσεται το περιβάλλον διότι
απλούστατα υποκαθιστά τα Ι.Χ., µειώνει τις εκποµπές όσο
αυξάνεται η χρήση των δηµόσιων µέσων µεταφοράς, µειώνονται οι
εκποµπές αερίων ρύπων, περιορίζεται η κυκλοφοριακή κίνηση.
Η πολιτική µε την οποία προωθούνται τα δηµόσια µέσα µεταφοράς,
είναι στην πραγµατικότητα πολιτική µε την οποία ενισχύεται το
περιβάλλον. Απεναντίας, το να εξωβελίσουµε τα δηµόσια µέσα
µεταφοράς, στην πραγµατικότητα και βραχυχρόνια και µακροχρόνια
πλήττει το περιβάλλον. Εποµένως, νοµίζω πως πρέπει να
διασφαλίσουµε τους όρους µε τους οποίους πρέπει να υπάρχουν οι
δηµόσιες συγκοινωνίες στο χώρο τον οποίο εξυπηρετούν.
Η τροποποίηση την οποία έκανα λέει "µέχρις ότου βρεθούν οι
χώροι". 'Οσο γρηγορότερα βρεθούν, τόσο καλύτερα. 'Οµως, από
την άλλη πλευρά πρέπει να διασφαλίσουµε ότι θα λειτουργούν, όχι
ότι δεν θα λειτουργούν.
Τα διοικητικά συµβούλια των αστικών συγκοινωνιών, όπως σας
είπα, περιορίζουν τον αριθµό των εκπροσώπων του δηµοσίου.
Απεναντίας βάζουµε ότι στο διοικητικό συµβούλιο του ΟΑΣΑ
εκλέγεται εκπρόσωπος των εργαζοµένων από τους εργαζόµενους
στον ΟΑΣΑ. Οι εκπρόσωποι των εργαζοµένων σε κάθε εκτελεστικό
φορέα συγκοινωνιακού έργου, εκλέγονται από τους εκπροσώπους
της αντίστοιχης εταιρείας. ∆εν υπάρχει καµία σύγχυση και κανένα
ευρύτερο εκλογικό σώµα. Οι διατάξεις είναι σαφείς.
Τώρα,  δεν  υπάρχει  ρύθµιση,  ούτε  και  σήµερα  υπάρχει,  η
οποία  να  λέει  ότι  οι  πρόεδροι  του  ενός  συµµετέχουν στο  άλλο.
Ντε  φάκτο, όµως, χρησιµοποιούµε και θα  χρησιµοποιήσουµε
αυτήν  την  τακτική  και  δεν  χρειάζεται  να  µπει  σε  ρητή  διάταξη
νόµου,  αν  θα  συµµετέχουν  οι  πρόεδροι  ή  οι  διευθύνοντες
σύµβουλοι  των  εκτελεστικών  φορέων  συγκοινωνιακού  έργου
στη  µητέρα  εταιρεία,  τον  ΟΑΣΑ  ή  αντίστοιχα  από  τον  ΟΑΣΑ
να  συµµετέχουν  στον  εκτελεστικό  φορέα,  που  και  αυτό  πρέπει
να  γίνεται,  για  να  υπάρχει  ο  νέος  συντονισµός.  Αυτά  είναι
απλός  τρόπος  άσκησης  της  διοικητικής  λειτουργίας.  ∆εν
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χρειάζεται να περιγράφονται µε τέτοιες λεπτοµέρειες στο νόµο και
γι'αυτό το λόγο νοµίζω ότι δεν έχω τίποτε άλλο να προσθέσω στα
όσα ελέχθησαν.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν θα καθυστερήσω και δεν θα απασχολήσω
πολύ την Αίθουσα. 'Ηθελα να διατυπώσω δυο-τρεις παρατηρήσεις
στα άρθρα που συζητούµε.
Κύριε Υπουργέ, µε το νοµοσχέδιο γίνεται η προσπάθεια
αναδιοργάνωσης του συστήµατος των αστικών συγκοινωνιών της
πρωτεύουσας, καθώς και η προσπάθεια µε τις σχετικές διατάξεις
για την οικονοµική εξυγίανση των φορέων που ασχολούνται µε τις
αστικές συγκοινωνίες στην πρωτεύουσα.
Πιστεύουµε η εφαρµογή του νόµου να έχει τα θετικά αποτελέσµατα
που προσδοκούν όλοι και που βέβαια ρητά αναφέρει η εισηγητική
έκθεση. Πεποίθησή µας πάντως είναι ότι στην πορεία της
εφαρµογής αυτού του νόµου, και εφ'όσον υπάρξουν θετικά
αποτελέσµατα, καλά θα είναι εκσυγχρονίζοντας και το όλο σύστηµα
της διοίκησης στην πρωτεύουσα, να φύγει όλο αυτό το αντικείµενο
από την εποπτεία του Υπουργού Μεταφορών. ∆εν µπορεί και δεν
πρέπει µπαίνοντας στον 21ο αιώνα -δεν συµβαίνει σε καµία άλλη
ευρωπαϊκή πρωτεύουσα- να εποπτεύει ο Υπουργός Μεταφορών το
σύνολο όλων αυτών των διαδικασιών άσκησης της συγκοινωνίας,
την ουσιαστική συγκοινωνία στην πρωτεύουσα. Θα πρέπει να
επιλεγεί ο φορέας που θα πρέπει ν'αναλάβει αυτό, είτε είναι η
περιφέρεια της Αττικής είτε είναι η διευρυµένη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση, αλλά όχι πλέον στον 21ο αιώνα όλες αυτές οι
λεπτοµέρειες από τον Υπουργό Μεταφορών.
Θα ήθελα να κάνω µια γενική παρατήρηση.
'Οσον αφορά αυτό που θεσµοθετείται στο άρθρο 6:
Είναι γεγονός ότι ορισµένοι δήµοι πήραν πρωτοβουλίες και ίδρυσαν
κάποιες λεωφορειακές γραµµές, οι οποίες κυρίως µέχρι τώρα είναι
τροφοδοτικές. ∆ηλαδή µαζεύουν κόσµο από τις γειτονιές του κάθε
δήµου και τροφοδοτούν είτε τις γραµµές-κορµούς είτε τον ηλεκτρικό
σιδηρόδροµο. Αύριο, µεθαύριο θα τροφοδοτούν πιθανόν το µετρό
στις άλλες δυο γραµµές, την 2 και την 3, εκτός από τη γραµµή του
ΗΣΑΠ και βέβαια παράλληλα και τις γραµµές-κορµούς. Και αυτό το
είχαν κάνει άτυπα.
Μάλιστα, µπορώ να πω ότι επί των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας,
υπήρχε µια διαµάχη ανάµεσα στο Υπουργείο και τους δηµάρχους,
αν έχουν το δικαίωµα να κάνουν τέτοιο µεταφορικό έργο κλπ.
Θυµάστε τότε τις γνωστές διαµάχες.
Χαίροµαι γιατί τώρα το θεσµοθετούµε µε νόµο και έτσι µπορεί η
αυτοδιοίκηση, η οποία έχει την άσκηση αυτού του αντικειµένου, ως
συντρέχουσας αρµοδιότητας και από τον κώδικα, να µπεί σ'αυτόν
τον τοµέα των αστικών συγκοινωνιών.
Βέβαια, η αλήθεια είναι, ότι αυτό συνάδει µε αυτό το οποίο πρότεινα
στην αρχή, δηλαδή τη µεταφορά του όλου συστήµατος στην
αρµοδιότητα, είτε της διευρυµένης είτε της περιφέρειας, για να φύγει
από τον Υπουργό των Μεταφορών. 'Ετσι, θα έχουµε κάνει µια
παρέµβαση και στον τρόπο µε τον οποίο θα διοικείται το όλο
σύστηµα των συγκοινωνιών.
Θα ήθελα τώρα να υποβάλω µια ερώτηση. ∆εν είναι βέβαια κάποιος
από το ΥΠΕΧΩ∆Ε εδώ, αλλά επειδή πράγµατι και οι Βουλευτές του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. ψήφισαν όλοι το νόµο για την ενοποίηση των
αρχαιολογικών χώρων και γνωρίζουµε και το σχετικό νόµο που
ισχύει για τον Οργανισµό της Αθήνας, πρέπει να ρωτήσουµε, για να
µάθουµε επίσηµα, αν ο Οργανισµός της Αθήνας, σε συνεργασία µε
άλλους φορείς, Υπουργεία κλπ., έχει προσδιορίσει χώρο στον
οποίο θα ήθελε να εγκατασταθούν τέτοιες λειτουργίες, όπως είναι
αυτή των αµαξοστασίων. ∆ιότι αν έχει προσδιορισθεί χώρος, µε
επίσηµο τρόπο και όχι σαν ιδέα ή σαν εναλλακτικές προτάσεις κλπ.,
αλλά µε την οριστική του επιλογή, τότε πράγµατι δεν θα είχε νόηµα
η διάταξη. Τότε πράγµατι θα έπρεπε να κινηθεί η διαδικασία της
σταδιακής µεταφοράς τους, µέσα σε ένα εύλογο χρονικό διάστηµα.
Το µεγάλο, λοιπόν, ερώτηµα είναι: Υπάρχει χώρος που να έχει
προδιοριστεί επίσηµα; Για να ξέρουµε τι συζητούµε. ∆ιότι, αν δεν
υπάρχει και δεν έχει προσδιορισθεί χώρος, τον οποίο βεβαίως δεν
θα τον επιλέξει ο Υπουργός Μεταφορών, θα τον επιλέξει -κατά την
άποψή µου- κυρίως ο Οργανισµός της Αθήνας, τότε πράγµατι θα
µπορούσαµε να µιλήσουµε για άµεση ή ταχεία µεταφορά των
αµαξοστασίων στο χώρο αυτό.
∆εν νοµίζω ότι πρέπει να χρονοτριβήσω άλλο, δεν έχω και τα

περιθώρια του χρόνου.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων
3, 4, 6, 7, 8, και 12 και προχωρούµε στην ψήφισή τους.
'Εχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών της
Νέας ∆ηµοκρατίας για τα άρθρα 3, 4, 6, 7 και 8 της οποίας το
κείµενο έχει ως εξής:
"Προς τον
κ. Πρόεδρο της Βουλής
Κύριε Πρόεδρε,
οι υπογράφοντες Βουλευτές αιτούνται ονοµαστική ψηφοφορία στα
άρθρα 3, 4, 6, 7 και 8 του συζητούµενου νοµοσχεδίου.
25/11/98
Οι αιτούντες
Γ. Παναγιωτόπουλος
Ε. Μεϊµαράκης
Θ. Κασσίµης
Ε. Ζαφειρόπουλος
Κ. Σηµαιοφορίδης
Π. Παυλόπουλος
Ι. Χωµατάς
Α. Σταύρου
Ν. Παπαφιλίππου
Ε. Παπανικολάου
Β. Πολύδωρας
Ε. Μπασιάκος
Γ. Καλατζής
Σ. Τσιτουρίδης
Λ. Λεονταρίτης
Α. Φούσσας
Ι. Παπαδηµόπουλος
Σπ. Σπύρου
Α. Νεράντζης
Β. Μαγγίνας
Λ. Λυµπερακίδης
Ελ. Παπαδηµητρίου
Γ. ∆ηµαράς
Σ. Αλφιέρη
Ε. Πολύζος
Α. Βαρίνος
Π. Φουντουκίδου
Β. Κορκολόπουλος
Θ. Σκρέκας
Β. Σωτηρόπουλος
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αίτηση της
ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν υπάρχει ο
απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός Βουλευτών για την
υποβολή της.
Ο κ. Μεϊµαράκης. Παρών.
Ο κ. Κασσίµης. Παρών.
Ο κ. Ζαφειρόπουλος. Παρών.
Ο κ. Σηµαιοφορίδης. Παρών.
Ο κ. Χωµατάς. Παρών.
Ο κ. Παυλόπουλος. Παρών.
Ο κ. Σταύρου. Παρών.
Ο κ. Παπαφιλίππου. Παρών.
Ο κ. Παπανικολάου. Παρών.
Ο κ. Πολύδωρας. Παρών.
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Ο κ. Μπασιάκος. Παρών.
Ο κ. Καλαντζής. Παρών.
Ο κ. Τσιτουρίδης. Παρών.
Ο κ. Λεονταρίδης. Παρών.
Απ' ό,τι βλέπω οι υπογράφοντες συνάδελφοι είναι περισσότεροι
από τον αριθµό που απαιτεί ο Κανονισµός.
Συνεπώς, διακόπτουµε την συνεδρίαση για δέκα λεπτά, σύµφωνα
µε τον Κανονισµό.

( ∆ Ι Α Κ Ο Π Η )
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία επί των άρθρων 3,4,6,7 και 8 .
Οι αποδεχόµενοι τα άρθρα λέγουν "ΝΑΙ".
Οι µη αποδεχόµενοι τα άρθρα λέγουν "ΟΧΙ".
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν "ΠΑΡΩΝ".
Καλούνται επί του καταλόγου: Ο κ. Κατσικόπουλος από το ΠΑΣΟΚ
και ο κ. Αδάµ Ρεγκούζας από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Υπάρχει κάποιος κύριος
συνάδελφος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους
ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων και την
εξαγωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πριν την ανακοίνωση του
αποτελέσµατος, θέλω να σας ενηµερώσω ότι θα µπούµε στη
συζήτηση των άρθρων 5 και 11.
Θα υποβάλετε, υποθέτω, αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας. Εγώ
είπα στους συναδέλφους της Πλειοψηφίας να είναι στις 11.30'
ακριβώς το πρωί εδώ, για να γίνει η ψηφοφορία και, να µην τους
κρατάµε νυχτιάτικα εδώ πέρα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Σιούφα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Στη χθεσινή συνεδρίαση φύγαµε στη
01.30' η ώρα τη νύχτα και ήλθαµε στις 9.30' το πρωί, χωρίς διακοπή
το µεσηµέρι...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Και
φάγατε την ώρα µε τις ονοµαστικές ψηφοφορίες, τις οποίες και
χάσατε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: 'Ηδη η ώρα πλησιάζει τη δωδεκάτη
νυχτερινή. Εάν επιµένετε, σηµαίνει ή ότι δεν συµµερίζεσθε την
κόπωση των συναδέλφων Βουλευτών ή επιµένετε πεισµατικά να
συνεχιστεί η συνεδρίαση χωρίς κανένα λόγο. ∆εν µπορώ να
αντιληφθώ γιατί θα πρέπει να συνεχισθεί στις δώδεκα τη νύχτα η
συνεδρίαση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Σιούφα, και την
κόπωση συµµερίζοµαι -ειλικρινώς σας το λέγω αυτό- και
οπωσδήποτε δεν υπάρχει σε µένα αυτό που λένε "πείσµα". Απλώς
έχω την άποψη ότι pacta sunt servanta. Είπαµε εδώ νωρίς το
απόγευµα, ότι θα αρχίσουµε πρώτα µε την ενότητα αυτή, εν
συνεχεία θα προχωρήσουµε στα άρθρα 5 και 11 και ότι αύριο θα
συνεχίσουµε µε τους κανονισµούς και τις τροπολογίες. Και αυτό θα
κάνουµε. 'Ετσι είναι το σωστό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε. Στην
αυριανή συνεδρίαση, αν αρχίσουµε κανονικά στις 11.15', υπάρχει
χρόνος για να καλυφθεί όλη αυτή η σειρά των υποχρεώσεων όσον
αφορά τα άρθρα. Εάν επιµένετε να συνεχίσουµε, ειλικρινά λυπάµαι,
η Νέα ∆ηµοκρατία θα αποχωρήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Στο
καλό, στο καλό!

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αν θέλετε να
αποχωρήσετε, θα αποχωρήσετε, δεν έχω πρόβληµα. Σας βεβαιώ,
όµως, ότι ο χρόνος που έχουµε τώρα -είναι 12.30-' είναι αρκετός για
να πείτε τις απόψεις σας στα δύο αυτά άρθρα.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει και η φυσική
εξόντωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ. Ειλικρινά και
µόνο το ότι τρεις ώρες το πρωί τις χάσαµε για διαδικαστικά, µε
καθυστερήσεις κλπ., δεν έχει νόηµα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεκαέξι ώρες
νοµοθετικού έργου είναι βάσανο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): To είπαµε, κύριε
Κασσίµη, εντάξει. Κοιτάξτε, δεν είναι κανένα είδος ποινής αυτό.
Σήµερα το απόγευµα χάσαµε µισή ώρα, τρία τέταρτα για τη µία
ψηφοφορία, άλλα τόσα για την άλλη...
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ασκήσατε ένα δικαίωµά
σας και το σέβοµαι.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Η αιτία είναι ο αυταρχισµός της
Κυβέρνησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αφήστε τους
αυταρχισµούς τώρα. Να σας πω κάτι; Εάν υπήρξε σήµερα
αυταρχισµός, υπήρξε από την πλευρά σας εναντίον του Προεδρείου
και µάλιστα όχι γενικώς του Προεδρείου, αλλά εναντίον του
Προεδρεύοντος. ∆εν µπορούσα ούτε να µιλήσω.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Εάν, αντί το χθεσινό...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τέλος πάντων, έλειψα κι
εγώ µια µέρα, ήµουν στη Μυτιλήνη. Χθες έγιναν εδώ οι τεράστιες, οι
σεισµικές καταστάσεις, που δηµιούργησαν τα προβλήµατα;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να κάνουµε
οµαδοποίηση των άρθρων.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Σιούφα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ πάρα πολύ να
επανεξετάσετε αυτή την απόφαση, για την επιµονή σας. Εάν
επιµένετε να συνεχιστεί η συζήτηση -το γνωρίζετε ότι η πλευρά της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και στην Αίθουσα και στη ∆ιάσκεψη
των Προέδρων έχει δείξει αρκετή κατανόηση σε πολλά πράγµατα-
ειλικρινά λυπάµαι, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας ενηµερώνω την Ολοµέλεια του Σώµατος, ότι αυτή η
κατανόηση που έχει επιδειχθεί µέχρι σήµερα δεν θα υπάρχει
εφεξής.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κυρία Αλφιέρη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης):
Χάσαµε τη µέρα µε ονοµαστικές ψηφοφορίες και απειλείτε κιόλας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ.
Ορίστε, κυρία Αλφιέρη, έχετε το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να βάλω το
ζήτηµα της φυσικής εξόντωσης. Είµαστε εδώ, εγώ προσωπικά,
αλλά και άλλοι συνάδελφοι, από τις 8.00' η ώρα το πρωί.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αν δεν κάνω λάθος και
εγώ επίσης.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, αφού το θέτετε έτσι, θα σας
πω ότι εσείς έχετε κάνει κάποια διαλείµµατα και ξεκουραστήκατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πώς; Πολύ
ξεκουράζοµαι. 'Οταν πηγαίνω µέσα, εκεί και αν ξεκουράζοµαι.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Πέρα από το τι προκύπτει πολιτικά, νοµίζω
ότι αύριο έχουµε το χρόνο να δούµε το άρθρο 5. Νοµίζω ότι αυτό
έχει γίνει και άλλη φορά. Είναι ένα αίτηµα λογικό που µπορείτε να το
επανεξετάσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης
ψηφοφορίας.
Επί του άρθρου 3 ψήφισαν συνολικά 150 Βουλευτές.
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Το άρθρο 7 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Το άρθρο 8 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό και το άρθρο 12 ώς έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το άρθρο 12 έγινε δεκτό
ως έχει κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε ότι έχουµε αυτό τον προγραµµατισµό για
αύριο. 'Εχετε κάνει τη δήλωση ότι θα κάνετε για κάθε άρθρο
ψηφοφορία. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι η άλλη πλευρά έχει το
γνωστό πρόβληµα το οποίο είχε και σήµερα. 'Οχι µόνο δεν το
κατανοήσαµε, αλλά δηµιουργήσαµε και εντυπώσεις.
Εγώ ειλικρινά σας λέγω -έφυγα βέβαια πολύ νωρίτερα από το σπίτι
µου- ότι έκανα µία ώρα και ένα τέταρτο για να φθάσω εδώ. Τον κ.
Κατσικόπουλο τον ρώτησα γιατί άργησε τόσο πολύ και µου
απήντησε "σας βεβαιώ, κύριε Πρόεδρε, ότι έφυγα από την Κηφισιά
και έκανα δύο ώρες παρά ένα τέταρτο για να φθάσω". 'Ηταν χάος
σήµερα η Αθήνα.
Αν πρόκειται να συνεχιστεί και αύριο η τακτική σας -την οποία εγώ
σέβοµαι- αντιλαµβάνεστε ότι δικαίως οι συνάδελφοι της
Συµπολιτεύσεως, οι οποίοι καταδικάζονται κατά κάποιο τρόπο να
"στέκονται απίκο" για να ψηφίσουν, θα πουν ότι την Πέµπτη κάποια
ώρα πρέπει να φύγουν για τις επαρχίες τους. 'Ετσι είναι το σωστό.
Εγώ σας ρωτώ ευθέως. ∆εν είπαµε, κύριε Κασσίµη, ότι τα άρθρα 5
και 11 θα τα συζητήσουµε µετά την ψηφοφορία που κάναµε τώρα;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή µε ρωτάτε θα σας
πω ότι: είπατε, δεν είπαµε. Εγώ διαφώνησα µε την οµαδοποίηση έξι
άρθρων. Αποφασίσατε εσείς. Η Κυβέρνηση αποφάσισε να µη
µιλήσουµε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου,
έχετε το λόγο. Για να δούµε τι θα πείτε, γιατί το ΠΑ.ΣΟ.Κ. το έχουµε
φιµώσει και δικαίως πρέπει να πάρετε το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα επικαλεστώ την κοινή
λογική, γιατί πράγµατι συµφωνήθηκε, ύστερα από πρόταση της
Αντιπολίτευσης, να συζητηθούν τα άρθρα 5 και 11 ύστερα από
αυτήν την ενότητα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: ∆εν είπαµε όλα µαζί.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Συγγνώµη, κύριε Κασσίµη, δεν σας διέκοψα.
Η µεν Αξιωµατική Αντιπολίτευση ζήτησε το άρθρο 5 να συζητηθεί
ξεχωριστά το δε Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ζήτησε το άρθρο
11 να συζητηθεί µαζί µε το άρθρο 5. Τα αποδεχθήκαµε αυτά. Στο
ότι φθάσαµε στις δώδεκα παρά πιστεύω ότι συνέβαλε -πέρα από το
πρωινό πρόβληµα µε τις συγκοινωνίες- το γεγονός ότι σήµερα
είχαµε τρεις ονοµαστικές ψηφοφορίες.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Είχαµε τρεις και όχι δέκα.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν αναφέροµαι στις δέκα, αναφέροµαι στις
τρείς που είχαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σε µία µέρα τρεις
ψηφοφορίες είναι δόσεος ισχυρές.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Οι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, που κατέθεταν
τις ονοµαστικές ψηφορορίες τη µία µετά την άλλη, θα έπρεπε
πραγµατικά να τα σταθµίσουν αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μη χάσουµε άλλο χρόνο,
κύριε συνάδελφε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Εµείς εκ µέρους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. πιστεύουµε ότι
αυτό που συµφωνήθηκε -και συγκλίναν όλες οι πτέρυγες απολύτως
σε αυτή τη συµφωνία- πρέπει να τηρηθεί, γιατί αν συνεχίσουµε µε
το διαδικαστικό θα χάσουµε και το χρόνο που έχουµε για τα άρθρα
5 και 11. Γι' αυτό προτείνω να πάρετε την πρωτοβουλία να δώσετε
το λόγο στους εισηγητές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εγώ παρόλα αυτά θα
αποδεχθώ αυτό που λένε οι συνάδελφοι, θα κάνουµε όµως το εξής.
∆ίνοντας περισσότερο χρόνο αύριο θα βάλουµε µαζί τα άρθρα 5,
11, 9 και 10. Θα δώσουµε όµως χρόνο, ώστε να συζητηθούν όλα
µαζί και χωριστά από αυτά οι τροπολογίες. Καταλάβατε;

'Ετσι θα γλιτώσουµε το χρόνο που θα τρώγαµε αύριο το πρωϊ, µισή
ώρα για την ονοµαστική ψηφοφορία επί των άρθρων 5 και 11, θα το
κάνουµε συζήτηση και τις ονοµαστικές ψηφοφορίες µπορείτε να τις
κάνετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ'αρχήν επιτρέψτε
µου, γιατί θέλω να πω κάτι το οποίο ανέφερε ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος. Πρώτον, είπε σήµερα για τρεις ονοµαστικές
ψηφοφορίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αφήστε το αυτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε.
Η πρώτη αίτηση για ονοµαστική ψηφοφορία κατατέθηκε χθες το
βράδυ. 'Ελειπαν οι συνάδελφοι της Συµπολίτευσης, και αν ήταν εδώ
θα την κάνατε, γιατί το θέµα σας ήταν να περάσει η διάταξη. 'Αρα
λοιπόν, την αναβάλατε εσείς για σήµερα το πρωί. 'Αρα δεν ήταν
τρεις. Η πρώτη είχε κατατεθεί χθες το βράδυ και µάλιστα απ'όλα τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Αυτή καθυστέρησε µιάµιση ώρα και
δεν έγιναν σήµερα τρεις ψηφοφορίες, γιατί σήµερα είχαµε δύο
συνεδριάσεις, έγινε η µία ψηφοφορία που ήταν να γίνει χθες το
βράδυ µε µιάµιση ώρα καθυστέρηση ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Μεϊµαράκη,
ζητήσατε κάτι για να µη ξενυχτήσουµε και άλλο. Εγώ σας είπα κάτι
αυτήν τη στιγµή.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Ναι, αλλά όµως µε κανένα τρόπο δεν
θα χρεωθεί η Αντιπολίτευση και ειδικά η Αξιωµατική το πείσµα το
οποίο υπήρξε από την Κυβέρνηση, πρώτον να µη δώσει ακόµα µία
συνεδρίαση, και δεύτερον να µην επιτρέψει δύο συνεδριάσεις επί
της αρχής και δύο επί των άρθρων.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εληξε το θέµα αυτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Εµείς σας είπαµε ότι τα
προλαβαίναµε. Και ξαφνικά η Κυβέρνηση δείχνοντας αυτήν την
αλαζονεία, δεν ήθελε να προχωρήσει. Λοιπόν, για να
συµφωνήσουµε. Εµείς λέµε ότι αύριο 11.15' περίπου αρχίζουµε και
συζητάµε τα άρθρα 5 και 11.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τα άρθρα 5, 11, 9 και 10.
'Ολα µαζί.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το άρθρο 5 είναι όλο
το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα δώσουµε χρόνο
παραπάνω.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Πόσο δηλαδή;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οσο χρόνο θα
χρειάζονται οι συνάδελφοι να µιλήσουν, οι εισηγητές και οι
εκπρόσωποι.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορούµε να το
δεχθούµε αυτό, ειλικρινά, διότι το άρθρο 5 δεν µπορούµε να το
συζητήσουµε µαζί µε τα άλλα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Μη το
δέχεστε, τι να κάνουµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λέω κάτι απλό. Με
συγχωρείτε και µε καθυστερείτε, γιατί γιορτάζει η κόρη µου και θέλω
µία φορά να πάω και εγώ σπίτι µου, νωρίς.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Χρόνια της πολλά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν ή θα συζητηθούν
απόψε τα άρθρα 5 και 11, οπότε θα γίνει η ψηφοφορία αύριο στις
11.15' ή θα συζητηθούν τα άρθρα 5, 11, 9 και 10 αύριο µαζί, θα
είναι διπλός ο χρόνος και ο αποψινός και ο αυριανός και θα κάνετε
όσες ψηφοφορίες θέλετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Αυτό ήθελα να σας πω. Να
συζητήσουµε τώρα το 9 και το 10 και να µείνουν για αύριο τα άρθρα
5 και 11. Εµείς είµαστε διατεθειµένοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Μεϊµαράκη, για να
καταλάβω, λέτε να συζητηθούν οι Κανονισµοί απόψε και να µείνουν
τα άρθρα 5 και 11 για αύριο;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι Κανονισµοί θα
συζητηθούν και θα περάσουν αυτούσιοι. Η Κυβέρνηση
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δεν δέχεται καµία τροποποίηση σύµφωνα µε αυτά που έχει
δηλώσει, γιατί αν δεχόταν δεν θα τα έφερνε να τα νοµοθετήσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ενώ στα άρθρα 5 και 11
µπορεί να γίνει κάποια αλλαγή;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Μπορεί σε κάτι να την πείσουµε. Εάν
µας πει η Κυβέρνηση ότι και σε αυτά δεν γίνεται καµία αλλαγή, τότε
τι να πω;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αν είναι έτσι γιατί όχι.
Ο κ. Κολοζώφ έχει το λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε, εµείς δεν δεχόµαστε
κάτι τέτοιο. Θα µείνουµε στα συµφωνηµένα. Θα µείνουµε εδώ και
θα συζητήσουµε τώρα τα άρθρα 5 και 11 και αύριο θα πάµε µε τους
Κανονισµούς. Είπαµε το πρωϊ και συµφωνήσαµε ακριβώς για το
χαρακτήρα αυτών των Κανονισµών και ποιους ενδιαφέρει. ∆εν
µπορεί την τελευταία στιγµή να γίνεται µια τέτοια µεθόδευση, να τα
σβήσουµε τελείως στα βασικά ζητήµατα που απασχολούν τους
εργαζόµενους. Αυτά απασχολούν τους εργαζόµενους.
Εµείς συµφωνούµε µε την πρόταση που κάνατε εσείς, κύριε
Πρόεδρε. Να συζητήσουµε αύριο και τα τέσσερα άρθρα. Οι κύριοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας θα µιλήσουν για τα άρθρα 5 και 11 και εµείς
θα µιλήσουµε για τους Κανονισµούς περισσότερο, µιλάω σαν
χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, ας το
κάνουµε έτσι, όπως το λέει ο κ. Κολοζώφ. Λέει ότι το κόµµα του έχει
ενδιαφέρον να µιλήσει για τους κανονισµούς. Εσείς θέλετε να
µιλήσετε περισσότερο για τα άρθρα 5 και 11.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Και εµείς έχουµε ενδιαφέρον για τους
κανονισµούς. Απλώς είπαµε ότι η Κυβέρνηση δεν θα δεχθεί καµιά
τροπολογία επ' αυτών, σύµφωνα µε τη δήλωσή της.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τότε λοιπόν ας πάµε
αύριο µε τα άρθρα 5, 11, 9 και 10. Αυτά θα τα συζητήσουµε όλα
µαζί αύριο και χωριστά όπως είπα τις τροπολογίες. Και σ' αυτά τα
άρθρα θα δώσουµε περισσότερο χρόνο στους εισηγητές, στους
αγορητές και σε συναδέλφους που µπορεί να έχουν κάτι
περισσότερο να πουν.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για να µπορούµε
πράγµατι να έχουµε διάλογο και είσθε σχεδόν ο παλαιότερος εδώ
µέσα, καταλαβαίνετε ότι δεν µπορεί να µιλάµε για τα χρέη, για τα

οικονοµικά...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πέστε την πρότασή σας
χωρίς αιτιολόγηση για να καταλήξουµε κάπου.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Να συζητήσουµε τις δύο ενότητες όπως
έχουµε πει και να βάλουµε χρονικά όρια. 'Εντεκα µε µία τα άρθρα 5
και 11, µία µε τρεις τους Κανονισµούς και τρεις µε όσο πάει τις
τροπολογίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Κασσίµη, αυτό δεν
µπορεί να γίνει. Θα βάλουµε όµως περισσότερο χρόνο. ∆ιότι αν
κοπεί η µία συζήτηση από την άλλη έχουµε το πρόβληµα των
συναδέλφων που θα φύγουν στις επαρχίες τους κ.λπ.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: 'Ετσι όµως θα γίνουν αγορεύσεις,
µονόλογοι, αλλά όχι συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Υπουργός αν
πρόκειται κάτι να δεχθεί στα άρθρα 5 και 11 θα τα δεχθεί.
Κύριοι συνάδελφοι, καταλήγουµε να συζητηθούν τα άρθρα 5 και 11,
9 και 10 σε µία ενότητα...
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ: Με διαφωνία δική µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ... και οι τροπολογίες
χωριστά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Μετρήσατε και τις ονοµαστικές
ψηφοφορίες;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι. Ονοµαστικές
ψηφοφορίες θα γίνουν προφανώς δύο, µία στα άρθρα και µία στις
τροπολογίες.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Αφού
θέλετε ψηφοφορίες θα φάτε ακόµα άλλη µια ήττα. Ο στρατηγός όταν
χάνει ή παραιτείται ή αυτοκτονεί. Σεις ούτε το ένα κάνετε, ούτε το
άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.55', λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Πέµπτη 26 Νοεµβρίου 1998 και ώρα 10.00' µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη.
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